
خ آبی ها   جزییات معامله ۶ هزار میلیاردی سر
وشیمی و بانک ها با پتر

وزیر اقتصاد گفت: واگذاری مالکیت دو باشــگاه اســتقلال و پرسپولیس 
روز چهارشنبه نهایی خواهد شد و مجموع ارزش این دو واگذاری حدود ۶ 

هزار میلیارد تومان برآورد می شود.
ســید احســان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایــی در گفت و گوی 
تلویزیونــی در خصوص واگذاری اســتقلال و پرســپولیس گفت: امروز 
۸۵ درصد سهام دو باشــگاه استقلال و پرســپولیس به بخش غیردولتی 
واگذار شد. سال ۱۴۰۰ دولت سیزدهم در شرایطی روی کار آمد که هر دو 
باشگاه به جهت عدم رعایت ضوابط AFC دچار محرومیت شده بودند، در 
همان سال ستادی برای هماهنگی واگذاری دو باشگاه بین وزارت ورزش 
و سازمان خصوصی سازی و سازمان بورس به نمایندگی از وزارت اقتصاد 

در این ستاد حضور داشتند.
وی افزود: در اســفند ماه ۱۴۰۰ اولین گام در این حوزه برداشته شد، این 
اتفاق در حالی انجام شــد که در طول سه دولت گذشــته و از سال ۱۳۷۶ 
شــاهد تلاش ناکامی بودیم. در ســال ۱۴۰۰ و با حضور ۴۰۰ هزار نفر از 
طرفداران افزایش ســرمایه دو باشگاه انجام شــد.خاندوزی با بیان اینکه 
در سال ۱۴۰۱ سه مرتبه تلاش شــد تا از طریق عرضه به بخش خصوصی 
انتقال مالکیت دو باشــگاه انجام شــود، گفت: با وجود این، این مزایده ها 
با اقبال خوبی از ســوی بخش خصوصی و تعاونی ها روبه رو نشد. با توجه 
به پایان مهلت AFC مقرر شــد که با مشــارکت طلبیدن مجموعه های 
اقتصادی یعنی کنسرســیومی از بانک های غیردولتی و کنسرســیومی 
از صنایع پتروشیمی ذیل عنوان پتروشــیمی خلیج فارس این اتفاق رخ 

دهد، این اتفاق امروز صبح در فرابورس ایران محقق شد.

قطعی شدن معامله ۶ همتی سرخابی ها تا روز چهارشنبه
وی در خصــوص قیمت واگذاری اســتقلال و پرســپولیس گفت: طبق 
اطلاعاتی که فرابورس اعلام کرده است، ارزش نهایی سهام این دو باشگاه 
برای اســتقلال به ارزش تقریبــی ۲,۸۰۰ میلیارد تومان و پرســپولیس 
به ارزش ۳,۲۰۰ میلیارد تومان نهایی شد. امیدوار هستیم روز چهارشنبه 

و در یک مراسم رسمی قطعی سازی انجام شود.
وزیر اقتصاد در مورد روند پرداخت پیش بینی شــده از ســوی خریداران 
گفت: با توجه به اینکه ۱۰ درصد معامله باید به صورت نقدی و ۹۰ درصد 
دیگر به صورت اقســاطی انجام شــود، بخش نقدی قطعی شــد و بخش 
اقساطی بر اســاس بازه های ۶ ماهه توسط کنسرسیوم ها پرداخت خواهد 
شــد.وی اظهار کرد: تلاش دولت این بود که هم زمان با اینکه یک بار برای 
همیشــه موضوع مالکیت را حل می کند، بحث شفافیت مالی، اقتصادی و 
مدیریت را حل وفصل کند، به همین دلیل مقرر شــده اســت تا زمانی که 
مســاله درآمد پایدار ناشی از حق پخش به ســرانجام برسد )که مساله را 
به شکل اساســی تری حل خواهد کرد( جریمه آسیایی را به فرصتی برای 

اصلاح ساختار مدیریت باشگاه ها تبدیل کنیم.

وزیر کنعانی در نشست خبری:

اتفاق اصفهان ارزش نظامی نداشت
خریدار  ســخنگوی وزارت امور خارجه 
کشــورمان با اشــاره به خرابکاری نافرجام 
در اصفهــان گفت: جهــات ذی ربط درباره 
این موضوع پاســخ داده اند؛ اتفاق رخ داده 

ایضایی بوده و ارزش نظامی هم نداشت.
ناصــر کنعانــی، ســخنگوی وزارت امور 
خارجه در نشست خبری، در مورد اقدامات 
دیپلماتیــک ایران در رابطه بــا حمله رژیم 
صهیونیســتی به کنســولگری کشورمان 
در دمشــق، اظهار کرد: جنایتــی که رژیم 
صهیونیســتی علیه کنســولگری ایران در 
دمشــق انجام داد، نقض مفاد منشور ملل 
متحــد و نقض حاکمیــت و تمامیت ارضی 

یک کشور عضو سازمان ملل متحد بود.
وی افــزود: از وظایــف حرفه ای دســتگاه 
وزارت خارجه بود که این اقدام را در ســطح 
بین المللی مــورد پیگیری قــرار دهد؛ در 
کمتر از ۲۴ ساعت بیانیه ای تنظیم و توسط 
روسیه در شــورای امنیت به بحث گذاشت؛ 

لذا ایران در این چارچوب عمل کرد.
کنعانی تصریح کرد: متأسفانه به رقم اقدام 
حرفه ای ایران، سه کشور آمریکا، انگلیس و 
فرانسه مانع تصویب بیانیه محکومیت رژیم 
اسرائیل شدند؛ در سایه نقش منفی این سه 
کشور، شــورای امنیت نتوانست نقش خود 
را به درســتی انجام دهد.سخنگوی وزارت 
امــور خارجه کشــورمان افزود: دســتگاه 
دیپلماســی ایران، در یک دیپلماسی کاملًا 
فشرده و فعالیت شبانه روزی سفارت خانه ها 
در خارج از کشــور و همچنیــن برگزاری 
جلسات توجیهی دو یا چندجانبه با سفرای 
کشورهای خارجی در ایران، تلاش کرد این 

اقدام جنایت آمیز را محکوم کند.
وی ادامــه داد: این اقدامات نتیجه بســیار 
درخشانی را برای دولت جمهوری اسلامی 
ایران به ثبت رســاند. بیــش از ۳۰ مکالمه 
تلفنی وزیر امــور خارجه با مقامات خارجی 
مشــتمل بر این رویکرد بود که آنچه ایران 
انجام داد، یک اقدام قانونی و مشــروع بوده 

است.
کنعانی ادامــه داد: ایران به عنــوان دولت 
متعهــد و مســؤولیت پذیر در تلاش های 
دیپلماتیک ثابت کرد رژیمــی که اقدام به 
تجاوز کرده باید در چارچوب سازوکارهای 

بین المللی، تنبیه شود.
وی اظهار کرد: ایــران مبتنی بر حق ذاتی و 
مشروع و مسلم و شناخته شده خود از منظر 
حقوق بین الملل، اقدام نظامــی لازم را در 
جهت ایجاد بازدارندگی انجام داد و دو مقر 

نظامی و اطلاعاتی رژیم صهیونیســتی که 
مســتقیماً در عملیــات جنایت آمیز حمله 
علیه مقــر دیپلماتیک ایران و به شــهادت 
رساندن مستشاران نظامی ایران در دمشق 

نقش داشتند را مورد حمله قرار داد.

در حفاظت از امنیت ملی خود با هیچ 
طرفی مسامحه نخواهیم کرد

ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان 
گفت: ایــران مقدمات سیاســی، حقوقی 
و بین المللی لازم را انجــام داده که متجاوز 
تنبیه شود؛ ایران نمی تواند نسبت به منافع و 
امنیت ملی و امنیت شهروندان خود دست 

بسته بماند.
وی تصریح کــرد: ایران ایــن عملیات را در 
چارچوب حفظ صلح و امنیــت منطقه ای 
انجام داد و به هیــچ وجه به دنبال دامن زدن 
به بحــران و جنگ در منطقه نیســت؛ هیچ 
هدف اقتصادی، مســکونی یا هیچ شهروند 

عادی مورد هدف قرار نگرفتند.
ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان 
بیان کرد: عملیات پایان یافته است و ایران 
به دنبــال ایجاد ثبات و آرامــش در منطقه 
اســت؛ اگر اقدام متجاوزانــه دیگری از هر 
مبدایی صورت بگیرد یا هر کســی کمکی 
به ایــن رژیم کند، پاســخ قاطــع و قوی تر 
خواهد داد.کنعانی اظهــار کرد: به حمایت 
از مــردم فلســطین ادامه می دهیــم و در 
حفاظت از امنیت ملی خــود با هیچ طرفی 

مسامحه نخواهیم کرد.ســخنگوی وزارت 
امور خارجه کشــورمان با اشــاره به مصوبه 
اخیر کنگــره آمریکا در رابطــه به کمک به 
رژیم صهیونیســتی افزود: اگر حمایت های 
آمریکا از رژیم صهیونیستی نبود، این رژیم 
حتی یک روز امکان ادامه جنگ نداشــت؛ 
مصوبات جدید و مایه تأســف آمریکا جهت 
کمک به ایــن رژیم، چیزی جــز پاداش به 
جنایــات جنگی در ســرزمین فلســطین 
نیست.کنعانی گفت: متأسفانه دولت آمریکا 
اعتبار ملت خود را در کنار یک رژیم غاصب 
قرار داده که تا به امروز چیزی جز شکســت 
نداشــته اســت؛ طبیعتاً دولت آمریکا روی 

طرف بازنده شرط بندی کرده است.
وی با اشــاره بــه خرابــکاری نافرجام در 
اصفهان هم گفت: جهــات ذی ربط درباره 
این موضوع پاســخ داده اند؛ اتفاق رخ داده 
ایذایی بــوده و ارزش نظامی هم نداشــت. 
رژیم صهیونیستی مســؤولیت این اتفاق را 
برعهده نگرفته اســت. این عملیات ایذایی 

هیچ خسارتی نداشته است. 
ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان 
افزود: ایران در ارتبــاط با حفاظت از امنیت 
ملی خود، مقتدرانه ثابت کــرده که از همه 

ظرفیت های خود استفاده می کند.
کنعانــی در ادامه با اشــاره بــه ادعای غیر 
صلح آمیــز بــودن فعالیــت هواپیمایــی 
هما، گفت: چنیــن چیزی را قطعــاً تأیید 
نمی کنم؛ ما ملتزم به قوانین و سازوکارهای 

بین المللی هســتیم. هواپیمایــی »هما« 
و ســایر خطــوط هوایــی تابــع مقررات 
بین المللــی صرفــاً در راســتای انتقــال 

مسافرین و محموله های تجاری هستند.
وی افزود: هیچ کدام از مســیرهای ادعایی 
کــه در رســانه هایی کــه دارای ضدیت و 
جوسازی های بی اساس علیه ایران هستند، 
صحت ندارد. جمهوری اسلامی ایران ملتزم 
به قوانیــن و مقررات بین المللــی در حوزه 

هوانوردی است.

موضع ایران در قبال امنیت در منطقه 
قفقاز جنوبی

کنعانی با اشاره به اهمیت امنیت در منطقه 
قفقاز جنوبی کفت: امنیت در قفقاز جنوبی 
برای امنیــت کل منطقه اثرگذار اســت و 
هرگونه بی ثباتی و ناامنــی در این منطقه، 
بر امنیت در منطقه اثرگذار اســت؛ همواره 
گفته ایم حضور نظامــی خارجی در منطقه 
کمکی به ثبــات و امنیت و تأمیــن منافع 

ملت های منطقه نخواهد کرد.
وی تصریح کرد: هر رویکــردی که ناظر بر 
تقویت نظامی گری در قفقاز جنوبی باشــد، 
باعــث پیچیده ترشــدن شــرایط امنیتی 
در منطقه و آســیب زدن به رونــد صلح در 
منطقه خواهد بود و چنیــن چیزی را ایران 
نمی پذیرد؛ کشــورهای منطقــه مایل به 
شکل گیری ســازوکارهایی نیستند که به 

پیچیدگی شرایط در منطقه کمک کند.

کنعانی با اشــاره به نشســت امروز وزرای 
خارجه اتحادیه اروپا و مباحث مطرح شــده 
درباره اعمال تحریــم احتمالی علیه ایران، 
تصریح کــرد: اگر چنین اقداماتــی را انجام 
دهند، پاداش به یک رژیم متجاوز اســت و 
اقدام غیر قانونی علیه دولتی است که صرفاً 
در چارچوب قوانین و مقــررات بین المللی 
برای ایجــاد بازدارندگی در مقابل یک رژیم 
متجاوز و ناقض مقــرارت بین المللی، عمل 

کرده است.
وی گفت: جای تأســف اســت که اتحادیه 
اروپــا علیه رژیمــی که هفت مــاه مرتکب 
جنایــت جنگی شــده و بیــش از ۳۴ هزار 
شهروند فلسطینی را قتل عام کرده و مراکز 
بیمارستانی را مورد حمله جنایتکارانه قرار 
داده و بیماران و مجروحــان و کادر درمانی 
را در محوطه بیمارستان اعدام و از محوطه 
بیمارستان به عنوان قبرســتان های دفن 
دسته جمعی استفاده کرده و طبل رسوایی 
آن نواخته شده اســت، اقدامی را در دیوان 

بین المللی دادگستری صورت نمی دهد.
ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان 
افزود: اگــر کشــورهای اروپایــی چنین 
اقدامی را انجام دهنــد )تحریم علیه ایران(، 
غیر قانونــی و در تاریــخ اتحادیــه اروپا به 
عنوان اقدام شــرم آور محســوب می شود. 
اگر کشــوری خود را پایبند بــه رعایت این 
تحریم ها کنــد، در تاریخ یک شــرمندگی 
را برای خود بــه ثبت خواهد رســاند که از 
تحریمی حمایت و تبعیت کــرده که هیچ 
مبنای قانونی و مشروع از منظر بین المللی 
ندارد و بلکه پاداش برای رژیم صهیونیستی 
است.وی در مورد تهدید کنسولگری ایران 
در فرانسه به بمب گذاری افزود: سفیر ایران 
در پاریس اطلاع رســانی لازم را انجام داد؛ 
اقدام انجام شــده، یک اقدام فــردی بود که 
سال گذشته هم اقدام تعرض آمیز دیگری را 
شاهد بودیم؛ طبق اطلاعاتی که ما دریافت 
کردیم این شــهروند دچار اختلالات روانی 
است و پس از ورود ادعا کرد که لوازم همراه 
او مواد منفجره اســت که پس از بررســی 

مشخص شد، این گونه نبوده است.
کنعانی ادامــه داد: بــا پیگیــری اعضای 
ســفارت، این فرد محل را تــرک کرد چون 
این فرد قبــلًا هم اقدامی را انجــام داده بود 
و پرونده او در محاکم قضائی باز شده است؛ 
تکرار این حادثه نشــان دهنده آن است که 
باید دولت فرانسه و دستگاه قضائی فرانسه 

به وظیفه و مسؤولیت خود عمل کنند.

رئیسی در نشست خبری مشترک با نخست وزیر جمهوری اسلامی پاکستان:

وابط اقتصادی- تجاری خود را ارتقا بخشند ایران و پاکستان ر
مرز دو کشور یک فرصت است
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سپاه پاسداران، نهاد عزت و اقتدار
حجت الاســام علی شیرازی   سپاه پاســداران انقلاب اســلامی؛ عضوی 
از نیروهای مسلح جمهوری اســلامی ایران اســت که پس از پیروزی انقلاب 

اسلامی، به دستور امام خمینی )ره( در ۲ اردیبهشت ۱۳۵۸ تأسیس شد.
این نهاد نظامی و انقلابی، در ۲۶ شــهریور ۱۳۶۴ با دستور امام خمینی)ره( به 
سه نیروی زمینی، هوایی و دریایی گسترش یافت. در سال ۱۳۶۹ نیز به  فرمان 
امام خامنه ای، دو نیروی دیگر با نام های نیروی قدس و سازمان مقاومت بسیج 

به آن اضافه شد.
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سپاه پاسداران، نهاد عزت و اقتدار
حجت الاسام علی شیرازی   سپاه پاسداران انقلاب اسلامی؛ عضوی 
از نیروهای مســلح جمهوری اسلامی ایران اســت که پس از پیروزی 
انقلاب اســلامی، به دســتور امام خمینی )ره( در ۲ اردیبهشت ۱۳۵۸ 

تأسیس شد.
این نهاد نظامــی و انقلابــی، در ۲۶ شــهریور ۱۳۶۴ با دســتور امام 
خمینی)ره( به ســه نیروی زمینی، هوایی و دریایی گســترش یافت. 
در ســال ۱۳۶۹ نیز به  فرمان امام خامنه ای، دو نیروی دیگر با نام های 

نیروی قدس و سازمان مقاومت بسیج به آن اضافه شد.
دوم اردیبهشــت، در منظومه سیاســی، اجتماعی، دفاعــی و امنیتی 
جمهوری اســلامی ایران یادآور تشــکیل یکــی از مردمی ترین، جان 
برکف تریــن، ولایی ترین و مجهزتریــن نیروی نظامی دنیا اســت که 
دکترین آن دفاع همه جانبه از مرزهای آبــی، خاکی، هوایی، دریایی و 
اعتقادی کشــورمان در برابر تمام تهدیدات دشمنان داخلی و خارجی 

را فریاد می زند.
سپاه پاسداران هنگامی تولد یافت که انقلاب اسلامی با انواع توطئه ها و 
شرارت های داخلی گروهک های ضد انقلاب و غربگرا روبرو بود. از این 
رو مقابله جدی با تلاش و تخریب گروهک ها ضرورت داشــت و این امر 

مهم به عهده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گذاشته شد.
سپاه پاسداران به تناسب ضرورت، در زمینه های انتظامی و امنیتی که 
در فرمایشات امام خمینی )ره( به آن ها اشاره شده است، فعالیت خود 

را آغاز کرد و نقش بسیار مهم و همه جانبه ای ایفا کرد.
امام خامنه ای می فرمایند: سپاه پاســداران انقلاب اسلامی که مولود 
مبارک انقلاب اسلامی اســت، در همه جهان پس از صدر اسلام پدیده 
بی ســابقه ای اســت. این پدیده در حقیقت، مظهر عینی و مجســمی 
است برای شعارهای انقلاب اسلامی، شعار ایســتادگی در مقابل همه 
قدرت های بزرگ با سلاح اتکال به خدا، شــعار غلبه خون بر شمشیر و 
شعار حرکت برای نجات مستضعفان و از همین رو است که سلطه های 
بزرگ در سراســر جهان با چشــم انزجار و نفرت، بدیــن پدیده الهی 

می نگرند.
عرصه هــای نیاز انقــلاب اســلامی و جمهوری اســلامی ایــران که 
میدان داری ســپاه پاســداران انقلاب اســلامی در حــوادث بزرگ و 
سرنوشت ســاز امنیتی، دفاعــی و محرومیت زدایی را رقم زده اســت، 
با صراحت یادآور کلام الهــی و حکیمانه امام خمینــی )ره( بنیانگذار 
جمهوری اسلامی ایران پس از چهار دهه است که فرمودند: من از سپاه 
راضی هستم، و به هیچ وجه نظرم از شــما برنمی گردد. اگر سپاه نبود، 
کشور هم نبود. من سپاه پاســداران را بســیار عزیز و گرامی می دارم. 

چشم من به شماست.
سردار شــهید حاج قاســم ســلیمانی می گفت: ســپاه که امروز در 
بعضی جاها مورد آماج تهمــت و افترا به دلیل دفاع از انقلاب هســت، 
در کنار دیگر نیروهای مســلح که آن ها هم عزیز و ارزشــمند هستند، 
پیوســته در دفاع از ملت و پیوســته در دفاع از این انقلاب و پیوسته در 
دفاع از ارزش های این انقلاب، سینه خودش را ســپر کرده و در تقدیم 
فرماندهان، خودش را در صف اول شــهادت و در معرض شــهادت قرار 
داده، سپاه مجموعه ای از منتظران شــهادت است ... سپاه بهشت است 
که استشمام می شود. سپاه معراج شهداســت. سپاه معراج مجاهدین 
است. سپاه محبوب امام )ره( اســت. امام )ره( نگاه کرد به سپاه و فرمود: 

من دست شما را می بوسم که دست خدا بالای آن است.
هر انســان منصف و صادق، تصدیق می کند که این نهاد مقدس امروز 
با اقتــدار، آمادگی و توانمندی هــای عزتمندانه، در زمــره ارکان مهم 
حفاظت از انقلاب اسلامی و نظام جمهوری اسلامی ایران می درخشد و 
موجب امنیت و آرامش ملت عظیم الشأن ایران اسلامی و ارتقای قدرت 

بازدارندگی کشور است.
عملیات وعده صادق، نمونه برجســته و کاملًا واضحی بود که یک فصل 

جدیدی از تقابل را به روی جمهوری اسلامی ایران گشود.
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در این نبرد بی نظیر و بزرگ، سامانه های 
گنبد آهنین، پدافند هوایی و ضد موشــک های بالستیک و کروز و ضد 

پرنده های رژیم صهیونیستی را بی اثر کرد.
این نهاد توانمنــد، در کارنامه خود کارهای ارزشــمندی را ثبت کرده 
است، که نابودی رژیم بعثی عراق، شکســت ضدانقلاب در کردستان، 
ریشه کن کردن منافقین و نابودی داعش در سوریه و عراق و گسترش 

بسیج جهانی اسلام از آن جمله است.
نام سپاه پاسداران انقلاب اســلامی، همواره با یاد شهیدان حاج قاسم 
ســلیمانی، حاج حســن تهرانی مقدم، حــاج احمد کاظمــی و حاج 

محمدرضا زاهدی در جهان می درخشد.

مخبر:
نخبگان سرمایه های اصلی کشور هستند

معاون اول رییس جمهــور در رویداد کارآفرینــی دانش آموزان تحت 
پوشــش کمیته امداد امام خمینی )ره( گفت: نیروهای نخبه، خلاق و 

کارآفرین سرمایه های اصلی کشور هستند.
»محمد مخبــر« معــاون اول رییس جمهــور در نخســتین رویداد 
کارآفرینی دانش آموزان تحت پوشــش کمیته امداد امام خمینی )ره( 
با تاکید بر اینکه نیروهای نخبه، خلاق و کارآفرین ســرمایه های اصلی 
کشور هســتند اظهار کرد: نقطه تحول اقتصادی کشور و تحقق شعار 

سال با تکیه بر کارآفرینان و نسل جوان کشور محقق می شود.

وی با قدردانی از اقدامات و تلاش های کمیتــه امداد امام خمینی)ره( 
در راســتای توانمندســازی و حمایت از مددجویان و به ویژه با تمرکز 
بر دانش آمــوزان و نســل جوان تحت پوشــش این ســازمان، گفت: 
کشــور ما از ظرفیت های خدادادی و منابع طبیعی بسیاری برخوردار 
اســت اما مزیت بزرگ تر و ارزشــمندتر حضور همین نیــروی جوان و 
تحصیل کرده است که به عنوان یک قوه پیشــران ظرفیت های کشور 
را شــکوفا می ســازد.معاون اول رییس جمهور گفت: با توجه به تغییر 
رویکرد اقتصاد جهان به ســمت اقتصاد دیجیتال امروزه شاهد هستیم 
برخی از کارآفرینــان و ســرمایه داران بزرگ جهان از نســل نوجوان 
هســتند و مقتضیات اقتصاد دیجیتال چنان است که سن و تحصیلات 
نمی شناســد و با بهره گیری از خلاقیت فردی می توان به نتایج بزرگ 
دســت یافت.وی با تاکید بر اهمیت تربیت نیروی کارآفرین، مستعد و 
خلاق در کشور، افزود: در جلســه ای با اتاق بازرگانی بر این مهم تاکید 
شــد که باید هنرســتان ها در کنار کارخانه های بزرگ کشور تأسیس 
شــوند تا دانش آموزان ضمن تحصیل، در محیط واقعــی و عملی هم 

آموزش های لازم را در کارخانه ها و صنایع فراگیرند.
مخبر خطاب بــه دانش آموزان هنرســتانی و کارآفرینان جوان، تاکید 
کرد: شــما می توانید نقطه تحول کشور باشــید و قطعاً جهش تولید با 

فعالیت بخش خصوصی و نخبگان محقق می شود.

یادداشت

تریبون

رییس جمهور پیش از عزیمت به پاکســتان توســعه 
روابط در حوزه های مرزی، امنیتی، اقتصادی و تجاری 
را از اهداف ســفر به پاکستان برشمرد.ســید ابراهیم 
رییســی در این سفر پس از اســتقبال رسمی از سوی 
نخست وزیر پاکســتان، با »شهباز شــریف« دیدار و 
گفتگوی خصوصی خواهد داشت.رؤســای دو دولت 
پس از برگزاری نشست مشترک هیئت های عالی رتبه 
و امضای اســناد همکاری میان مقامات دو کشور، در 
نشســتی مطبوعاتی نتایج دیدارها و رایزنی های خود 
را تشریح می کنند.رییس جمهور در این سفر همچنین 
با »آصف علی زرداری« همتای پاکستانی خود ملاقات 
خواهد داشــت و در روز دوم ســفر، با حضور در برخی 
شــهرهای دیگر این کشــور با علما، نخبگان، تجار و 

فعالان اقتصادی پاکستانی نیز دیدار و گفتگو می کند.
ســید ابراهیم رییســی پیش از ترک ایران در پاسخ به 

سوال خبرنگار مبنی بر اهمیت توسعه روابط 
با پاکستان و اهداف این ســفر گفت: کشور 
پاکستان در همسایگی ما کشور مهمی است 
که هم مسلمان و هم دارای تاریخی، اسلامی 
و تمدنی با جمهوری اســلامی ایران اســت. 
هر دو ملت روابط دیرینــه ای با هم داریم و تا 
کنون نیز روابط اقتصادی، سیاســی و دینی 

بسیاری با پاکستان داشــته ایم و همکاری های خوبی 
بین ما برقرار بوده است.

رییســی در ادامه گفت: ایــران و پاکســتان نگاه های 
مشــترکی دارند و از جمله در موضوعات حقوق بشر، 
دفاع از مردم مظلوم و مقتدر غزه و فلســطین، مبارزه با 

تروریسم همکاری های بسیار خوبی داشته اند.
وی افزود: ما در راســتای سیاست های همسایگی و در 
راستای سیاســت های ارتباط با کشورهای مسلمان و 

همســو به جهات عدیده ای معتقد هستیم 
این ارتباط باید ارتقا پیدا کنــد. اراده هر دو 
کشــور هم مبنی بر ارتقای روابــط بین دو 
کشــور هســت.رییس جمهــور همچنین 
اظهار داشــت که گفت وگوهای دو کشور در 
حوزه های مسائل مرزی، امنیتی، اقتصادی، 
تجاری و به خصوص حوزه انرژی و نفت و گاز 
خواهد بود. رییسی در ادامه اضافه کرد که سطح روابط 
اقتصادی دو کشور به اندازه ســطح روابط سیاسی دو 
کشور نیست و در این ســفر برنامه این است که ارتقای 
تعاملات اقتصادی به سطح ده میلیارد دلاری را مد نظر 

قرار دهیم و این هدف حتماً قابل دستیابی است.
رییس دولت جمهوری اســلامی همچنین با اشــاره به 
ظرفیت بازار ایران اضافه کرد کــه این ظرفیت فرصت 
خوبی اســت برای فعالان اقتصادی پاکستانی و کشور 

دوســت و برادر پاکســتان نیز فرصت خوبی است برای 
فعــالان اقتصــادی ایرانی کــه می تواند در این ســفر 
مورد گفــت و گو و بحث میان دو دولت باشند.رییســی 
همچنین با اشــاره به مردم پاکســتان نیز گفت: مردم 
این کشور مردمی متدین و نســبت به انقلاب اسلامی، 
امام بزرگوار و رهبر عظیم الشــان ایران بسیار علاقه مند 
هســتند و بارها ایــن را اثبــات کرده اند و نســبت به 
ارزش های انقلاب اســلامی نیز بســیار پایبند هستند.
رییس جمهور همچنین با اشــاره به اهمیت مســائل 
امنیتی نیز افزود که ما امنیت پاکســتان را امنیت خود 
می دانیم و امنیت مرزهای مشترک بین دو کشور به نفع 
دو کشور و دو ملت هست.در رابطه با کشور سریلانکا نیز 
رییس جمهــور گفت که دو کشــور دارای روابط خوبی 
هستند و امیدواریم در این ســفر نیز بتوانیم در راستای 

توسعه روابط اقتصادی و سیاسی گام هایی برداریم.

رئیس جمهوری

خریدار   رئیس گروه دوســتی پارلمانی 
ایران و پاکســتان با بیان اینکه سفر آیت الله 
رئیسی به اســلام آباد در راســتای تقویت 
تعاملات انجام شــده است، گفت: طی چند 
ســال اخیر و با تلاش دولت ســیزدهم تراز 

تجاری دو کشور افزایش یافته است.
احمد امیرآبادی فراهانــی در مورد اهمیت 
سفر رئیس جمهور کشــورمان به پاکستان 
اظهار داشت: پاکســتان یکی از کشورهای 
بسیار مهم منطقه است و جمهوری اسلامی 
ایران روابط بســیار خوبی با این کشور دارد 
و از نظر روابط اقتصــادی در طول این چند 
سال گذشته به ویژه با روی کار آمدن دولت 
آیت الله رئیسی تراز تجاری ما افزایش یافته 
است.وی بیان داشــت: اگرچه در بحث تراز 
تجاری وضعیت خوبی نســبت به گذشــته 
داریم، اما این عدد، عدد مناســبی برای دو 
کشــور مســلمان با فرهنــگ، اعتقادات، 
آداب و رسوم مشــترک نیست و باید تلاش 

بیشتری برای تقویت تعاملات انجام شود.
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شورای 
اســلامی با بیان اینکه گذرگاه های خوبی 
بین ایران و پاکســتان طی ســه سال اخیر 
ایجاد شــده اســت، اضافه کرد: در شرایط 
فعلی ۶ گذرگاه بین دو کشــور وجود دارد 

و گروه دوستی پارلمانی به دنبال این است 
که این رقم به ۹ گذرگاه برســد و این اقدام 

هم به زودی انجام خواهد شد.
امیرآبادی با بیان اینکــه ارتباط خوبی بین 
نیروهای مســلح دو کشــور بــرای امنیت 
مرزی برقرار شده اســت، اظهار داشت: در 
حوزه تامیــن امنیت باید تلاش بیشــتری 
شــود تا جلوی ورود برخــی از ناامنی ها از 
طرف مرز پاکســتان به ایران گرفته شود و 
این موضوع مهمی بــرای همکاری امنیتی 
دو کشور است.وی با اشاره به اهمیت اولین 
سفر رئیس جمهور در ســال ۱۴۰۳ با روی 
کار آمدن دولت جدید در پاکستان این سفر 
را مهم دانست و یادآورشــد: تعیین تکلیف 
خط لوله صلــح انتقال گاز به پاکســتان در 
این سفر حائز اهمیت اســت چون ایران به 
تعهدات خود در این زمینه عمل کرده است 
و تا مرز پاکستان لوله گاز برده شده است اما 
این کشــور در مورد خط لوله صلح تعهداتی 

دارد که انجام نشده است.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: اگر دولت پاکســتان مســاله گاز 
طبیعی را از طریق ایران به مصرف کنندگان 
کشــورش برســاند به طــور قطــع یک 
رضایتمندی خوبی در داخل و به نفع دولت 

این کشور شکل خواهد گرفت چون تامین 
گاز آنها از طریق )ال پی جی( است و بسیار 
گران تمام می شود و این خط لوله صلح می 
تواند در اقتصاد، رشــد صنعت و آســایش 

مردم پاکستان مفید واقع شود.
امیرآبادی تصریح کرد: پیشــنهاداتی برای 
عملیاتی کردن این خط لولــه وجود دارد، 
اما برخی کشورهای ثالث خارج از منطقه با 
ایجاد موانع، دخالت هایی در این مورد دارند 
که دولت پاکســتان باید بدون توجه به آنها 
منافع مشترک دو ملت را مد نظر قرار دهد.

وی سفر آیت الله رئیســی به پاکستان را در 
راســتای تقویت تعاملات دو کشور عنوان 
کرد و افزود: اتــاق تهاتر یکــی از مباحثی 
است که در دولت ســیزدهم به خوبی پیش 
می رود به گونه ای که اکنون اتاق بازرگانی 
تهران، زاهدان و قم با اتاق بازرگانی کراچی 

ارتباطات مناسبی با هم دارند.
رئیــس گــروه دوســتی پارلمانــی ایران 
و پاکســتان بــا اشــاره به ظرفیــت حوزه 
گردشــگردی بین دو کشــور یادآورشــد: 
پاکستان بیش از ۲۰۰ میلیون نفر جمعیت 
دارد و آنها عاشق اهل بیت )علیهم السلام( 
هستند و ســالیانه افراد زیادی از این کشور 
به قم و مشــهد ســفر می کنند و همچنین 

از طریق خاک ایران به عــراق می روند، این 
ارتباطات می تواند در بحث گردشگری هم 
مورد توجه قــرار گیرد.امیرآبــادی با بیان 
اینکه دولت ســیزدهم در توسعه تعاملات 
با همسایگان موفق عمل کرده است، گفت: 
یکی از کارهای بســیار خوب دولت آیت الله 
رئیسی در حوزه سیاســت خارجی، تقویت 
تعاملات با کشورهای همســایه و منطقه از 
جمله پاکستان، ترکمنستان، تاجیکستان، 
عــراق و جمهوری آذربایجان بوده اســت و 
در مورد ارتباط با کشــور پاکستان هم این 
ارتباط رو به رشد است و این سیاست خوب 
و بجای دولت ســیزدهم در بحث سیاست 
خارجی می تواند دستاوردهای خوبی برای 
کشور به همراه داشته باشد.رئیس جمهور 

در این ســفر ۲ روزه خود پس از اســتقبال 
رسمی از ســوی نخســت وزیر پاکستان، 
با محمد شــهباز شــریف دیدار خصوصی 
خواهد داشــت و بــه اتفاق وی نشســت 
مشــترک هیات های عالی رتبه دو کشــور 
برگزار می شــود.آیت الله رئیســی در این 
سفر همچنین با آصف  علی زرداری همتای 
پاکســتانی خود ملاقات خواهد داشــت و 
علاوه بر آن با ســفر به برخی شهرهای دیگر 
این کشــور با علما، نخبگان، تجار و فعالان 
اقتصادی نیز دیدار و گفت  وگو می کند.سفر 
به شهر لاهور قلب فرهنگی پاکستان و شهر 
کراچی به عنوان قلب اقتصادی این کشــور 
از دیگر برنامه های آیت الله رئیسی در ادامه 

سفر خود به پاکستان خواهد بود. 

خریدار   دبیر شــورایعالی امنیت ملی کشــورمان در 
نشست »دبیران شــوراهای امنیت ملی کشورهای عضو 
بریکس« که تیرماه در شهر سن پترزبورگ برگزار می شود، 
حضور خواهد داشــت. »علی اکبر احمدیان« بنا بر دعوت 

دبیر شــورای امنیت ملی فدراسیون روســیه، »نیکولای 
پاتروشــف« در رأس یک هیأت بلندپایه ی امنیتی، برای 
شــرکت در دوازدهمین »نشســت بین المللــی مقامات 
عالی رتبه ی مســئول در امور امنیتی« و »نشست دبیران 

شوراهای امنیت ملی کشورهای عضو بریکس« عازم شهر 
سن پترزبورگ روسیه خواهد شــد.در این سفر، بر اساس 
راهبرد سیاســت چند جانبه گرایی و در تداوم دیپلماسی 
فعال و پویای سیاســی امنیتی جمهوری اسلامی ایران، به 

ویژه در دولت ســیزدهم و به منظور ارتقا و توســعه  روابط 
دوجانبه، منطقــه ای و بین المللی، احمدیــان با همتایان 
خود از کشورهای روســیه، برزیل، آفریقای جنوبی، چین، 

هند و عراق نیز دیدارهای جداگانه ای خواهند داشت.

رییسی پیش از عزیمت به پاکستان؛ تعاملات اقتصادی با پاکستان به ۱۰ میلیارد دلار می رسد

خریدار   نشست خبری مشترک آیت الله 
رئیسی رئیس جمهور کشــورمان و محمد 
شهباز شــریف نخســت وزیر پاکستان در 

اسلام آباد  برگزار شد.
 »آیت الله ســید ابراهیم رئیســی« رئیس 
جمهــور کشــورمان در نشســت خبری 
مشترک محمد شهباز شریف نخست وزیر 
جمهوری اسلامی پاکستان از نخست وزیر 
و دولت محترم پاکســتان برای میزبانی از 
هیأت جمهوری اســلامی ایران تشــکر و 
قدردانی کرد و گفت: از اینکه امروز در شهر 
زیبای اسلام آباد هســتیم ابراز خرسندی 
می کنم از این سخنگاه به مردم خوب و دین 
مدار پاکستان عرض ســلام و ادب و احترام 
دارم به همه خانواده های محترم پاکستانی 
در جای جای این کشور از طرف رهبر معظم 
و فرزانه انقــلاب و مردم ایران ابلاغ ســلام 

دارم. 
آیت الله رئیسی خاطر نشــان کرد: به مردم 
پاکســتان که همواره از اسلام و ارزش های 
اســلامی دفاع کردند و همواره از مظلومان 
فلســطین و غزه دفاع کرده انــد و همواره 
در شــهرهای مختلف پاکســتان، آزادی 
قدس شــریف را فریاد زده انــد و همواره از 
حق و عدالت دفاع کرده اند، عرض ســلام و 

قدردانی دارم. 
وی با اشــاره به اینکه ســازمان های بین 
المللی کارآمدی خود را از دســت داده اند، 
خاطر نشــان کرد: آنچه تمام مردم دنیا را 
امروز غصه دار کرده این اســت که سازمان 
های بین المللی و به ظاهر مدافع حقوق بشر 
کارآمدی خود را از دست داده است، شورای 
امنیت وظیفه خود را انجام نمی دهد و مردم 
مســلمان و آزاداندیش دنیا به ستوه آمده 

اند. 

روابط ایران و پاکستان روابط تاریخی 
تمدنی و عمیق اعتقادی و دینی است

رئیس جمهور روابط ایران و پاکستان را 
پیوندی ناگسستنی تعریف کرد و گفت: 

ما با کشــور دوســت و برادر و همسایه 
مان پاکســتان فقط به عنوان دو کشور 
همسایه مطرح نیستیم روابط دو کشور 
روابط تاریخــی تمدنی و عمیق اعتقادی 
و دینی اســت امری که ملت بزرگ ایران 
را با مردم بزرگ پاکستان پیوند می دهد 
اعتقادات اســت این پیوند ناگسستنی 

است.
وی با اشــاره به اینکه دو کشور باید در حوزه 
های اقتصادی سیاســی تجاری و فرهنگی 
و همه ســطوح روابط خود را ارتقا بخشند، 
خاطر نشان کرد: ظرفیت های بسیاری بین 
ایران و پاکستان است که تبادل این ظرفیت 
هــا در جهت منافــع دو کشــور و ملت می 
تواند به کار گرفته شــود در نشست هایمان 
با نخســت وزیر و دولت تصمیم گرفتیم در 
حوزه های اقتصــادی سیاســی تجاری و 
فرهنگی و همه ســطوح روابط خود را ارتقا 

بخشیم.
آیت الله رئیسی مواضع دو کشور در مبارزه 

با تروریسم را یکسان دانست و تصریح کرد: 
هر دو در مبارزه با ناامنی ها جرایم ســازمان 
یافته مواد مخدر و انــواع ناامنی ها مصمم 
هســتیم و این نگاه مشــترک هر دو کشور 
است در یک کلمه دفاع از حقوق بشر محور 
همکاری های دو کشــور است چه همکاری 
های دو جانبه چــه منطقــه ای و چه بین 

المللی. 
رئیس جمهور با اشــاره به تداوم همکاری 
بیــن دو دولت ایران و پاکســتان بیان کرد: 
ممکن است برخی همکاری های دو کشور 
را نپســندند مهم نیســت مهم ان است که 
تداوم همکاری های دولت های دو کشــور 
به نمایندگــی از مــردم آنها ادامــه یابد و 
مصممیم این همکاری ها را در ســوطح بالا 

ارتقا ببخشیم.
آیت الله رئیســی ســطح روابط اقتصادی و 
تجاری دو کشــور را قابل قبول ندانســت و 
گفت: تصمیم گرفتیم این روابط در گام اول 

۱۰ میلیارد دلار افزایش یابد.

مرز ایران و پاکستان یک فرصت است
رئیس جمهور مرز ایران و پاکســتان را یک 
فرصت برشــمرد و اظهار کرد: مرز دو کشور 
که طولانی اســت را یک فرصت می دانیم 
و معتقدیــم در جهت رفــاه دو ملت به ویژه 
مرزبانان به کار گرفته شــود سفر کوتاه من 
و نخست وزیر به مرزها برای بازدید و توسعه 
بازارچه هــای مرزی بود ایــن کار می تواند 
افزایش یابد گام های برداشــته شده کافی 
نیست و باید این گام ها در جهت امنیت مرز 

و رفاه مردم دو کشور ادامه یابد. 
رئیس جمهــور افزود: ممکن اســت برخی 
تعمیق همکاری هــا و روابط دو کشــور را 
نپســندند، اما آنچه برای مــا اهمیت دارد 
تــداوم همکاری های دو کشــور در جهت 

تأمین منافع دو ملت است.
آیت الله رئیســی با بیان اینکــه ملت بزرگ 
ایران تحریم های ظالمانه را به فرصتی برای 
پیشرفت کشــور تبدیل کرده اند نسبت به 
انتقال تجربیات و تبــادل ظرفیت ها در این 

زمینه با ملت پاکستان بویژه در بخش های 
مختلف علم و فنــاوری، تکنولوژی، حمل و 

نقل و ترانزیت اعلام آمادگی کرد.
رئیــس جمهــور در پایان همچنیــن ابراز 
امیدواری کرد این ســفر نقطــه عطفی در 
روابط ایران و پاکســتان در همــه زمینه ها 

باشد.

خوشامدگویی محمد شهباز شریف به 
آیت الله رئیسی: چشم و دل ما روشن

نخســت وزیر پاکســتان در نشست خبری 
مشــترک با آیت الله رئیســی گفت: بعد از 
انتخاب دولت جدید پاکســتان برای اولین 
بار اســت که یک مقام عالی رتبه به کشور ما 
می آید و این موجب افتخار ماست. چشم ما 

روشن و دل ما شاد. 

قدردانی نخست وزیر پاکستان از رهبر 
انقاب به دلیل حمایت از مردم کشمیر

محمدشــهباز شــریف در ادامه بیان کرد: 
هر دو کشــور نگرانی خود را درباره کشتار 
مردم غــزه اعــلام و دربــاره آن گفت وگو 
کردیم و یکصدا اســرائیل را محکوم کرده و 
از کشورهای جهان درخواست می کنیم که 
هر چه ســریعتر این اقدام نظامی را به پایان 
برســانند. راه حل عادلانه، تفصیلی و دیرپا 
برای مسئله فلسطین لازم است. پاکستان 
پشتیبانی از فلســطین را مشروط نمی کند 
و به همــکاری با ایران تا تشــکیل کشــور 

فلسطین به پایتختی قدس ادامه می دهد.
وی ادامــه داد: از آیــت الله خامنه ای رهبر 
معظم ایران که پشتیبان حق آزادی خواهی 
مردم کشــمیر را در نظر داشــتند، تشکر 

می کنم.
»محمد شــهباز شــریف« نخســت وزیر 
پاکستان در این نشست خبری گفت: جناب 
آقای رئیس جمهور! شــما در فقه و حقوق 
دانش دارید؛ ما در زمینه بهبود زندگی مردم 
کشورهای خود با داشتن اصول برای فروغ 

آنها همکاری خواهیم کرد.

با حضور احمدیان؛نشست »دبیران شوراهای امنیت ملی کشورهای عضو بریکس« برگزار می شود
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و نیست  شورای رقابت قیمت گذار خودر
سخنگوی مرکزی ملی رقابت گفت: شــورای رقابت هیچ وقت قیمت 
گذار خودرو نبوده بلکه شــورای رقابت صرفاً دستورالعمل را طراحی و 
آن را ابلاغ می کند. سپهر دادجوی توکلی سخنگوی مرکزی ملی رقابت 
گفت: شــورای رقابت هیچ وقت قیمت گذار خودرو نبوده بلکه شورای 
رقابت صرفاً دستورالعمل را طراحی و آن را ابلاغ می کند؛ نهادهایی هم 
که تنظیم گر فنی هستند بر اساس دســتورالعمل و فرمولی که شورای 

رقابت داده قیمت خودرو را محاسبه و ابلاغ می کنند.
وی افزود: اکنون طبــق همین روالی که از انتهای ســال ۱۴۰۱ وجود 
داشــت، همچنان طبق دســتورالعمل شــورای رقابت، وزارت صمت 
قیمت خودرو را محاســبه می کند که قیمت تمام شــده در ســازمان 

حمایت به عنوان متولی متخصص انجام و ابلاغ می شود.
توکلی درباره گران فروشــی خودروســازان گفت: ۲ هزار شــکایت از 
خودروسازان بررسی و نتایج آن اعلام شــده که بخشی از آنها مربوط به 
گران فروشی است؛ شــورای رقابت باید به عنوان ناظر بر دستورالعمل 
به این موضوع ورود کند، نهادهای دیگر مانند سازمان حمایت، سامانه 

۱۲۴ و تعزیرات هم به موضوع ورود و بررسی کرده اند.
وی تاکید کرد: به اکثر این شــکایات رســیدگی و حکم صادر شده و در 

مراجع قضائی هم همچنان در حال پیگیری است.

وش رفت سهام استقلال و پرسپولیس به فر
 پس از تأیید صلاحیت خریداران اســتقلال و پرســپولیس از ســوی 
سازمان خصوصی ســازی، مزایده رســمی برای واگذاری ۸۵ درصد از 
سهام این دو باشــگاه در فرابورس آغاز شد و در نهایت سهام سرخابی ها 
به فروش رفت. طبق اعلام فرابورس، مزایده رسمی دو باشگاه استقلال 
و پرسپولیس در بازار پایه فرابورس آغاز شد تا به طور رسمی ۸۵ درصد 
از سهام ســرخابی ها به خریداران جدید واگذار شــود.قرار بود در این 
مزایده ۸۵ درصد از سهام پرســپولیس به ۶ بانک شهر، ملت، تجارت، 
صادرات، رفاه و اقتصاد نوین و ۸۵ درصد از ســهام باشــگاه استقلال به 
شرکت پتروشیمی خلیج فارس و چهار شرکت زیر مجموعه آن واگذار 
شود.در همین راستا بلوک ۸۵ درصدی استقلال و پرسپولیس معامله 

شدند.
محمود قامت، معــاون نظارت و واگذاری ســازمان خصوصی در مورد 
مزایده ســرخابی ها و معامله آن، اظهار کرد: امروز متقاضیان خرید دو 
باشــگاه از طرف شــرکت فرابورس اجازه حضور در رقابت پیدا کردند 
به طوری که توسط کنسرسیومی متشــکل از شرکت های پتروشیمی 
هلدینگ خلیــج فارس، پتروشــیمی پــارس، پتروشــیمی بوعلی، 
پتروشیمی شهید تندگویان و پتروشــیمی بندر امام درخواست خود 
را برای خرید ۸۵ ســهام شــرکت اســتقلال ارائه کردند و این معامله 
انجام شــد.وی افزود: کارگزار خریدار قیمت خرید هر سهم پایه باشگاه 
استقلال ۳۰۴۶ ریال در ســامانه معاملات وارد کرده بود که کارگزاری 
بانک صنعت و معدن برای فروش ســهام این باشگاه از طرف دولت بود 
و مطابق رویه ها و مقــررات معاملات فرابورس این معامله در ســامانه 

معاملات قطعی شد که ارزش کل آن ۲۷۹۳ میلیارد تومان است.

معاون ســازمان خصوصی در مورد واگذاری باشــگاه پرسپولیس نیز 
گفت: برای خرید ۸۵ درصد سهام باشگاه پرسپولیس نیز کنسرسیومی 
متشــکل از بانک های شــهر، ملت، صادرات، اقتصاد نوین و بانک رفاه، 
پس از اخذ مجوزهــای لازم از مراجع ذی صــلاح و ذی ربط، به صورت 

مشترک درخواست خرید سهام شرکت پرسپولیس ارائه کردند.
وی افزود: این ۶ بانک از طرف کارگزار خریدارشــان قیمت هر ســهم 
معــادل را ۳۵۸۰ ریال در ســامانه معاملات درج کردند کــه کارگزار 
فروشنده سهام به نمایندگی از طرف دولت، کارگزاری بانک ملی ایران 

بود و این هم معامله مطابق رویه قطعی شد.
قامت کل ارزش معامله ۸۵ درصد سهام باشــگاه پرسپولیس را حدود 

۳۲۰۰ میلیارد تومان اعلام کرد.

نایب رئیس اتاق بازرگانی ایران و سوریه مطرح کرد

وکش کرد موج هیجانی قیمت دلار فر
عضو اتــاق بازرگانی ایران گفــت: موج هیجانی و صعــودی قیمت ارز 
با توجه به تنش های سیاســی و منطقه ای محدود و گــذرا بود و تقریبا 
بلافاصله فروکش کرد.علی اصغر زبردســت، با توجه به نمایش اقتدار 
نظامی ایران با نــام وعده صادق و بازخوردهای جهانــی اظهار کرد: بی 
تردید نباید تاثیر این تنش منطقه ای را بر بــازار نادیده گرفت، اما این 
مســاله تاثیر آنچنانی بر افزایش نرخ ارز نداشت و برخلاف فضاسازی ها 
و پیش بینی های قبــل از عملیات، روند قیمتی چندان دچار نوســان 
طولانی و عمیقی نشــد.وی ادامه داد: مطمئنا با آرام شــدن منطقه و 
عدم بروز تنش های جدیــد می توانیم منتظر ثبات بیشــتر در بازار ارز 
باشیم. البته فعلا با عدم واکنش رژیم صهیونیســتی به عملیات وعده 
صادق مواجه هســتیم که همین موضوع نیز می توانــد قیمت ارز را در 
یک کانال مشــخص و ثابت نگه دارد. ما در شــب انجام عملیات وعده 
صادق تا ساعات بامدادی روز بعد، شاهد افزایش قیمت دلار تا ۷۰ هزار 
تومان بودیم که این موج هیجانی ناشی از تنش های سیاسی به سرعت 

فروکش کرد و دلار دوباره به کانال های قبلی بازگشت.
عضو کمیسیون تســهیل تجارت و مدیریت واردات اتاق بازرگانی ایران 
افزود: معتقدم اعلام عدم حمایت آمریکا از رژیم صهیونیستی در حمله 
و پاســخ احتمالی به ایران نیز در کاهش قیمــت ارز تاثیرگذار بود که 
مطمئنا این موضع گیــری آمریکایی ها به دلیل توان بــالای ایران در 
مواجهه با تنش های منطقه ای صورت گرفته است.زبردســت با اظهار 
امیدواری به کاهش بیشــتر قیمت ارز در روزهای آتی گفت: قطعا اگر 
شرایط به همین گونه پیش برود می توان امیدوار بود که کاهش قیمت 
ارز ادامه دار باشــد؛ چراکه با اعلام موضع آمریکا نسبت به وعده صادق 
و عدم پاســخ احتمالی رژیم صهیونیســتی، دلیلی برای نگرانی بیشتر 
مردم و فعالان اقتصادی در بازار وجــود ندارد.وی در پایان ادامه داد: بی 
تردید نوسانات اخیر ارزی دلیل سیاســی دارد، وگرنه افزایش عجیب 

قیمت دلار در عرض یک شب، هیچ توجیه منطقی و اقتصادی ندارد.

بازار

 آمارهای وزارت بازرگانی پاکســتان نشــان می دهد 
که صادرات ایران به این کشــور در ســه ماهه نخست 
سال جاری میلادی )فصل زمستان ۱۴۰۲( با رشد ۱۶ 

درصدی به ۲۸۶ میلیون دلار رسیده است.
 وزارت بازرگانی پاکستان اعلام کرد: واردات این کشور 
از ایران در سه ماهه نخست سال جاری میلادی با رشد 

۱۶ درصدی به ۲۸۶ میلیون دلار رسیده است.
پاکســتان در ماه های ژانویه تا مارس ســال قبل ۲۴۷ 

میلیون دلار کالا از ایران وارد کرده بود.
بر اســاس این گــزارش واردات پاکســتان از ایران در 
سومین ماه ۲۰۲۴ با رشد ۲۵ درصدی نسبت به مدت 
مشابه ســال قبل مواجه شــده و به ۹۵.۶ میلیون دلار 
رسیده است. پاکســتان همچنین در ماه فوریه ۸۶.۲ 
میلیون دلار و در ماه ژانویــه ۱۰۴.۲ میلیون دلار کالا 

از ایران وارد کرده است.
ایران نهمین منبع واردات پاکســتان در مارس ۲۰۲۴ 

بوده اســت. چین، عربســتان و اندونزی به ترتیب سه 
رتبه نخســت را از این نظر به خــود اختصاص داده اند. 
پاکستان در این ماه ۱ میلیارد و ۳۰۵ میلیون دلار کالا 

از چین وارد کرده است.
بر اســاس این گزارش در ۱۲ماهه ســال ۲۰۲۳ کل 
واردات پاکستان از ایران با رشــد ۱۳ درصدی نسبت 
به سال قبل از مواجه شده و به ۹۴۴ میلیون دلار رسیده 
بود. پاکســتان در ســال ۲۰۲۲ بالغ بر ۸۳۴ میلیون 

دلار کالا از ایران وارد کرده بود.آمارها نشــان می دهد 
طی سال های اخیر صادرات پاکســتان به ایران بیش 
از ۲۰۰ میلیون دلار نبوده و با ســیر روندی کاهشی از 
سال ۲۰۲۰ به مرز صفر رسیده است.این در حالی است 
که واردات پاکســتان از ایران روندی صعودی داشته 
است. در دولت سیزدهم واردات این کشور از ایران ۲.۵ 
برابر شده و از ۳۷۲ میلیون دلار در سال ۲۰۲۰ به ۹۴۴ 

میلیون دلار در سال ۲۰۲۳ بالغ شده است.

صادرات

فاطمه امیر احمدی  هر کیلو گرم شــقه 
و سردست گوســفند ۶۲۰ تا ۶۵۰، راسته 
۶۳۰، ران و کف دســت ۸۵۰، راسته و فیله 
تازه بدون اســتخوان ۹۲۰، گوشــت چرخ 
کرده ۲۷۵ تــا ۵۰۰ هزار تومــان در حال 

فروش است.
رصــد هفتگــی بــازار کالاهای اساســی، 
جزئیات تغییرات را ممکن می کند و در این 
راستا سال گذشته بازار گوشت قرمز نوسان 

قیمتی بسیاری داشت.

ریشه یک علت
سال گذشــته، یکی دو هفته پیش از اعیاد 
قربان و غدیر خــم )خــرداد و تیر ۱۴۰۲( 
افزایش نرخ گوشت قرمز روی دور تند قرار 
گرفت؛ به طوری که تیر و مرداد نرخ گوشت 
گوساله از گوسفند هم پیشی گرفت. علت، 
کمبود دام و کشــتار دام ســنگین از سوی 

برخی مناطق ایران در این ایام بود.
از ســوی دیگر، به گفته مدیرعامل اتحادیه 
مرکزی دام ســبک کشــور، اتفاقی که در 
اواخر ســال ۱۴۰۱ رخ داد نتیجــه آن در 
نیمه دوم ســال گذشــته بازتاب پیدا کرد؛ 
البته ریشــه موضوع به عملکرد ســال های 
قبل تر و به حدود سال های ۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ 
برمی گردد. سامانه بازارگاه راه اندازی شد و 
برای نهاده دامی سهمیه ارز ۴۲۰۰ تومانی 
در نظر گرفته نشــد. حتی این موضوع برای 
پروار بندها هم منتفی شد؛ بنابراین قیمت 
تمام شده گوشت از ســال ۱۳۹۸ تا ۱۴۰۱ 
بالا بود چون دامداران نهاده مورد نیاز خود 
را از بــازار آزاد تهیه می کردنــد. در مقابل 

شاهد قیمت دستوری بودیم.
افشــین صدر دادرس در ادامه توضیحات 
گفت، در این دوره تولید دام زیاد بود و بازار 
تقاضا هم تغییری نداشــت؛ از این رو قیمت 
تمام شده خودش را نشان نمی داد. در نیمه 
نخست ســال ۱۴۰۱ دو اتفاق این چالش را 
بر ملأ کرد؛ نخســت صادرات بی موقع بود 
که مجوز آن را وزارت جهاد کشاورزی صادر 
کرد به این ترتیــب تعدادی دام از کشــور 
خارج شــد. دوم، تعداد بالایی دام از سوی 
شرکت پشــتیبانی امور دام خریداری شد و 
قرار بود دو ماه بعد پول آن پرداخت شــود 

که این پول با ۱۰ تا ۱۱ ماه تأخیر انجام شد.
در ادامــه این روند، تعــداد دام کاهش پیدا 
کرد زیرا تأخیر در پرداخت پول دام، مشکل 
تولیــد را حادتر کــرده و بخش زیــادی از 

دامداران از چرخه تولید خارج شدند.
تیر خــلاص به این بــازار بیمــار حذف ارز 
ترجیحی در اردیبهشت ۱۴۰۱ بود. قیمت 
نهاده های دامی ۶ برابر شــد. به این ترتیب 
پیش از این که عرضه زیــاد دام قیمت تمام 
شده را در ســال های ۱۳۹۸ تا ۱۴۰۱ نشان 

نمی داد، با کاهــش جمعیت دامی ســال 
۱۴۰۲ نمود پیدا کرد.

بای خانمان سوز اقتصاد
در این راســتا نباید از پدیده »قاچاق« هم 
غافــل بود.مدیرعامل اتحادیه سراســری 
دامداران کشور درباره پیشی گرفتن قیمت 
گوشت گوساله نســبت به گوسفند عنوان 
کرده که یکی از دلایــل به کمبود نقدینگی 

دامداران و عدم پرواربندی دام بر می گردد.
مجتبی عالی با اشــاره به آمار قاچاق دام هم 
اظهار کرده، بر اســاس آمار به دست آمده از 
کشــور مقصد این دام ها، روزانه ۴ تا ۵ هزار 
دام ســبک از کشــور به مقصد بندر خصب 
عمان قاچاق می شــود. در ایــن بخش، دام 
ســنگین از مرز عراق قاچاق شــده که آمار 
دقیقی در این خصوص وجود ندارد.اســناد 
این موضوع در همــان زمان نیــز همراه با 
گزارش از سوی خبرگزاری مهر منتشر شد.

دام پایه پروار و ضد و نقیض های دولتی
عالی سال گذشته )مرداد ماه( با بیان اینکه 
مذاکرات بــرای واردات دام ســنگین پایه 
پروار انجام شــده و قرار اســت در وزن های 
مختلــف ۲۰۰ تــا ۴۰۰ کیلــو گرمی دام 
ســنگین خریداری شــود، اعلام کرده بود 
پس از ۴ ماه از واردات دام پایه پروار، گوشت 
آن وارد بازار می شود؛ اما پرونده این موضوع 

بدون نتیجه همچنان باز است.
مجتبی نوروزی، رئیس سازمان دامپزشکی 
کشور در پاســخ به این پرسش مهر که سال 
گذشــته برای تنظیم بازار گوشت قرمز قرار 
بود دام پایــه پروار وارد شــود، توضیح داد: 
مجوز واردات دام پایه پروار از برخی کشورها 

از سوی سازمان دامپزشــکی کشور صادر 
شده و در این خصوص مشکلی وجود ندارد. 
واردکنندگان و بخــش خصوصی برای این 

امر باید اقدام کنند که استقبال نشده است.
وی اظهار کرد: واردات از کشورهای روسیه، 
گرجستان، قزاقســتان، اروگوئه، استرالیا، 
نیوزلند و برزیل )البته برزیل هنوز اطلاعات 
درخواست شده ایران را ارسال نکرده است 
اگر این اطلاعات از سرویس دامپزشکی این 
کشور ارسال شــود( امکان واردات دام پایه 

پروار از این کشورها ممکن است.
رئیس سازمان دامپزشکی کشور با اشاره به 
واردات دام آماده کشــتار که در حال انجام 
اســت، افزود: دام سبک و ســنگین از سال 
گذشته از مرز قفقاز وارد و در کشور کشتار و 
گوشت آن در بازار توزیع شده و می شود. این 
امر امسال سرعت می گیرد و به زودی منجر 
به شکسته شــدن قیمت ها در بازار گوشت 
قرمز می شــود.نوروزی درباره واردات دام از 
پاکستان هم گفت: با مصوبه هیأت دولت از 
پاکســتان هم دام در حال وارد شدن است 
که در استان سیستان و بلوچستان پرورش 
یافته و ســپس کشتار می شــود. این دام ها 

اجازه خروج از استان را ندارند.
در حالی که رئیس ســازمان دامپزشــکی 
عنوان می کند مجــوز واردات دام پایه پروار 
صادر شــده اما بخش خصوصی اســتقبال 
نکــرده، احمــد خانی نوذری، سرپرســت 
معاونت بازرگانی وزارت جهاد کشــاورزی 
دربــاره عــدم واردات دام پایه پــروار، دی 
ماه ســال گذشــته گفتــه بــود، معاونت 
تخصصی در حال برنامه ریزی است که چه 
حجمی دام پایه پروار نیــاز به واردات دارد. 
محدودیتی هم برای منابع ارزی وجود ندارد 

و با توجه به تولید دام پروار در داخل، میزان 
کسری در حال برآورد است که بر اساس آن 

تأمین ارز شود.
در نهایت گویا صرفه اقتصــادی در واردات 
دام آماده کشــتار و گوشــت گرم و منجمد 
اســت زیرا در فاصله زمانی مــرداد ۱۴۰۲ 
تا امروز دام پایه پروار وارد نشــده در حالی 
که شــاید واردات دام پایه پــروار منجر به 
اشتغالزایی در کشور شده و فعالیت صنعت 

دامپروری را استمرار ببخشد.
همچنین، قائم مقام وزارت جهاد کشاورزی 
در امور تجــارت و تنظیم بــازار در روزهای 
پایانی سال گذشــته درباره واردات گوشت 
قرمز گفته بود، با توجه به نیــاز بازار روزانه 
به طور میانگین ۲۰۰ تن گوشــت گرم وارد 

کشور می شود.
علیرضا پیمان پاک برای تأمین بازار گوشت 
امســال هم گفته، در بودجــه ارز مورد نیاز 
واردات گوشت قرمز اختصاص داده شده و تا 
پایان سال ارز مورد نیاز گوشت قرمز تأمین 
است. سال گذشــته ۱۰۰ هزار تن گوشت 
منجمد و ۳۰ هزار تن گوشــت گرم وارد شد 
امســال تمرکز بر واردات گوشــت منجمد 
بوده که قرار اســت ۱۴۰ هــزار تن افزایش 
یابد. حجم واردات گوشــت گرم ثابت باقی 
خواهــد ماند.همچنیــن گفتنی اســت؛ 
عمده واردات، گوشــت گوساله بوده که ۸۰ 
درصد پیش بینی می شــود و باقی گوشت 

گوسفندی است.

ضد و نقیض های سرانه مصرف
در ادامه ببینیم مصرف سرانه گوشت قرمز 

در کشور چقدر است.
آمارهای اعلامی از ســرانه مصرف گوشت 

در کشــور دقیق نبوده و متناقض اســت. 
این عدد برای گوشــت قرمز از ۷۰۰ گرم تا 
۷ کیلو گرم در سال برای هر نفر متغیر اعلام 
می شود. تا پیش از ســال ۱۴۰۰ حدود یک 
میلیون تن مصرف گوشــت قرمز کشور اعم 
از گوسفندی و گوســاله بود؛ سال هایی که 

هر فرد ۱۲ کیلو گرم مصرف سرانه داشت.
مجتبی نوروزی، رئیس سازمان دامپزشکی 
کشــور درباره ســرانه مصرف گوشت قرمز 
اظهار کرد: بر اســاس آمار ســال گذشــته 
سرانه مصرف در کشــور ۷ کیلو گرم است. 
این عدد برای گوشــت مرغ بــه طور دقیق 
استخراج نشده اما به طور قطع آمار مصرف 
گوشت سفید نسبت به ســال های قبل در 

کشور روند افزایش داشته است.
این مســؤول دولتــی عنوان کــرد: امکان 
صادرات بیــش از ۱۰۰۰ تن گوشــت مرغ 
از کشــور وجود دارد و می توان بخشــی از 
نیازمنــدی ۲.۲ میلیون تنی گوشــت مرغ 

مورد نیاز کشورهای اطراف را تأمین کرد.
وی تاکید کرد: تولیــد باید با هدف صادرات 

انجام شود.

 قیمت گوشت در بازار
در حال حاضر هر کیلو گرم گوشت قرمز به 

شرح زیر است؛
هر کیلو گرم شقه و سردست گوسفند ۶۲۰ 
تا ۶۵۰، راسته ۶۳۰، ران و کف دست ۸۵۰، 
راســته و فیله تازه بدون اســتخوان ۹۲۰، 
گوشت چرخ کرده ۲۷۵ تا ۵۰۰ هزار تومان 

در حال فروش است.
هر کیلو گرم سردست گوســاله ۵۶۰، ران 
گوســاله ۵۸۰ و فیله گوساله تازه ۸۸۰ هزار 
تومان نیز قیمت گذاری شده است.گفتنی 
اســت؛ قیمت دولتی گوشــت گوسفند هر 
کیلو گرم ۳۱۰ و گوســاله ۲۹۹ هزار تومان 

است که توزیع آن محدود انجام می شود.

  وضعیت در سایر بازارها
هر کیلو گرم گوشــت مرغ ۷۸، گوشت مرغ 
بدون کمر ۸۴، ســینه مرغ بدون استخوان 
۱۴۴، چرخ کرده ۱۲۰، قزل آلا ۱۷۴، میگو 
پرورشــی ۳۹۰ و میگو دریایــی ۷۴۰ هزار 
تومان در پروتئین فروشی ها در حال فروش 
است.گفتنی است هر بســته مغز ران بدون 
پوســت مرغ با وزن ۱۶۰۰ گرم ۲۲۰.۸۰۰ 
و با وزن ۱۸۰۰ گــرم ۲۳۹.۴۰۰ تومان در 
فروشــگاه های زنجیره ای در حال توزیع و 

فروش است.
نهادهــای متولی بایــد برای تأمیــن بازار 
اعیاد عید قربان و غدیر خــم تدابیر لازم را 
اندیشیده تا همچون ســال گذشته شاهد 
ســیر نجومی قیمت ها برای امسال در بازار 

گوشت کشور نباشیم. 

وزارت بازرگانی پاکستان اعلام کرد؛رشد ۱۶ درصدی صادرات ایران به پاکستان از ابتدای ۲۰۲۴

و پارس با قیمت جدید به متقاضیان وش پژ و به فر واکنش ایران خودر
خریدار  گــروه صنعتی ایــران خودرو در 
واکنش به انتشــار گزارشــی با عنوان »دام 
ایران خودرو برای متقاضیــان پژو پارس« 

توضیحاتی را ارسال کرد.
گــروه صنعتی ایــران خــودرو در واکنش 
به گزارش خبرگــزاری مهر بــا عنوان دام 
ایران خــودرو برای متقاضیــان پژو پارس 
توضیحاتی ارسال کرد که به شرح زیر است:

در متن منتشــر شده، ادعا شــده است که 
ایران خودرو تعمــدا تحویل محصول پارس 
را به بهار امســال موکول کرده تــا بتواند با 
دریافت مجــوز، قیمت هــا را افزایش دهد، 
این در حالی اســت که تا روز ۲۵ اسفندماه 
سال گذشــته که مجوز تولید این محصول 
از سوی سازمان ملی استاندارد تا بهار سال 
۱۴۰۳ تمدید شده، تولید و شبکه گسترده 
تأمین ایران خودرو برای محصول سورن به 
عنوان جایگزین پــارس برنامه ریزی کرده 
و با تمدید مهلت تولید از ســوی ســازمان 
اســتاندارد، خطوط تولید و شــبکه تأمین 
ایران خــودرو که برای تولیــد برنامه ریزی 
بلندمدت دارند، ناگزیر از بازگشت به شرایط 
قبل و ســفارش گذاری برای تأمین قطعات 
محصول پارس شــده اســت که ایــن امر 
نیازمند زمان برای تغییر سفارش گذاری و 

تأمین قطعات بوده است.
هرچند بر اســاس مصوبه شــورای رقابت، 
اولویــت بنــدی در ســامانه یکپارچــه، 

تعهدی برای خودروســاز ایجاد نمی کند، 
با توجه بــه عدم تمدید تولیــد پارس تا ۲۵ 
اسفندماه سال ۱۴۰۲، گروه صنعتی ایران 
خودرو در راستای مشــتری مداری و جلب 
رضایت متقاضیان، به اجــرای طرح تبدیل 
پارس بــه خودروهای دیگر مانند ســورن 
پلاس، پــژو ۲۰۷ و تارا اقدام کرده اســت و 
تعــدادی از متقاضیان که به نظر می رســد 
مصرف کنندگان نهایــی بوده اند، به تبدیل 
و خرید محصولات استاندارد و دارای مجوز 

تولید پرداخته اند.
برخلاف ادعای مطرح شده در این متن، در 
اسفند ســال ۱۴۰۱ و نه سال گذشته، ۸۰۰ 
هزار متقاضی محصولات ایــران خودرو از 
طریق ســامانه یکپارچه تخصیص خودرو 
درخواست خرید از محصولات این شرکت 
را داشــته اند که بخــش قابــل توجهی از 

تقاضاها نیز برای محصول پارس بوده است.
با وجود اصرار ایران خــودرو به توقف تولید 
پارس به دلیل عــدم توانایــی در تطابق با 
استانداردهای ۸۵ گانه، مدیران وقت وزارت 
صمت بــر اولویت بندی تمامــی تقاضاها 
تاکید کردند و بر همین اساس صف طویلی 
برای خودرو پارس نیز تشــکیل شــد که با 
توجه به برنامه توقف تولید در پایان ســال 
۱۴۰۲ بخــش زیادی از تقاضاهــا منوط به 
مجوز تولید از سوی سازمان ملی استاندارد 

برای ادامه تولید در سال ۱۴۰۳ شده است.

در این متن عنوان شــده عدم صدور مجوز 
تولید از سوی ســازمان استاندارد کافی بود 
تا ایران خــودرو از تحویل خودرو خودداری 
کند! این در حالی اســت کــه برنامه تولید 
محصول پارس تا پایان ســال ۱۴۰۲ بوده 
و با توجه به قوانیــن و ضوابط موجود، ادامه 
تولید محصــول فاقد اســتانداردهای ۸۵ 
گانه، نیازمند مجوز از ســوی سازمان ملی 
استاندارد است و تمامی خودروسازان ملزم 
به رعایت این امر و دریافت مجوز لازم برای 

تمامی محصولات خود هستند.
طبق روال گذشــته، تمامی خودروسازان 
بهای تمام شــده تولید انــواع محصولات 
خود را بــه مراجع ذی ربط ارائــه می کنند 
تا نســبت به نرخ تورم موجود و هزینه های 
تولید به روزآوری شــود. پارس نیز به عنوان 
زیان ده ترین محصول از این قاعده مســتثنا 

نبوده و بر اساس دستورالعمل های شورای 
رقابت و طبق مجوزهای دریافتی از ســوی 
مراجع ذی ربط نســبت به اصلاح قیمت آن 
اقدام شده است. همان طور که در بخش نامه 
اولیه سامانه یکپارچه نیز تاکید شده، تمامی 
خودروهایــی کــه در این ســامانه اولویت 
بندی شده اند بر اساس قیمت روز کارخانه 
تحویل مشــتریان خواهد شد و به روزآوری 
قیمت پارس نیز خارج از این دســتورالعمل 
نبوده اســت. همانطور که ایران خودرو در 
این جوابیه اشــاره کرده مقرر بود تولید پژو 
پارس تا پایان ســال ۱۴۰۲ متوقف شود در 
این صورت چرا این شــرکت در زمان ثبت 
نام در ســامانه یکپارچه )بهار سال ۱۴۰۲(، 
موعد تحویل پژو پارس را زمســتان ۱۴۰۲ 
عنوان کــرد وقتی زمان تحویل زمســتان 
۱۴۰۲ اعــلام می شــود یعنــی شــرکت 
خودروساز پیش بینی می کرد که می تواند 
به اندازه ثبت نام کنندگان پژو پارس تولید 
و تحویل دهد؛ از ســویی دیگــر به صورت 
معمــول ۲ یا ۳ مــاه قبل از موعــد تحویل 
خودرو، خودروساز اقدام به ارسال فراخوان 
به متقاضیان می کند امــا در این مورد و در 
حالی که ایران خودرو موعد تحویل بخشی 
از پژوپارس ها را زمستان ۱۴۰۲ اعلام کرده 

بود با این حال از ارسال فراخوان سرباز زد.
زیاندهــی  منکــر  مهــر  خبرگــزاری 
خودروســازان و فاصله زیاد قیمت کارخانه 

و بازار که منجر به شــکل گیری تقاضاهای 
سوداگرایانه شــده، نیست ولی اصل مطلب 
این اســت که وقتی ایران خــودرو واقف به 
مشکلات پژو پارس بوده و حتی طبق ادعای 
ســازمان ملی اســتاندارد از ماه ها قبل نیز 
مطلع شــده بود که تولید این خودرو باید تا 
پایان سال ۱۴۰۲ متوقف شــود، بنا به چه 
علتی اقدام به تعیین بازه زمانی زمســتان 
۱۴۰۲ برای تحویل خودرو کرد و در این بازه 
نیز خودروها ثبت نامی را تحویل متقاضیان 

نداد.
نکته مغفول مانده در ماجرای توقف و تداوم 
تولید پژو پارس بازی های رسانه ای طرفین 
درگیر ماجرا بود؛ از چند ماه پیش شــرکت 
ایران خودرو و ســازمان ملی استاندارد در 
قالب های مختلــف از جمله صــدور نامه و 
مصاحبه اقــدام به اظهارنظــر در خصوص 
سرنوشــت پــژو پــارس می کردنــد که 
خبرگزاری مهــر در گزارش های مختلفی 
به این موضوع پرداخت. اما متأســفانه آنچه 
که در مطالب مطرح شــده از سوی این دو 
نهاد مورد غفلت واقع شــد، حقوق مصرف 
کننده بود. مصرف کننده ای که با اعتماد به 
سیاست گذار اقدام به انسداد ۱۰۰ میلیون 
تومان کرد تا با ثبت نام در ســامانه یکپارچه 
خودرو با قیمت کارخانه بخرد اما طی چند 
ماه و به صورت مستمر مورد هجوم بمباران 

اخبار ضد و نقیض قرار گرفت.



وزیر علوم خبرداد
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خزعلی عنوان کرد
ج نام مادر در کارت ملی درخواست مجدد در

معاون رییس جمهور در امــور زنان و خانواده گفت: باید درخواســت 
بانوان مبنی بر آوردن اسم مادر در کنار اســم پدر، در کارت ملی مجدد 

به جریان بیافتد.
انســیه خزعلی معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده در توئیتی 
نوشــت: »بانوان در مورد کارت ملی مطالبه ای جز ذکر نام مادر در کنار 
نام پدر مشابه آنچه در شناسنامه وجود دارد، نداشتند و ما هم بر مبنای 
جایگاه حقوقی خــود مطالبه آنها را تا رســیدن به کمیســیون اصلی 

پیگیری کردیم.
وی ادامه داد: همانطور که ذکر کردم در کمیســیون مطرح شــد که با 
توجه به برنامــه ای که برای تغییر کارت ملی وجود دارد و هیچ اســمی 
در کارت های آتی نخواهد آمد این پیشــنهاد باید از دستور خارج شود 
جلسات کمیسیون ضبط شده است و لذا در پاســخ خبرنگار، گزارش 

مراحل بررسی این درخواست و نتیجه را ارائه کردم.
خزعلی افزود: اگر مسؤولان ثبت احوال در جلســه کمیسیون مذکور 
این سخن را بدون پشتوانه و برای از دستور خارج کردن پیشنهاد مطرح 
کرده اند، اکنون که آن را نفی می کنند باید درخواســت بانوان مبنی بر 

آوردن اسم مادر در کنار اسم پدر، مجدد به جریان افتد.«

یک جنین شناس عنوان کرد
مهم ترین عوامل کاهش موالید

یک متخصص جنین شناســی گفت: تغییر ســبک زندگی، مشکلات 
ژنتیکی و زندگی های مجردی از مهم تریــن عوامل آمار کاهش موالید 
به شــمار می رود که برخی از آنها حتی در آمارهای ناباروری به شــمار 

نمی روند.
 حمید چوبینه دبیر اجرایی بیســت و سومین کنگره باروری و ناباروری 
ایران، افزود: کنگره با این هدف که دستاوردهای جدید علمی و مباحث 
روز دنیا را با محققان و پزشــکان ایرانی به اشــتراک بگذارد و برگزاری 
کنگره بهانه ای اســت که در یک زمان خاص و به صورت چند جانبه این 
اطلاعات به اشتراک گذاشته شود. در واقع هدف این است که تعاملات 
بین بخشی بین متخصصان و پزشکان را بیشــتر گردد. همچنین این 
مباحث با مسؤولان حوزه بهداشت در میان گذاشته شده و موردبحث و 

تبادل نظر گذاشته شود.
وی با اشــاره به اینکه کنگره ناباروری با توجه به میانســالی جمعیت و 
آمار فرزندآوری بسیار اهمیت دارد، ادامه داد: انجمن علمی و تخصصی 
ناباروری قدمت نزدیک به ۲۵ ســال دارد و تلاش می کند که مشکلات 
در حوزه نابــاروری را کاهش دهــد و به همین منظور بــا انجمن های 

مختلف مانند جنین شناسی، اورولوژی و نازایی تعامل دارد.
چوبینه بــر این باور اســت که خدمت بــه بیماران نابــارور و جوان در 
شرایطی که با مشــکل کاهش موالید روبرو هستیم بسیار اهمیت دارد 
چرا که بحران ســالمندی موضوعی اســت که می تواند برای جامعه ما 
مشکل ساز باشــد.وی گفت: با توجه به اینکه امروزه آمار ازدواج نیز به 
شدت کاهش داشته اســت، این موضوع نیز یکی از اصلی ترین دلایل 

کاهش موالید به شمار می رود.

این متخصص بیولوژی تولیــد مثل با تاکید بر اینکــه ژنتیک و عوامل 
محیطی هر دو در کاهش فرزندآوری تأثیر دارند، افزود: ما خانواده هایی 
را می بینیم که در حسرت داشتن فرزند هستند اما فرزندآوری برایشان 
مقدور نیســت و ما هم در انجمن تلاشــمان بر این است که مشکل این 
گروه از خانواده هــا را با به روز کــردن مباحث علمــی و دانش درمان 

ناباروری، برطرف کنیم.
بیست و ســومین کنگره باروری و ناباروری ایران، ۵ الی ۷ اردیبهشت 

۱۴۰۳ در تهران برگزار می شود.

اعلام سبد غذایی مناسب ایرانیان تا پایان هفته 
مدیرکل دفتــر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشــت از تدوین ســبد 
غذایی مطلوب ایرانی برای رده سنی افراد بالغ و خانوار چهار نفره بر پایه 
رژیم غذایی ســالم و پایدار با همکاری انستیتو تحقیقات تغذیه  کشور و 

دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی خبر داد.
دکتر احمد اســماعیل زاده، درباره تدوین ســبدغذایی مطلوب ایرانی 
اظهار کرد: یک ســبد غذایی مطلوب ایرانی برای ســال ۱۴۰۳ تدوین 
شــده اســت. در این زمینه با همکاری یک گروه علمی اقدامات زیادی 
انجام شــده و نهایتا در ســال ۱۴۰۲ با همکاری انســتیتو تحقیقات 
تغذیه ای کشــور و دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت این سبد تدوین 
شد و دبیرخانه شورای عالی ســلامت و امنیت غذایی نیز در این زمینه 
نقش داشته اســت. در هفته جاری این ســبد با حضور وزیر بهداشت و 
معاون بهداشت رونمایی خواهد شــد.وی درباره هدف اصلی رونمایی 
از این ســبد غذایی گفت: هدف از تدوین این ســبد آن است که میزان 
مصرف مناســب مواد غذایی را به خانواده های ایرانی آموزش دهد و به 
تمام دستگاه های متولی اعلام می دارد که وضعیت در مورد کدام مواد 
غذایی در کشور مناسب اســت و در کدام مورد نیاز به صادرات و واردات 

دارد و نیاز افراد را در آن برنامه مشخص کرده است.
مدیرکل دفتر بهبود تغذیــه جامعه وزارت بهداشــت تاکید کرد: این 
برنامه برای این اســت که رژیم غذایی پایداری وجود داشــته باشــد و 
علاوه بر اینکه سلامت افراد را تضمین می کند، به محیط زیست آسیب 
نرســاند؛ این موضوع برای اولین بار در کشــور اتفاق افتاده اســت که 
سبدغذایی با دیدگاه »پایداری« تدوین شــده و نقطه نظرهای محیط 

زیستی نیز در آن ادغام شده است.
وی گفت: این ســبد غذایی مطلوب معمولا با توجه به نیازهای غذایی 
گروه ســنی افراد بالغ و یک خانوار چهارنفره و کالــری ۲۵۰۰ تدوین 
شــده اســت که بتواند هم بیماری ها را کاهش دهد و هــم نیاز به مواد 
غذایی مورد نیاز را تامین کند.مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت 
بهداشــت در پایان تصریح کرد: در این ســبد غذایی، تمام اقلام مورد 
نیاز افراد به صورت تک به تک همچون برنج، نان، گوشــت و اقلام اصلی 
غذایی در نظر گرفته شده اســت که باید به چه میزان استفاده کنند تا 

سلامت آن ها تامین شود.

دیوار

خریــدار  مدیرعامــل ســازمان تامین 
اجتماعی گفت: متوســط سن بازنشستگی 
به حدود ۴۰ ســال و کمتر رســیده است. 
گاهی نیــروی کار در اوج تجربه و مهارت از 
بازار کار خارج می شود. ناگوارتر آن که این 
افراد که با اســتفاده از قانون مشاغل سخت 
و زیــان آور و ظاهراً به ســبب فرســودگی 
جســمی و روحی ناشــی از این مشاغل از 
فهرست بیمه پردازان خارج می شوند اما در 
عمل از بازار کار خارج نمی شوند که جا برای 
نیروهای جدید باز شود و جذب بخش های 

غیررسمی بازار می شوند.
ســازمان تأمین اجتماعی و دیــوان عدالت 
اداری در نشستی مشترک به بررسی دلایل 
و بســترهای شــکل گیری دعاوی مربوط 
به ایــن ســازمان در دیوان عدالــت اداری 
پرداخته و بر ضــرورت اصلاح برخی قوانین 
و مقررات از جمله در زمینه مشاغل سخت و 

زیان آور تأکید کردند.
در این نشســت که بــا حضور میرهاشــم 
موســوی مدیرعامــل، محمــد محمدی 
معاون بیمه ای و عمــران نعیمی مدیرکل 
امور حقوقــی و قوانین این ســازمان و نیز 
حســن زینلی نژاد معاون قضایــی دیوان 
عدالت اداری در امور کار و تأمین اجتماعی، 
محمدجواد صالحی انصــاری رئیس هیأت 
تخصصــی کار، بیمــه و تأمین اجتماعــی 
دیوان و جمعی از رؤســا و مستشاران شعب 
تجدیدنظر دیــوان برگزار شــد، اقدامات 
و هماهنگــی ایــن دو نهاد بــرای کاهش 
پرونده های شــکایت طرح شــده در دیوان 
در حوزه مأموریت و مســئولیت ســازمان 
تأمین اجتماعی مورد بررســی قرار گرفت 
و مدیرعامــل ســازمان تأمین اجتماعــی 
با اســتقبال از توســعه ارتباط، همکاری و 
هماهنگی این ســازمان و دیــوان عدالت 
اداری، گفــت: بازنشســتگی در مشــاغل 
ســخت و زیــان آور و فرایندهای بررســی 
درخواســت های بیمه شــدگان در ایــن 
زمینه؛ هم از بعــد حقوقــی و قضایی، هم 
از بعــد مدیریتــی و مالی برای ســازمان 
تأمین اجتماعی و هــم از جهت آثاری که در 
حوزه کســب و کار دارد بســیار مهم است؛ 
حتی کارفرمایان نیز عمدتاً در تمام جلسات 
و در نشست های مشــترک، این موضوع را 
به عنوان یک چالش در مســیر تولید مطرح 

می کنند.
موســوی در این جلســه با بیــان ضرورت 
اطلاع رسانی  دقیق به بیمه شدگان سازمان 
به جهت پیشــگیری از طرح دعاوی گفت: 
اخیراً با برنامه ریزی انجام شده؛ هر ماه مبلغ 
حق بیمه پرداختی، تعداد روزهای اشتغال 
و عنوان شــغلی اعلام شــده در لیست های 
حق بیمه پرداختی را به عنوان ســه موضوع 
اصلی که معمولاً در شکایات طرح می شود؛ 
از طریق پیامــک به اطلاع بیمه شــدگان 
می رســانیم. این فرایند در حال تعمیم به 
عموم بیمه شدگان کشــور بوده و ان شاءالله 

تا پایان اردیبهشــت ماه به طور کامل اجرا 
می شود.

وی بــا تأکید بر این که جهــش تولید بدون 
نیــروی کار ماهــر و دارای انگیــزه کافی 
امکان پذیر نیست، گفت: یکی از موانعی که 
برای تحقق شعار امسال مطرح می شود این 
موضوع اســت که در برخی موارد مجموعه 
کار با چالش حضــور نیروی کار ماهر مواجه 
شده و مســیر بهره وری که در جهش تولید 
قرار است دنبال شود، از این جهت با مانعی 
جدی روبروســت. اگر این را به شرایطی که 
در کلان کشور در تغییر و تحولات جمعیتی 
داریم اضافه کنیــم، اهمیت موضوع حفظ و 
نگهداری نیروی کار ماهر و متخصص را در 
کارگاه های مختلف صنایع و صنوف نشــان 

می دهد.
و  درخواســت ها  تعــداد  افــزود:  وی 
بازنشســتگی های برقرار شــده در مشاغل 
ســخت و زیــان آور مغایر اهــداف و نیات 
اصلی تصویب این قانون اســت و ســهمی 
عمده در ناترازی منابع و مصارف ســازمان 
تأمین اجتماعــی به عنــوان یک ســازمان 
بیمه ای بین نســلی دارد. وضعیت فعلی به 
گونه ای است که متوسط سن بازنشستگی 
به حدود ۴۰ سال و کمتر رســیده و گاهی 
نیروی کار در اوج تجربه، مهارت و تخصص 
از بازار کار خارج می شــود و هزینه حمایت 
از این افراد به ســایر بیمه شــدگان ذی نفع 
ســازمان تأمین اجتماعی تحمیل می شود. 
ناگوارتر آن کــه این افراد که با اســتفاده از 
قانون مشاغل ســخت و زیان آور و ظاهراً به 
سبب فرســودگی جســمی و روحی ناشی 
از ایــن مشــاغل از فهرســت بیمه پردازان 
خارج می شــوند در عمل از بازار کار خارج 
نمی شــوند که جا برای نیروهای جدید باز 
شود بلکه جذب بخش های غیررسمی بازار 
می شــوند. با این وضعیت نیروی انســانی 
نمی توان آرمان های بزرگ رشــد و جهش 

تولید را دنبال کرد.
موســوی در عین حال افــزود: البته ما حق 
نداریــم کســی را از حق قانونــی خودش 
محــروم کنیــم و چنیــن اراده ای به هیچ 
وجه در تأمین اجتماعی وجــود ندارد. هم 
نباید از کســی حقی ضایع کنیم و هم نباید 
اجازه دهیم آینده این صنــدوق با تعهدات 
بین نســلی با اجــرای نادرســت قوانین و 
مقررات تباه شــود. ضایع کــردن حقوق و 
منافع صنــدوق تأمین اجتماعی و تحمیل 
بار مالی غیرمنطقی به این صندوق، خلاف 
سیاست های کلی تأمین اجتماعی است که 

مقام معظم رهبری ابلاغ فرموده اند.
تأمین اجتماعــی  ســازمان  مدیرعامــل 
همچنیــن گفــت: الحمــدلله در مجلس 
و در دولــت مردمی ســیزدهم ایــن اراده 
وجود دارد که به ســازمان تأمین اجتماعی 
کمک کنند تا این ســازمان که ابزار و محور 
توسعه پایدار اســت توانمند باقی بماند. در 
موضوع شــکایات پرتکرار اصــلاح عناوین 
شغلی در مشاغل ســخت و زیان آور هم باید 
در سه ســطح کار کارشناسی و تخصصی با 
مشارکت همه نهادهای مرتبط انجام دهیم 
که یک بخــش مربوط به قوانیــن کلان در 
مجلس است. بخش دیگر اصلاحات قوانین 
تأمین اجتماعی اســت و بخــش دیگر هم 

اصلاح رویه های مربوط به اجرا است.
موســوی افزود: بــرای حل ریشــه ای این 
مشکل و حفظ حقوق بیمه ای بیمه شدگان، 
مدتی اســت که هر مــاه مبلغ حــق بیمه 
پرداختی، تعداد روزهای اشــتغال و عنوان 
شغلی اعلام شــده در لیست های حق بیمه 
پرداختــی را از طریــق پیامک بــه اطلاع 
بیمه شدگان می رســانیم چرا که معتقدیم 
از هیچ کارگــری هیچ حقــی نباید ضایع 
شــود. این فرایند در حــال تعمیم به عموم 
بیمه شــدگان بوده و ان شــاءلله تــا پایان 

اردیبهشت ماه به طور کامل اجرا می شود.

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی در پایان 
صحبت های خــود از تعامــل و همکاری با 
دیوان عدالت اداری تقدیر نموده و بر توسعه 

تعامل هم افزا با این نهاد تأکید کرد.
بــه گــزارش روابط عمومــی ســازمان 
تأمین اجتماعی؛ در این نشســت همچنین 
حســن زینلی نژاد معاون قضایــی دیوان 
عدالت اداری در امور کار و تأمین اجتماعی، 
بــا قدردانــی از حــوزه حقوقــی و قوانین 
ســازمان تأمین اجتماعــی در پیگیــری و 
هماهنگی جــدی با دیــوان عدالت اداری، 
گفت: اصلاح عنوان شــغلی و نیز احتساب 
سابقه بازنشســتگی ســخت و زیان آور از 
پرتکرارترین موضوعات مطروحه در دیوان 
عدالت اداری اســت که هر چند تعداد این 
پرونده ها با هماهنگــی دیوان عدالت اداری 
و ســازمان تأمین اجتماعی کاهش یافته اما 
همچنان در صــدر پرتکرارترین موضوعات 

مطروحه در حوزه تأمین اجتماعی است.
زینلی نژاد بــا تأکید بر لــزوم اصلاح برخی 
قوانین و مقررات، پیشــنهاد کرد در اجرای 
ماده ۳۹ قانون تأمین اجتماعی، مهلتی نیز 
برای  کارگران برای شکایت احتمالی نسبت 
به مفاد لیســت حق بیمه هر ماه پیش بینی 

شود.
معــاون قضایی دیــوان عدالــت اداری در 
امــور کار و تأمین اجتماعــی، همچنین از 
اقدام اخیــر ســازمان تأمین اجتماعی در 
زمینه اطلاع رســانی گســترده و ماهانه به 
بیمه شدگان در زمینه مبلغ حق بیمه، نرخ 
دســتمزد و عنوان شغلی اســتقبال و آن را 
اقدامی اساسی برای کاهش شمار شکایات 

در این زمینه در دیوان عدالت دانست.
براســاس ایــن گــزارش در این نشســت 
همچنین محمد محمــدی معاون بیمه ای 
ســازمان تأمین اجتماعی گفت: براســاس 
نظرســنجی انجام شــده بالغ بر ۹۵ درصد 
همکاران حوزه بیمه ای از جلســات تعاملی 

که با حضور اعضای هیئت های تشخیص و 
حل اختلاف استانی و قضات دیوان عدالت 
اداری برای هماهنگی در مورد رسیدگی به 
موضوعاتی چون درخواســت اصلاح عنوان 
شغلی در ســال گذشته توســط اداره کل 
حقوقی ســازمان تأمین اجتماعــی برگزار 
شد، رضایت داشتند و خواســتار استمرار 

برگزاری این جلسات بودند.
محمــدی بــا تأکید بــر این کــه رویکرد 
ســازمان تأمین اجتماعی احقاق حق همه 
بیمه شدگانی اســت که در مشاغل سخت 
و زیان آور اشــتغال واقعی داشته اند، گفت: 
متأسفانه تقاضاهای کاذب فراوانی هم برای 
استفاده از مزایای این قانون مطرح می شود 
که انتظار می رود همه مراجع مســئول در 
بررسی این تقاضاها، به چالش های سازمان 
تأمین اجتماعــی و تبعاتی که نگاه حمایتی 
به موضوع بازنشســتگی مشــاغل سخت و 
زیان آور برای این سازمان دارد، توجه جدی 

داشته باشند.
وی همچنین اعلام کرد بــا تغییراتی که در 
برنامه هفتم توســعه در زمینه سن و سابقه 
بازنشستگی ایجاد شــده، شمار تقاضاهای 
کاذب و واقعی برای اســتفاده از تسهیلات 
قانون بازنشســتگی در مشــاغل ســخت 
و زیان آور و بازنشســتگی پیــش از موعد 

افزایش یافته است.
عمــران نعیمی مدیــرکل امــور حقوقی و 
قوانین ســازمان تأمین اجتماعی نیز در این 
نشست توســعه تعامل و همکاری با مراجع 
نظارتی و قضایــی از جمله دیــوان عدالت 
اداری را از راهبردهای جــدی مورد توجه 
این ســازمان اعلام کرد و گفت: در شــعب 
مختلف دیوان عدالت اداری درخواست های 
متعددی برای اصــلاح عناوین شــغلی با 
هدف استفاده از تسهیلات بازنشستگی در 
مشاغل ســخت و زیان آور مطرح می شود 
که کنتــرل و کاهــش تعداد ایــن دعاوی 
با ریشــه یابی علت پرشــمار بودن آنها، از 
محورهای اصلی هماهنگــی و همکاری دو 

نهاد است.
بــه  گــزارش روابط عمومــی ســازمان 
تأمین اجتماعی، نعیمی با اشــاره به اینکه 
اتخاذ رویه ای واحد در بررســی و رسیدگی 
به این درخواســت ها کــه متضمن حقوق 
کارگران و نیــز ســازمان تأمین اجتماعی 
باشد ضروری است، گفت:  در سال گذشته 
با هماهنگــی دیوان عدالــت اداری و برای 
رســیدن به هماهنگی و فهم مشــترک در 
مــورد موضوعــات پرتکــرار مطروحه در 
دیــوان عدالــت اداری، اداره کل حقوقی و 
قوانین سازمان تأمین اجتماعی ۱۲ نشست 
هماهنگی بــا حضور اعضــای هیئت های 
تشــخیص و حــل اختــلاف اســتان ها و 
مشــارکت قضات عالی رتبه دیوان عدالت 
اداری برگزار کرد که ۳ نشســت در استان 
تهران و ۹ نشست نیز در استان های مختلف 

برگزار شد.

خریدار  وزیر علــوم، تحقیقات و فنــاوری گفت: باید 
جایگاه دانشــگاه فنی  و حرفه ای را توسعه دهیم بنابراین 
پیگیر این هستیم تا این دانشــگاه را به دانشگاه مهارت 

ملی تبدیل کنیم.
 دکتــر محمدعلی زلفــی گل در اولیــن کنفرانس ملی 
مهارتی ایران که در مرکز همایش های بین المللی صدا و 
سیما برگزار شد، گفت: باید حواسمان باشد که شخصیت 
علمی فناوری و نوآوری کشــورمان را هماهنگ ببینیم، 
شخصیت علمی کشورمان نباید کاریکاتوری رشد کند، 

اگر این گونه باشد اثربخشی در کشور نخواهد داشت.
وی ادامه داد: منظور از این که شــخصیت علمی ما باید 
هماهنگ رشــد کند این اســت که باید نقش هر یک از 
بازیگران عرصه علمی را مناســب ببینیم تا اثربخشــی 
و جایگاه خود را داشــته باشــد مثل چرخ دنــده ها، اگر 
قراراست کشــور ما پیشرفت متوازن داشــته باشد باید 
حتماً بــه بخش های مختلف علمی و فنــاوری و نوآوری 

کشور توجه شود.
وزیر علوم خاطرنشــان کــرد: توجــه بیش ازحد به یک 
بخش و کم مهری به بخش دیگر باعث می شود جورچین 
کشــور ما ناقص بوده و ایــن هم افزایــی رخ ندهد، باید 
تصمیم گیری عرصه هــای مختلف علمــی، اجتماعی، 
سیاســی، فرهنگی و اجتماعی درست باشد باید قانون را 
محترم بشماریم، جوامع بشری براساس قانون مدیریت 
می شوند در جوامعی که به قانون کم توجهی شود در حد 

طرفیت ها پیشرفت ها رخ نمی دهد.

به قوانین علم و فناوری توجه لازم نشده است
زلفی گل افزود: در مــرور قوانین علــم و فناوری گاهی 
متوجه می شــویم که بــه قوانین علم و فنــاوری توجه 
لازم نشده اســت به عنوان مثال اصل ۳۰ قانون اساسی 
جمهوری اســلامی بیان می کند قانون آمــوزش عالی 
رایگان تا ســرحد خودکفایی، باید توجــه کنیم آیا این 
تعداد دانشــجو که با بودجه عمومی پدیرفته می شــوند 
براساس نیاز کشور اســت؟ و همه براســاس این قانون 
توســعه یافته اند؟ یقیناً متوجه می شویم نسب به قانون 

کم توجهی شــده اســت.وی ادامه داد: در برنامه ششم 
توســعه آمده اســت که آموزش مهارتی باید سی درصد 
باشــد با نگاه خوش بینانه در حال حاضر ما توانســته ایم 
آن را به ۱۶ درصد برســانیم، بنابراین یــا باید موقعی که 
قانون گذاری انجام می شود واقعیت ها را ببینیم و آن چه 
که هســت را تصویب کنیم یا این کــه ظرفیت ها را برای 
تحقق قانون مذکور آماده کنیم بنابراین در علم و فناوری 

در خیلی جاها نسبت به قانون کم مهری شده است.

 در برنامه هفتم توسعه آموزش های مهارتی
 40 درصد پیش بینی شده است

وزیر علوم افــزود: در برنامه هفتم توســعه آموزش های 
مهارتی ۴۰ درصد پیش بینی شــده اســت ما به عنوان 
مسئولان علم و فناوری از هم اکنون باید برنامه ریزی های 
لازم را انجــام دهیم درحال حاضر دانشــگاه های نظری 
ما آموزش های مهارت محوری دارند کــه در حد انتظار 
نیست و باید آسیب شناســی و آسیب های آن ها برطرف 

کنیم.

تدوین دستورالعمل افزایش آموزش های مهارتی 
در دانشگاه ها

وی ادامه داد: خوشبختانه در برنامه توسعه هفتم حکمی 
را پیش بینی و مصوب کردیم و دســتورالعمل آن را باید 
با همکاری وزارت بهداشــت تدوین کرده و توسط هیأت 
وزیران تصویب کنیم. براســاس آن میزان مهارت محور 
کردن آموزش های دانشــگاهی افزایــش می یابد. این 
موضوع در وزارت بهداشت تقریباً محقق شده است چون 
بیمارستان ها در دست خود دانشــگاه است در دانشگاه 
فرهنگیان نیز به همین صورت اســت چون دبیرستان ها 
و آموزشــگاه ها در اختیار آموزش وپــرورش اند ولی در 
وزارت علــوم این گونه نیســت صنایع در دســترس ما 
نیستند در دستورالعملی که باید آن را تدوین کنیم باید 
به گونه ای عمل شــود تا منافع پذیرش دانشجو با منافع 
صنعت همسو شــود تا دانشــجوی ما را پذیرش کنند و 

مهارت محور شدن شکل بگیرد.

ثبت بیش از 15 هزار نیاز در سامانه نظام ایده ها 
و نیازتوسط صنایع مختلف

وزیر علوم با اشــاره به این موضوع کــه باید نقص قوانین 
را برای مهارتی شــدن آموزش رفع کنیم به سامانه نظام 
ایده ها و نیازها اشــاره کرد و گفت: درحال حاضر وزارت 
نفت ۶۰۰ نیاز در این سامانه ثبت کرده و بیش از ۱۵ هزار 
نیاز نیز توســط صنایع کشور در این ســامانه ثبت شده 
است، اگر استادان و دانشــجویان ما براساس این نیازها 
طرحی تعریف کننــد پژوهانه ویژه بــه آن ها اختصاص 
داده می شــود همچنین در آئین نامه ارتقا و ترفیع امتیاز 

می گیرند.

 اختصاص امتیاز تبدیل علم به فن و ثروت
 در آئین نامه ارتقا

وزیر علوم افزود: آئین نامه ارتقا تدوین شــده و به شورای 
عالی انقلاب فرهنگی ارســال شده است در این آئین نامه 
افرادی که علم را به فن و ثروت تبدیل می کنند، امتیازات 
ویژه ای دریافت کنند.وی به مسائل فرهنگی دانشگاه ها 
اشــاره کرد و گفت: مســائل فرهنگی اصل هســتند ما 
نمی توانیم به آموزش و پژوهش توجه کنیم ولی مسائل 
فرهنگی را نادیده بگیریم، بزرگ ترین سرمایه یک جامعه 
فرهنگ جامعه است یکی از کارکردهای دانشگاه ها بحث 
فرهنگی اســت نتایج همــه این آموزش هــا در خدمت 
جامعه قــرار می گیرد از این بابت اســت که این همایش 

نقش کلیدی در آموزش عالی کشور دارد.

اباغ آئین نامه تدوین کتاب های درسی
 به دانشگاه ها

وزیر علوم در ادامه به کتاب های درسی اشاره کرد و گفت: 
آئین نامه ای به دانشــگاه ها ارسال کردیم که براساس آن 
مشــخص شده اســت که کتابی که تألیف می شود باید 
براساس چه شــاخص هایی باشــد و چه خروجی هایی 
داشته باشــد برخی از شــاخص های تدوین کتاب های 
دانشــگاهی نیاز محوری، هویت ســاز بــودن، مهارت 

محوری است که باید به آن توجه شود.

تبدیل دانشگاه فنی و حرفه ای به دانشگاه
 مهارت ملی

وزیر علوم تأکید کرد: باید جایگاه دانشگاه فنی حرفه ای را 
توسعه دهیم بنابراین پیگیر این هستیم تا دانشگاه فنی 
حرفه ای را به دانشگاه مهارت ملی تبدیل کنیم. دانشگاه 
فنی و حرفه ای یک ویژگــی منحصربه فرد دارد مبنی بر 
این که فارغ التحصیلان این دانشــگاه شــاغل هســتند 
این درحالی اســت که ایجاد شــغل برای دانشــجویان 
تحصیلات تکمیلی بســیار هزینه می بــرد برای همین 
اســت که مقام معظم رهبــری به ایجاد شــرکت های 

دانش بنیان بسیار تأکید می کنند.

ایجاد پارک علم و فناوری مهارتی
وزیر علوم همچنین به ایجاد پارک علم و فناوری مهارتی 
و کنسرسیوم های اشتغال اشاره کرد که در این دانشگاه 
پیگیری می شــود و افزود: در دو سال گذشــته توجه و 
فعالیــت زیادی در خصوص دانشــگاه فنــی و حرفه ای 
صورت گرفته اســت مبنــی براینکه بودجه دانشــگاه 
فنی حرفه ای هزار و دویســت میلیارد تومان بود اکنون 
امیدواریــم آن را به بالغ بــر چهار هزار میلیــارد تومان 

برسانیم و تقریباً چهار برابر شود.
وی افزود: بیش از هــزار و پونصد میلیــارد تومان نیز در 
سفرهای ریاست جمهوری به اســتان های مختلف برای 

دانشگاه فنی حرفه ای پیش بینی شده است.
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 افزایش ۲ برابری آثار نسبت به دوره هفتم
پهلو« رسید بیش از هزار اثر به دبیرخانه »طنز

 جشــنواره طنز و رســانه)طنز پهلو( هفته آینــده برترین های خود را 
خواهد شناخت؛ رویدادی که در هشتمین دوره خود شاهد ارسال بیش 
از یک هزار اثر از طنزپردازان و فعالان رســانه ای کشــور با افزایش دو 

برابری نسبت به دوره پیشین خود است.
هادی کافی دبیر اجرایی جشنواره های رســانه ای کشور اظهار داشت: 
طنز یکی از موضوعات مهم و مورد تاکید فعالان و صاحب نظران رسانه 
اســت که در بخش رســانه حضور جدی و پررنگی داشــته باشد، که 
متاسفانه در چند اخیر نســبت به این موضوع اخیر مقداری بی توجهی 

شده بود.
وی خاطرنشــان کرد: تا سال ۱۴۰۱ جشــنواره طنز و رسانه ۶ دوره به 
صورت استانی در شهر فومن در استان گیلان برگزار شده بود که امسال 

)۱۴۰۳( برای دومین بار در سطح ملی برگزار می شود.

11 اردیبهشت؛ برگزاری اختتامیه طنز پهلو در فومن
دبیر اجرایی جشنواره های رسانه ای کشــور گفت: از دوسال پیش این 
رویداد رسانه ای را تقویت کردیم، دوره هفتم آن به صورت ملی در سال 
گذشته برگزار شد و اختتامیه دوره هشتم آن نیز روز ۱۱ اردیبهشت در 

شهر فومن برگزار خواهد شد.
کافی اظهار داشــت: بیش از یک هزار اثر به دبیرخانه جشــنواره طنز 
و رسانه از سراسر کشــور و استان های مختلف ارســال شده که میزان 
استقبال از این نظر ارسال آثار نســبت به دور هفتم افزایش دو برابری 

دارد.
دبیر اجرایی جشــنواره های رســانه ای کشــور گفت: ویژگی امسال و 
این دوره از برگزاری جشــنواره طنزپهلو حضور طنزپردازان در فضای 

مجازی است.
کافی تصریح کرد: طبق برنامه ریزی و مطابق با نظر وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و معاون امور رسانه ای و تبلیغات وزارت فرهنگ، در تلاشیم در 
این دوره از جشــنواره طنزپردازان موثر رســانه ای از سراسر کشور را با 

خود همراه داشته باشیم.
آیین پایانی هشتمین جشنواره ملی طنزپهلو )یادمان کیومرث صابری 
فومنی( یازدهم اردیبهشــت ماه ۱۴۰۳ در اســتان گیلان، شهر فومن 

)زادگاه گل آقا( برگزار خواهد شد.
عباس حســین نژاد دبیری هشتمین جشــنواره ملی طنز و رسانه را بر 
عهده دارد و امید مهدی نژاد و سعید ســلیمانپور در بخش شعر و داوود 
امیریان و رضا ساکی در بخش داســتان، امیر اسماعیلی و مهدی واقفی 
در بخش چندرســانه ای، احمد عربانی و مجید خســروانجم در بخش 
کاریکاتور و محســن فراهانی و علی اکبــر قاضــی زاده در بخش نثر، 

مجموع آثار رسیده به جشنواره ملی طنز پهلو را ارزیابی می کنند.
در این جشــنواره به ۱۵ نفر از برگزیدگان در پنج بخش داستان کوتاه 
طنز، شــعر طنز، نثر طنز، طنز چندرســانه ای، کاریکاتــور و کارتون 

جوایزی ارزنده اهدا خواهد شد.

دبیر خانه جشنواره ملی طنز پهلو پیش تر اعلام کرده بود که متقاضیان 
تا روز یکشنبه- ۳۱ فروردین ماه- فرصت دارند آثار خود را با موضوعات 
انتخابات، یک بام و دو هوای حمایت غرب از مردم غزه، بســته شــدن 
پنجره جمعیتی در آینده نزدیک و پیر شدن ایران، توهمات اپوزوسیون 
جمهوری اســلامی ایــران، ورزش به ویــژه فوتبال، گرانــی خودرو، 
مصائب اینترنت، گرانــی خانه و کرایه خانــه، آفت های فضای مجازی 
)اعتیاد به گوشــی، فودبلاگرها، بلاگرهای بی سواد، فیک نیوزها و…(، 
جهان گردی ایرانی ها و ایران گــردی جهانیان،صرفه جویی در مصرف 

آب و انرژی، بروکراسی اداری و آزاد به دبیرخانه جشنواره ارسال کنند.
دارندگان رسانه های شخصی در شبکه های اجتماعی نیز می توانستند 

در این جشنواره شرکت کنند.
محمدمهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی در اختتامیه 
هفتمین دوره جشــنواره ملی طنز و رسانه گفت »گل آقا دوران طلایی 
طنز کشور است و ملی شدن جشــنواره طنزپهلو ضروری است. وزارت 
فرهنگ آماده حمایت ویژه از طنز پردازی و هنرمندان اســت و فومن 

مرکز طنز کشور خواهد بود.

تهیه کننده »مردان آهنین« مطرح کرد 
 رقابت قویترین مردان با زبان روزه

تهیه کننده »مــردان آهنین« گفــت: جوایز برندگان را فدراســیون 
بدنسازی می دهد و ربطی به صداوسیما و برنامه ســاز ندارد. ما دخل و 
تصرفی در جایزه ها نداریــم. من رقم دقیق جایزه هــا را نمی دانم. ولی 

شنیده ام جایزه نفر اول حدود ۲۰۰ میلیون تومان بوده است.
برنامه مردان آهنین، پس از ۶ ســال وقفه در ایام نوروز با اجرای علی رام 
نورایی هر شب، ساعت ۲۰، از شبکه ورزش پخش شد. در این دوره، ۳۲ 

مرد، در قالب ۸ گروه ۴نفره، با هم مبارزه کردند.
رضا نصیری شهرضایی درباره جزییات ســاخت این برنامه توضیح داد: 
مدیر شبکه ورزش دهم اسفند سال گذشته با من تماس گرفت و گفت 
ما می خواهیم مردان آهنین را با یک رویکرد جدید بسازیم. وقت بسیار 
کم بود. با فدراسیون بدنسازی و پرورش اندام و کمیته قوی ترین مردان 
مذاکره و لوکیشــن برنامه را در جزیره کیش انتخاب کردیم و به صورت 
شبانه روزی مشغول ساخت دکور شدیم. تجهیزات را به کیش منتقل و 

۱۷ اسفندماه تصویربرداری را شروع کردیم.
همیشه حاشــیه هایی دور برنامه قوی ترین مردان ایران وجود داشت. 
اما این سری اصلا این حاشــیه ها را ندیدیموی با اعلام این که ساخت 
مســتندها را از روز چهاردهم اسفند شــروع کرده بودیم گفت: ضبط 
برنامه تا شــب عید ادامه داشــت. همزمان برنامه تدوین شد و به آنتن 

رسید. فکر می کنم با توجه به زمان کم، خروجی خوبی داشتیم.
نصیری شــهرضایی با یادآوری این که ۳۲ قهرمان در این برنامه حضور 
داشــتند بیان کرد: این افراد از طرف کمیته قوی ترین مردان ایران به 
ما معرفی شــدند، بســیار آدم های بااخلاق و افتاده ای بودند. همیشه 
حاشــیه هایی دور برنامه قوی ترین مردان ایران وجود داشت. اما این 

سری اصلا این حاشیه ها را ندیدیم.
برای آنها در مســتندها فضایی ایجاد کردیم که خودشــان را معرفی 
کنند. این ورزشکاران خانواده محور هستند و اخلاق و منش پهلوانی را 

در رفتار خودشان دارند.
وی افزود: ضبــط برنامه مــا در ماه مبــارک رمضان انجام شــد. این 
ورزشکاران روزه بودند و شب ها جلوی دوربین می رفتند. قبلا فقط بعد 
ورزشی این افراد پررنگ می شد. در سری جدید سعی کردیم سابقه ای 
از این ورزشکاران را نشــان دهیم. این افراد از سراســر ایران در برنامه 
جمع شده بودند.این تهیه کننده درباره دلیل انتخاب جزیره کیش بیان 
کرد: ما زمان کوتاهی داشتیم و امکان ساخت دکورهای آن چنانی نبود. 
خواستیم از زیبایی جزیره کیش اســتفاده کنیم. ضمن این که در ماه 

اسفند کل کشور بارندگی داشت؛ ولی کیش بارانی نبود.

قاب

خریــدار   قائــم مقــام و ســخنگوی 
سی وپنچمین نمایشــگاه بین المللی کتاب 
تهــران با تشــریح جزییات برگــزاری این 
رویــداد گفت: ســاعت کاری ایــن دوره از 
نمایشگاه همانند سال های گذشته از ۱۰ تا 
۲۰ است و در روزهای پنج شنبه و جمعه به 

مدت یک ساعت تمدید می شود.
به گزارش ســتاد خبری ســی وپنجمین 
نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران، جلسه 
اعضای کمیســیون فرهنگــی و اجتماعی 
شــورای اســلامی شــهر تهران با مدیران 
سی وپنجمین دوره نمایشــگاه بین المللی 
کتاب تهــران با حضور علــی رمضانی، قائم 
مقام و ســخنگو؛ ســعید مجیــدی، مدیر 
کمیته فعالیــت های فرهنگی و حســین 
تیموری؛ مدیر کمیته اجرایی و پشــتیبانی 
سی وپنجمین دوره نمایشــگاه بین المللی 
کتاب تهران؛ علیرضا نادعلی شهرستانکی 
عضو و نایــب رئیس کمیســیون فرهنگی 
و اجتماعی شــورای اسلامی شــهر تهران 
نماینــدگان  نماینــدگان  همچنیــن  و 
دستگاه های مختلف مشــارکت کننده در 

برگزاری نمایشگاه کتاب برگزار شد.

نقشه جانمایی ناشران در مرحله 
نهایی سازی است

ســاعت کاری این دوره از نمایشگاه همانند 
ســال های گذشــته از ۱۰ تا ۲۰ است و در 
روزهای پنج شــنبه و جمعه بــه مدت یک 
ساعت تمدید می شودقائم مقام و سخنگوی 
سی وپنجمین نمایشــگاه بین المللی کتاب 
تهران در این نشســت گفت: این رویداد از 
۱۹ تا ۲۹ اردیبهشــت ماه ۱۴۰۳ با تمهید 
ویژه ای که در حوزه ســاخت و بهره برداری 
مصلای امام خمینی)ره( صــورت گرفته، 
برگزار می شــود. بخش هایی از پیشــرفت 
این مجموعه در ایام برگزاری نماز عید فطر 
قابل مشاهده بود. ساعت کاری این دوره از 
نمایشگاه همانند سال های گذشته از ۱۰ تا 
۲۰ است و در روزهای پنج شنبه و جمعه به 
مدت یک ســاعت تمدید می شود. روزهای 
برگزاری این دوره از نمایشــگاه همزمان با 
دهه کرامت و ایام جشــن و سرور در فضای 

کلی کشور همراه است.
علی رمضانی با اشــاره به میهمان ویژه این 
دوره از نمایشــگاه بیان کرد: میهمان ویژه 
این دوره از نمایشــگاه کشــور هند است. 
جمهوری اســلامی ایران مذاکرات مربوط 
به میهمان ویژه را از دو تا ســه ســال قبل  
انجام می دهد. با کشــور هند از سال ۱۴۰۱ 
برای حضور در دوره ســی وپنجم نمایشگاه 
بین المللی کتــاب تهران گفت وگو شــده 
بود. ایران هم در نمایشگاه کتاب آتی دهلی 
نــو میهمان ویــژه این کشــور خواهد بود. 
کشــورهای مختلفی برای حضور در بخش 

ناشران خارجی و بین المللی ثبت نام کردند.
ایران هم در نمایشــگاه کتــاب آتی دهلی 
نو میهمــان ویــژه ایــن کشــور خواهد 
بودمدیرعامل خانه کتاب و ادبیات ایران در 
ادامه درباره میزان اســتقبال ناشران از این 
دوره از نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران 
توضیــح داد و گفــت: ثبت نام ناشــران در 
حوزه داخلی و خارجی از اسفند ماه ۱۴۰۲ 
آغاز شــده بود. همچنین عملیات اجرایی 
نمایشگاه آغاز شده و نقشه جانمایی ناشران 
در مرحله نهایی سازی است. ناشران سراسر 
کشور استقبال بســیار خوبی برای حضور 
در نمایشــگاه دارند و باید بیش از سال های 
گذشــته برای حضــور ناشــران ظرفیت 

اختصاص دهیم.
وی افــزود: شبســتان مصــلای امــام 
خمینــی)ره( به عنــوان بخش ناشــران 
عمومی با بیشــترین تقاضا رو به رو اســت 
و با افزایــش تقاضای حــدود ۷ هزار متری 
برای غرفه مواجه هســتیم. تلاش می کنیم 
با اصلاح نقشــه این مطالبه را پاسخ دهیم. 
فعالیت هــای فرهنگــی در ایــن دوره از 
نمایشــگاه پیگیری مفصل تری خواهد شد 
تا دســتگاه های مختلف در ایام نمایشــگاه 
به بازدیدکنندگان خدمــات فرهنگی ارائه 

دهند.

پیرنگ جدی نمایشگاه امسال 
موضوع فلسطین و غزه خواهد بود

رمضانــی بــا بیــان اینکه پیرنــگ جدی 
نمایشگاه امســال موضوع فلسطین و غزه 
خواهد بود. گروه های فلسطینی و گروه های 
داخلی فعال در حوزه فلســطین با مردم در 
مورد مسائل فلسطین و مقاومت صحبت و 

از این ظرفیت تبیینی استفاده می کنند.

وی نمایشــگاه بین المللی کتــاب تهران را 
یک فعالیــت و همگرایی جمعی دانســت 
و گفــت: این نمایشــگاه الگــوی مدیریت 
مشــارکت در بین رویدادهای کشور است 
که برای برگزاری آن قریب به ۷۰ دســتگاه 
دخیل هســتند. بخش مجــازی این دوره 
از نمایشــگاه همچنان فعال اســت و مردم 
از سراســر کشــور می توانند از نمایشــگاه 

استفاده کنند.
قائم مقــام و ســخنگوی ســی وپنچمین 
نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران با اشاره 
به شعار »بخوانیم و بسازیم« افزود: ساختن 
آینده و امید در شــعار نمایشــگاه در نظر 
گرفته شــده و پایه آن آگاهــی و خواندن 
اســت. این شــعار تا پایان ســال در تمام 
مجموعه فعالیت های کتابی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی اســتفاده می شود. از شعار 
ســی وچهارمین دوره نمایشگاه بین المللی 
کتاب تهران بــا عنوان »آینــده خواندنی 

است« نیز در طول سال استفاده شد.
رسانه های خارجی نیز در این دوره از طریق 
نمایشگاه و معاونت امور رسانه ای و تبلیغات 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی مستقر 
هســتندرمضانی با بیان اینکه پیمانکاران 
در نمایشگاه بین المللی کتاب تهران مستقر 
هســتند، گفت: مجموعه هــای مدیریت 
بحــران، اورژانــس، آتش نشــانی، کمیته 
ایمنی و ســلامت و... با بازدید زود هنگام از 
نمایشگاه می توانند تدارکات لازم را در نظر 
بگیرند. بیمه نمایشگاه و بیمه کلی در مورد 

افراد مانند سال گذشته انجام خواهد شد.
وی درخصــوص حضــور رســانه ها برای 
پوشش اخبار سی وپنجمین دوره نمایشگاه 
بین المللی کتاب تهران توضیح داد و گفت: 
حجم بالایی از رســانه ها تقاضای حضور در 

این دوره از نمایشگاه را داشتند. رسانه های 
خارجی نیز در این دوره از طریق نمایشگاه 
و معاونت امور رســانه ای و تبلیغات وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی مســتقر هستند. 
با توجه به اجتماع بســیار قابل توجه حضور 
مــردم در نمایشــگاه مجموعه پیشــنهاد 
می شود فرمانداری و اســتانداری موضوع 
اســتقرار صندوق های رای را در دستور کار 

قرار دهند.
رمضانی در پایان نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهــران را یک نمایشــگاه خانوادگی عنوان 
کرد و گفت: ایــن ویژگی برای نمایشــگاه 
کتاب یک مزیت است و در دو سال گذشته 
تلاش شد در این حوزه فعالیت هایی داشته 
باشیم. همچنین در بخش کودک و نوجوان 
با بیشترین حجم مراجعه بازدیدکنندگان 
رو به رو خواهد بود. مجموع این ویژگی های 
نمایشــگاه بین المللی کتاب تهــران برای 
نظــام مقدس جمهــوری اســلامی ایران 
یــک مزیــت اســت. برگــزاری ۳۵ دوره 
نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران در بین 
نمایشــگاه های دنیا ممتاز است و جزو چند 
نمایشگاه پر پیشــینه و مستمری است که 

برگزار می شود.

شهر آفتاب مساحت مورد نیاز 
نمایشگاه کتاب را ندارد

علی رضا نادعلی نیز در این نشســت گفت: 
این جلسه به خاطر هماهنگی دستگاه هایی 
که در برگزاری نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران مشــارکت دارند، برپا شــده است. 
به خاطر میزان مســاحتی که نمایشــگاه 
کتاب تهران نیاز داشــت، مجبور هســتیم 
این دوره را نیــز در مصلی برگــزار کنیم و 
مجموعه شــهرآفتاب آن میزان مساحت را 

که مورد نیاز نمایشگاه کتاب بود، نتوانست 
تامیــن کنــد.وی بــا درخواســت از همه 
نهادهای همکار در برپایی نمایشــگاه برای 
هماهنگی های حداکثری با همدیگر، اشاره 
کرد: موضوع نمایشــگاه یــک موضوع ملی 
اســت. به همین دلیل کمیته های نهادهای 
همکار و مشــارکت کننده در نمایشــگاه 

کتاب هرچه زودتر تشکیل بشود.
نایب رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی 
شورای اسلامی شــهر تهران ادامه داد: همه 
دســتگاه ها نقایص و آســیب های کارهای 
خودشان را بررسی کنند تا نسبت به رفع آن 
اقدام شود. همگی ما باید تردد روان و راحتی 
مردم را در اولویت برنامه ها بگذاریم. از همه 
نهادها و دســتگاه های همکار تقاضا دارم تا 
از مصلای امام خمینی)ره( بازدید حضوری 
داشته باشند تا جلســه بعدی برای تقسیم 

کار برگزار شود.
در ادامــه ایــن جلســه، حاضــران درباره 
تعیین زمان مشــخص برای ورود و خروج 
کتاب هــا، دوری از فعالیت های یکنواخت 
و روی آوردن بــه فعالیت هــای خلاقیــت 
محور، هماهنگی محتــوای تبلیغات داخل 
نمایشــگاه، هماهنگی برای کنترل حجم 
عبور و مــرور در ایام برگزاری نمایشــگاه، 
نظارت بر غرفه هــای بهداشــتی و غذایی 
نمایشــگاه، تاکید بر بیمه بازدیدکنندگان 
و مجریان برگــزاری نمایشــگاه، آمادگی 
سازمان زیباسازی شــهر تهران برای اکران 
تبلیغــات محیطی نمایشــگاه، هماهنگی 
شــرکت های خدمات حمل و نقل عمومی 
برای ارائه خدمــات بــه بازدیدکنندگان، 
تقویت مشــارکت اســتادان و دانشجویان 
برای حضــور در نمایشــگاه، ارائه خدمات 
کمی و کیفی از سوی سازمان تاکسیرانی به 
بازدیدکنندگان نمایشگاه، خدمات رسانی 
بهتر به مردم در نمایشگاه با تقویت خطوط 
منتهی بــه مصلی، خدمات رســانی بهتر از 
سوی شــرکت واحد به معلولان و جانبازان، 
آمادگی شــرکت ملی پســت بــرای ارائه 
خدمات بــه بازدیدکننــدگان حضوری و 
مجازی، الزام غرفــه داران به نصب خاموش 
کننــده در محــل غرفــه، پررنگ شــدن 
فعالیت های فرهنگی در نمایشــگاه با توجه 
به مناسبت های پیش رو و شعار نمایشگاه، 
برگــزاری برنامه های مشــترک بین ایران 
و هند با توجه به زبان و فرهنگ مشــترک، 
تدارک برنامه های متنوع در حوزه کودک و 

نوجوان و... بحث و گفت و گو کردند.
سی وپنجمین دوره نمایشــگاه بین المللی 
کتاب تهران با شــعار »بخوانیم و بسازیم« 
از ۱۹ تا ۲۹ اردیبهشــت )۱۴۰۳( در محل 
مصلی امام خمینی)ره( به شــکل حضوری 
و در ســامانه ketab.ir به صــورت مجازی 

برگزار می شود.

 کنســرت های پاپ طی ۲ دهــه ابتدایــی و انتهایی 
فروردین ماه، به بیش از ۱۶۰ نوبت اجرا رسید که سهم 

شهرستان ها، ۳برابر اجراهای صحنه ای پایتخت بود.
در فروردین ماه امسال، ۱۶۲ نوبت کنسرت پاپ در سراسر 
کشور برگزار شد. این آمار تنها مختص به اجرای صحنه ای 
گونه پاپ است.البته که با توجه به تعطیلی های شب های 

قدر، از تاریخ ۱۱ تا ۱۹ فروردین، هیچ کنســرت پاپی در 
کشــور به روی صحنه نرفت و بنابراین این آمار، متعلق به 
دو دهه از فروردین ماه است.طبق این گزارش، ۱۲۲ نوبت 
اجرا در شهرستان و ۴۰ نوبت نیز در تهران به روی صحنه 
رفت.علیرضا طلیســچی با ۲۱ نوبت اجــرا، پرکارترین 
خواننــده فروردین مــاه در حوزه برگزاری کنســرت به 

شــمار می رود. مجید رضوی با ۱۴ نوبت و رضا صادقی با 
۱۲ نوبت، در رده های بعدی این فهرست قرار می گیرند.

حامیم و مســعود صادقلو نیز هر یک با ۱۱ نوبت، مشترکا 
در رتبه چهارم قرار گرفتند.در فروردین ماه، ۳۰ خواننده 
در حوزه پاپ بــه روی صحنه رفتند و توانســتند باتوجه 
به تداخل ماه مبارک رمضان بــا فروردین ماه و تعطیلات 

مناســبتی، آمار خوبی را در این ماه به ثبت برسانند.نکته 
جالب توجه این آمار، نســبت ســه برابری حجم اجرای 
موسیقی پاپ در شهرستان ها در برابر تهران است که این 
اتفاق در چندین استان مسافرخیز کشور رخ داد و سبب 
شــد تا پراکندگی جغرافیایی خوبی بــه لحاظ برگزاری 

کنسرت در سطح کشور برقرار باشد.

کنسرت 

وردین سهم ۳ برابری شهرستان ها از کنسرت های فر

کارگردان فیلم مطرح کرد

وس خیابان فرشته«  درگیر شدن با »عر
آروین موذن زاده  کارگــردان »عروس 
خیابان فرشته« با اشــاره به اینکه این فیلم 
اثری کمدی و خانوادگی اســت، تأکید کرد 
برای موفقیت یک فیلــم، فیلمنامه خوب از 
حضور بازیگر چهره مهم تــر و تأثیرگذارتر 

است.
مهدی خســروی کارگردان فیلم سینمایی 
»عروس خیابان فرشــته« که به تازگی به 
صورت آنلاین اکران شــده اســت درباره 
شکل گیری ایده ساخت این فیلم سینمایی 
اظهار کرد: طرح اولیه این فیلم ســینمایی 
توســط مجتبی متولی نوشــته شــده که 
محمدرضا شــریفی نیا نیــز در نگارش آن 
نقش داشت. وی این طرح را به من پیشنهاد 
داد که آن را کمی بســط و گسترش دادیم 
و در نهایت الهه زارع نــژاد فیلمنامه این اثر 
را نوشت و با نگارش نسخه نهایی فیلمنامه 
وارد مرحله ساخت این اثر سینمایی شدیم.

خســروی عنوان کرد: قبل از اینکه ســراغ 
ســاخت »عروس خیابان فرشــته« بروم 
فیلمنامه ای داشتم که ساخت آن در نظرم 
بود که آن فیلمنامه هم اثــری کمدی بود. 
اولین فیلم بلند من که »هفت معکوس« نام 
دارد هم با وجود اینکه فیلمی کمدی نیست 
اما فضــای شــیرینی دارد و قصد داشــتم 
برای اولیــن فیلم ســینمایی ام جدی تر به 
سراغ ژانر کمدی بروم. ســاخت فیلم های 

غیرکمدی امــروز در ســینمای ایران کار 
ســاده ای نیســت و معمولاً ایــن فیلم ها با 
شکست روبه رو می شــوند. به همین دلیل 
که فیلم کمدی امکان فروش بیشتری دارد 
و موفقیت در گیشــه و جنبه های اقتصادی 
تولید فیلم برایم اهمیت داشت به سراغ این 

ژانر رفتم.
وی دربــاره فروش این فیلم ســینمایی در 
گیشه گفت: استقبال خوبی از فیلم شد ولی 
قطعاً در حد ایده آل نبــود. »عروس خیابان 
فرشته« می توانست فروش بیشتری داشته 
باشد اما این فیلم و اکران آن برای من تجربه 
ارزشــمندی بود تا بتوانم در ســاخت یک 
فیلم و همچنین شــناخت ســازوکارهای 

اکران بهتر عمل کنم.
کارگــردان »هفــت معکــوس« در ادامه 
تصریح کرد: فیلم »عروس خیابان فرشته« 
می توانســت ریتم تندتری داشــته باشد یا 
می توانستم قســمت های کمیک بیشتری 
در این فیلم ایجاد کنــم اما از آنجا که تجربه 
اول من در اکــران بود بــا مؤلفه های جلب 
نظر مخاطب آشــنا نبودم از طرفی مطمئناً 
پخش فیلم نیز موضوع بســیار مهمی است 
که در فروش آن تأثیر چشــمگیری دارد اما 
من برای اکران فیلم آشنایی چندانی با این 

مقوله نداشتم.
خســروی درباره انتخاب بازیگــران فیلم 

گفت: بازیگرانی چون پژمان جمشــیدی، 
رضا عطاران یا جــواد عزتی ســتاره هایی 
هستند که به یک ثبات در فروش رسیده اند 
و قطعاً عکس آن ها روی پوســتر یک فیلم 
می تواند عاملی برای موفقیت آن اثر باشــد 
اما من قصد داشــتم در این فیلم از بازیگران 
دیگری اســتفاده کنم و از طرفی فیلمنامه 
ما قصه ای نبود که جایی بــرای حضور این 
بازیگران داشته باشد چرا که شخصیت های 
اصلی فیلم از نظر سنی با سن این بازیگران 
متفاوت بودند و نقش هایی که می توانســت 
مناســب حضور این بازیگران باشند حضور 

زیادی در قصه نداشتند.
وی افزود: مجموع بازیگرانی که در این فیلم 
حضور دارند مثل یک گروه موســیقی با هم 
هماهنگ هستند و ســاختار خوبی را شکل 
داده اند. بر این عقیده نیســتم که یک فیلم 
را می توان بر پایه حضــور یک بازیگر مطرح 
ساخت و برای هر نقش باید بازیگر مناسبی 
در نظر گرفت. برخی مواقع بازیگران کمتر 
شــناخته شــده می توانند در یــک فیلم با 
ســاختار و فیلمنامه خوب آنقدر درخشان 
ظاهر شــوند که رکوردهــا را جابه جا کنند 
و این اتفاق بــا فیلم »فســیل« و بازیگر آن 
بهرام افشاری که نســبت به دیگر بازیگران 
سینمای کمدی فردی کمتر شناخته شده 
بود، افتاد. به عقیده مــن برای موفقیت یک 

فیلم، فیلمنامه خوب از حضور بازیگر چهره 
مهم تر و تأثیرگذارتر است.

این کارگردان درباره اکــران آنلاین فیلم ها 
یادآور شــد: اکران آنلاین فرصت مناسبی 
اســت برای فیلم هایی که به هر دلیل کمتر 
دیده شــده اند و مخاطبانی که نتوانسته اند 
در زمان اکران ســینماها فیلــم را ببینند 
می تواننــد در اکران آنلایــن مخاطب این 
اثر باشــند. فیلم »عروس خیابان فرشته« 
نــوروز در فیلم نت اکران شــد کــه با ماه 
رمضان همزمان بود و خیلی از دوستان من 
نتوانســتند فیلم را ببینند ولی تا امروز هم 
اســتقبال خوبی از این فیلم صورت گرفته 
اســت اما اگر مشــکلاتی چون کپی رایت 
حل شود قطعاً اکران آنلاین می تواند نقش 

تأثیرگذارتری در فروش داشته باشد.
خسروی در پایان تأکید کرد: فیلم »عروس 

خیابان فرشــته« کــه در حــال حاضر در 
اکران آنلاین فیلم نت اســت، اثری کمدی 
و اجتماعی اســت و اتفاقــاً موضوعی را به 
تصویر کشیده که بسیاری از خانواده ها با آن 
درگیر هستند و هر کســی می تواند با یکی 
از کاراکترهای فیلــم حس همذات پنداری 
داشته باشــد چراکه در این فیلم از هر قشر 
یک کاراکتر حضــور دارد و من فکر می کنم 
این فیلم می تواند نظرات و ســلایق مختلف 

را به خود جلب کند.
محمدرضــا شــریفی نیا، عاطفــه رضوی، 
مهراوه شــریفی نیا، علیرضا جعفری، سام 
نوری، پوریا پورســرخ، حسام نواب صفوی، 
کمند امیرسلیمانی، شقایق فراهانی، رامین 
ناصرنصیر، تــارا عطار، ملودی موســوی، 
فهیمه رحیم نیا و هلیــا امامی در »عروس 

خیابان فرشته« به ایفای نقش پرداخته اند.
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میدان

خریدار  دانیــال اســماعیلی فر جدال با 
سپاهان اصفهان و حسین حسینی دیدار با 
تراکتور تبریز را به دلیل محرومیت از دست 

دادند.
 پرســپولیس در حالی توانســت در هفته 
بیســت وچهارم لیــگ برتر فوتبــال ایران 
در آبــادان مقابل صنعت نفــت بردی ۳گله 
را به دســت آورد تــا همچنــان در کورس 
مدعیــان قهرمانــی لیگ بیست وســوم، 
شــانس بالایی برای دفاع از عنوان قهرمانی 
فصل گذشــته اش داشته باشــد که دانیال 
اســماعیلی فر بــا گلزنی زودهنــگام خود 
موتور سرخ پوشــان پایتخت را روشن کرد. 
با این وجود، بعد از پایان مســابقه، انتشــار 
تصاویر شادی جنجالی اســماعیلی فر بعد 
از باز کردن دروازه صنعت نفت باعث شــد 
تا ذره بیــن ناظران کمیتــه انضباطی روی 

مدافع پرسپولیس برود.
اســماعیلی فر که در فصل جــاری یکی از 
مهره های کلیدی پرســپولیس محســوب 
می شــود و یک گل و ۴ پــاس گل در لیگ 
برتــر در کارنامه ایــن مدافــع باتجربه به 
چشــم می خورد، در حالی شادی بعد از گل 
جنجالی داشت که حسین بادامکی، معاون 
ورزشی باشگاه پرسپولیس در گفت وگویی 
جنجالی حرکت انجام شــده از سوی مدافع 
پرســپولیس را تکذیب کرد! بــا این وجود، 
پرونده ای علیــه دانیال اســماعیلی فر در 
کمیته انضباطی تشــکیل شــد و سرانجام 

حکم نهایی امروز )دوشنبه( صادر شد.

استناد به حکم نورافکن برای 
محرومیت اسماعیلی فر

کمیته انضباطی فدراســیون فوتبال امروز 

رأی نهایی خــود را درباره پرونــده دانیال 
اســماعیلی فر صادر کــرد کــه در حکم 
صادره آمده اســت: »در خصوص گزارش 
واصله علیــه دانیال اســماعیلی فر بازیکن 
تیم پرســپولیس تهران مبنی بــر ارتکاب 
رفتار توهین آمیز در حین مســابقه دو تیم 
صنعت نفت آبــادان و پرســپولیس تهران 
در تاریــخ ۳۰ فروردین ماه در ورزشــگاه 
تختی با توجه به مجموع اوراق و محتویات 
پرونده و با عنایت به تصاویر موجود از اقدام 
موضوع گــزارش و اظهــارات نامبرده در 
جلســه کمیته انضباطی و نظر به اینکه از 
ســوی این کمیته به موجب دادنامه شماره 
۱۴۴۱ مــورخ ۷آذرماه بابت اقدام مشــابه 

صورت گرفته توسط امید نورافکن بازیکن 
تیم ســپاهان اصفهان به موجب شــکایت 
مطروحه از سوی باشــگاه پرسپولیس این 
فعل از مصادیق رفتار توهین آمیز محسوب 

گردیده است«.
دانیال اســماعیلی فر اســاس حکم کمیته 
انضباطــی از حضــور در دیــدار بعــدی 
پرسپولیس در لیگ برتر محروم شده و با این 
اوصاف او نمی تواند در هفته بیســت وپنجم 
لیگ برتر مقابل سپاهان اصفهان به میدان 
برود. البته دیدار بعدی سرخ پوشان پایتخت 
در جام حذفی مقابل آلومینیوم اراک است 
اما با توجه به قیدشــدن موضوع محرومیت 
از حضور یــک دیدار لیگ برتــری در حکم 

صادره از ســوی کمیته انضباطــی، با این 
اوصاف اســماعیلی فر نمی توانــد برابر تیم 
ســابق خود به میدان برود. او همچنین باید 
۴۰ میلیون تومان جریمــه نقدی به کمیته 

انضباطی فدراسیون فوتبال پرداخت کند.

محرومیت تعلیقی حسینی هم
 فعال شد

حسین حســینی دروازه بان استقلال بعد 
از دیدار مقابل شــمس آذر قزوین با لحنی 
کنایه آمیز علیه حکم صادره از سوی کمیته 
انضباطی درباره اتفاقات دیدار با آلومینیوم 
اراک واکنش نشان داد. همین مسئله باعث 
احضار دوباره دروازه بان استقلال به کمیته 

انضباطــی شــد و در حالی کــه او در نوبت 
قبلی یک جلسه محرومیت تعلیقی و ۳۰۰ 
میلیون تومان جریمه نقدی شده بود، حالا 
حکم سنگین تری را در مقابل خود می بیند 
و نمی تواند در دیدار حساس استقلال مقابل 

تراکتور تبریز به میدان برود!
اعضای کمیتــه انضباطــی صحبت های 
حسین حســینی بعد از دیدار با شمس آذر 
را »سبک جلوه دادن تصمیمات و اقدامات 
صــورت گرفتــه از ســوی رکــن قضایی 
فدراســیون فوتبال« تشــخیص دادند و 
این چنیــن رأی خــود را صــادر کرده اند: 
»فعل ســید حسین حســینی از مصادیق 
رفتــار توهین آمیز تشــخیص و بر همین 
اساس مســتند به مواد ۷۱ و ۱۱۳ مقررات 
انضباطی ضمن قطعی و قابل اجرا شــدن 
یک جلســه محرومیــت تعلیقی ایشــان 
موضوع دادنامه شــماره ۳۰۹۶ مورخ ۲۹ 
فروردین مــاه نامبرده بــه پرداخت مبلغ 
ســیصد میلیون ریال جریمــه نقدی و نیز 
الزام به عذرخواهی در رســانه های رسمی 
بابت تخلفات ارتکابی خود بــا لحاظ ماده 
۸۹ مقررات موصوف و همچنین باشــگاه 
استقلال تهران نیز بلحاظ تحقق مسئولیت 
تضامنی در خصــوص این تخلــف و عدم 
نظارت بر مصاحبه صورت گرفته وفق ماده 
۵۰ مقــررات انضباطی بــه پرداخت مبلغ 
۶۰۰ ریال جریمه نقدی محکوم می گردد«. 
کیانوش رحمتی، مربی تیم اســتقلال هم 
به دلیل رفتار جنجالی بعــد از دیدار مقابل 
شمس آذر قزوین، یک جلســه از همراهی 
آبی ها محروم شــد و همچنیــن باید ۲۰ 
میلیون تومان بــه کمیته انضباطی جریمه 

نقدی بپردازد.

کارشناس کشــتی ایران معتقد  خریدار 
است اگر چه شکست دیوید تیلور و از دست 
دادن المپیک پاریس برای او به نفع کشتی 
ایران شــد اما نباید از حریفــی که موفق به 

شکست تیلور شده غافل شویم.
اکبر فــلاح درباره شکســت دیویــد تیلور 
در انتخابی تیم ملی و حــذف او از المپیک 
پاریس گفت: وقتی یــک انتخابی به صورت 
قانون مند برگزار می شود کســی به اینکه 
قهرمان جهان یا المپیک در این مســابقات 
شــرکت می کند کاری نــدارد. در انتخابی 
قانونمند همه کشــتی گیران باید شــرکت 
کنند و حــق به حقدار می رســد. در همین 
مســابقات انتخابی کشــتی آزاد در آمریکا 
جمعیــت زیادی از هــواداران کشــتی به 
سالن آمده بودند تا این مسابقه را از نزدیک 

ببیننــد.وی تأکید کــرد: متأســفانه ما در 
ایران به خاطر اینکــه انتخابی تیم های ملی 
را کوچک و غیرشــفاف کردیم، سال هاست 
که این جمعیت هوادار را در اختیار نداریم. 
برگزاری انتخابی در آمریکا به ما یک درس 
بزرگ داد و آن هم این بــود که انتخابی تیم 
ملی حرف اول و آخــر را می زند. با برگزاری 
انتخابــی انگیزه کشــتی گیران دوچندان 
می شود و ما نباید این مســابقات مهم را از 

دست بدهیم.
کارشناس کشــتی ایران بااشاره به شکست 
دیوید تیلور گفت: به نظرم این شکســت به 
نفع کشــتی ایران بود. ما در این چند سال 
اخیر به قدری تیلور را بــزرگ کرده بودیم 
که کســب عنوان قهرمانی در ایــن وزن را 
با حضــور این کشــتی گیر محــال و دور از 

دسترس می دانســتیم. این تصور به وجود 
آمده بود کــه اگر تیلــور در المپیک حضور 
داشته باشد، کشــتی گیر ما به کسب عنوان 
اولی فکر نکند. اما این شکســت باعث شد 
تفکرات تغییر کند و ما بــه عنوان اولی فکر 
کنیم. همان طور که در وزن ۱۲۵ کیلوگرم، 

به کســب مدال طلای امیرحســین زارع 
امید داریــم. الان با نبود تیلــور در وزن ۸۶ 
کیلوگرم هم این امیــدواری به وجود آمده 
است.فلاح تأکید کرد: امیدوارم در المپیک 
بتوانیم دو مدال طلای این مســابقات را به 
دســت بیاوریم. البتــه از »آرون بروکس« 
کشتی گیر ۲۳ ساله ای که موفق به شکست 
دیوید تیلور شــد نباید غافل باشیم. وقتی 
کشتی گیری توانسته در مســابقه انتخابی 
در آن جو، کشــتی گیر به نامی مثل دیوید 
تیلور را شکست دهد قطعاً حریف سرسختی 
خواهد بود و نباید آن را دســت کم گرفت. 
من بارها دیــدم که برخی کشــتی گیران 
آمریکایی در اولین حضور خود در المپیک 
به مدال طلا رسیدند. بنابراین اشتباه است 
اگر کشــتی گیران ما در این وزن این حریف 

را دســت کم بگیرند.مربی کشــتی آزاد در 
مورد بازگشــت کامران قاســمپور به وزن 
۸۶ کیلوگــرم و رقابت او با حســن یزدانی 
برای حضور در المپیک گفــت: در این وزن 
ما ســه کشــتی گیر به نام حســن یزدانی، 
کامران قاسپور و هادی وفایی پور داریم. به 
نظرم بهترین راه این اســت که بین این سه 
کشتی گیر مســابقه انتخابی در داخل ایران 
برگزار کنیم و بعــد از آن هر نتیجه ای که به 
دست آمد، طبق آن تصمیم بگیریم. مسابقه 
انتخابی در خارج از کشــور زمانــی اتفاق 
می افتد که دو کشتی گیر عملکرد یکسانی 
دارند و قدرت تصمیم گیری برای کادرفنی 
سخت است، آن وقت تصمیم می گیرند این 
دو کشــتی گیر را به خارج از کشور ببرند تا 

عملکرد آن را در خارج از ایران ببینند.

تیم اوســمار به طــور چشــمگیری در آمارهای فنی 
خودنمایی می کند. اوســمار ویرا از زمان پیوســتن به 
پرســپولیس، رکوردهای زیادی را جابه جا کرده است. 
تیــم او در بازی با فولاد، ۲۶ شــوت زد که بیشــترین 
تعداد شوت پرسپولیس در یک مسابقه از ۴ فصل اخیر 
بوده است. ۱۲ تا از آن ۲۶ شوت هم در چارچوب بود تا 
این رکورد هم برای همان بازه زمانی شکســته شــود. 
پرســپولیس این هفته در حالی ۳ گل بــه نفت آبادان 
زد که دقت پــاس بازیکنان این تیــم، ۹۲درصد بود تا 
رکورد دقیق ترین پاس های یک تیم در یک مسابقه از 
این فصل را هم تیم اوســمار در این هفتــه به نام خود 

کند. همچنین یک طرفه ترین بازی فصل را 
هم پرســپولیس رقم زد که در برابر امید گل 
۰,۳۸ حریف، این تیم به انــدازه زدن ۴,۳۲ 
گل، موقعیــت ســاخته بود. ایــن بالاترین 
امیدگلی است که پرسپولیس در یک مسابقه 
از این فصل، ایجــاد کرده تــا در این فاکتور 
هم مربــی برزیلی، راه یحیــی گل محمدی 

را ادامه دهــد و فوتبال هیجان انگیــزی ارائه کند. این 
آمارها منجر به این شده که پرســپولیس در میانگین 
عملکردهای فنــی، از زمــان حضور اوســمار ویرا، با 
اختلاف چشــمگیری بهتریــن تیم لیگ باشــد. تیم 

ویرا به طور میانگین در هــر بازی نزدیک به 
۶۰درصد زمان مسابقه، مالک توپ است که 
این هم در راستای فوتبال مورد علاقه یحیی 
گل محمدی و شــکلی که در این تیم ساخته 
است. پرسپولیس زیر نظر اوســمار، بیشتر 
از همه تیم ها شــوت زده و موقعیت ساخته، 
اســت. برای نمونه، در حالی این تیم در این 
۹ مســابقه، امیدگل نزدیــک به ۱۸ تولیــد کرده که 
استقلالِ صدرنشین، به اندازه زدن ۱۰ گل در این بازه 
زمانی، موقعیت ساخته اســت. تیم ویرا قلدرترین تیم 
فصل هم هست و بیشترین نبردها را برده است. تیمی 

که با فوتبال هوشمند و مالکانه، خیلی اجازه گلزنی به 
حریفان را هم نمی دهد. پرسپولیس در نیم فصل دوم، 
کمترین موقعیت گلزنی را بــه حریفان داده و امیدگل 
آن ها روی هم رفته ۴,۴۶ بوده اســت. آماری که منجر 
شده پرسپولیس بدون بیرانوند هم مشکلی پیدا نکند. 
این تیم در نیم فصل دوم علاوه بــر اولین بازی که یک 
گل تماشایی از وسط زمین از آلومینیوم دریافت کرد، 
فقط در یک بازی دیگر گل خــورد؛ روزی که ۴ گل به 
فولاد زده بــود. نمایش هایی که منجر به داغ شــدن 
کورس قهرمانی شده و پرســپولیس را به یک امتیازی 

استقلال در صدرجدول رسانده است.

پرسپولیس

آمار خیره کننده  پرسپولیس با اوسمار در عملکردهای فنی؛ معجزه بازگشت!

 استقلال در خطر سقوط!
باشــگاه اســتقلال که تلاش می کند نواقص خود برای گرفتن مجوز 
حرفه ای را برطرف کند، به تازگی با مشــکل بزرگتری مواجه شده که 

در صورت حل نشدن آن می تواند این تیم را به لیگ دسته اول بفرستد.
 باشگاه های استقلال و پرسپولیس همچنان برای دریافت صدور مجوز 
حرفه ای با مشکلات مختلف دست و پنجه نرم می کنند. سرخابی های 
پایتخت که در آســتانه واگذاری بلوک ســهام خود به بخش خصوصی 
هستند نه تنها باید تا عصر روز پنجم اردیبهشت سال جاری با این اقدام 

روبرو شوند بلکه نیاز است مدارک مالی خود را به روز رسانی کنند.
از این رو مدارک مالی همــراه با وثیقه های ارزی خــود برای پرداخت 
بدهی ها را به کمیته صدور مجوز حرفه ای ارائه کرده تا خیال این کمیته 
را بابت هرگونه بدهی راحت کنند. کمیته صــدور مجوز حرفه ای نیز با 
بررسی این مدارک متوجه نقص هایی شــده که مربوط به قراردادهای 
فصل جاری باشگاه استقلال است.باشگاه استقلال تهران برای دریافت 
مجوز خود مدارکی را بارگذاری کرده اســت که با بررسی کمیته صدور 
مجوز حرفه ای فدراســیون فوتبال تناقض است.سرخپوشان پایتخت 
طبق درخواست AFC توانسته اند تعهد کتبی رسمی از بازیکنان خود 
بابت تســویه قرارداد تا دهم دی ماه را بگیرنــد. در حقیقت هیچ یک از 
بازیکنان پرسپولیس نمی توانند بابت دریافتی ۵۰ درصد از قراردادهای 
فصل جاری خود شکایت کنند. اتفاقی که هنوز از سوی باشگاه استقلال 
رقم نخورده است تا بازیکنان و اعضای کادر فنی راضی به دادن گواهی 
به باشــگاه نســبت به دریافت حق و حقوق خود تا دهم دی ماه ۱۴۰۲ 
نباشــند.همین امر نیز باعث تذکر کتبی کمیته صدور مجوز حرفه ای 
به باشگاه اســتقلال شــده تا آنها مدارک مرتبط با این اسناد را به طور 
کامل تا عصر چهارشنبه ارائه دهند تا مورد بررسی و راستی آزمایی قرار 
گرفته و سپس به AFC ارسال شود.حالا علی خطیر مدیرعامل باشگاه 
که چالش های جدی در فصل جاری با کادر فنی آبی پوشان و بازیکنان 
تیم داشته باید در کمتر از ۴۸ ساعت امضاهای آنها را بگیرد و به کمیته 

صدور مجوز حرفه ای تحویل دهد.
مدیرعامل باشگاه استقلال در شرایطی با این چالش بزرگ مواجه شده 
که تلاش او برای راضی کردن بازیکنان هنوز به جایی نرسیده و همین 
امر خطراتی چون احتمال محرومیت برای ســومین فصل از حضور در 
لیگ قهرمانان و به تبع آن ســقوط به لیگ دســته اول تیم پرطرفدار 

استقلال را این تیم را به همراه داشته باشد.

 آشنایی با مالکان جدید پرسپولیس 
کنسرسیوم سرمایه دارها

با کنسرسیوم ۶ بانک قرار است مالکیت پرســپولیس از اختیار وزارت 
ورزش وجوانان خارج شود. ســرخابی های پایتخت برای دریافت مجوز 
حرفه ای مراحل مختلف را پشــت سر گذاشتند و پشــت سد مالکیت 
مشترک مانده بودند که ســرانجام با پیگیری های انجام شده از سوی 
مسئولان وزارت ورزش وجوانان و مدیران سازمان خصوصی سازی، قرار 
است تفکیک مالکیت استقلال و پرسپولیس انجام شود تا با ارائه اسناد 
و مدارک به کنفدراســیون فوتبال آســیا، ۲ تیم پرطرفدار پایتخت در 
مسیر دریافت مجوز حرفه ای قرار گیرند و برای حضور احتمالی در لیگ 
نخبگان آسیا منعی نداشته باشند. عمده ســهام استقلال قرار است به 
هلدینگ خلیج فارس و شــرکت های تابعه آن برسد و براساس توافقات 
انجام شده، ۸۵ درصد ســهام پرســپولیس هم در ۶ اختیار بانک قرار 
می گیرد تا دوره مالکیت وزارت ورزش وجوانان بر ۲ باشــگاه پرطرفدار 

پایتخت به سر برسد.
بانک شهر که توســط شهرداری تهران تاسیس شــد و سهامداران آن، 
شهرداری های کلان شهرهای ایران هستند، قرار است با تایید سازمان 
خصوصی سازی، ۳۰ درصد سهام پرســپولیس را در اختیار گیرد. البته 
که بنگاه داری بانک ها از سوی بانک مرکزی منع شــده بود اما با مجوز 
خاص صادره از سوی شــورای پول و اعتبار، حالا بانک شهر منعی برای 
در اختیار گرفتن عمده سهام باشگاه پرســپولیس ندارد. این بانک در 
طول سالیان گذشــته بیش از ۳ میلیون دلار به باشــگاه پرسپولیس 
تســهیلات داده و حالا قرار اســت در فرمول واگذاری سرخ پوشــان 

پایتخت به بخش خصوصی، عمده سهام پرسپولیس را در اختیار گیرد.
بانک های ملت و تجارت که در وهله نخست قرار بود هر کدام به صورت 
مستقل مالک سرخابی های پایتخت شوند، حالا قرار است هر کدام ۲۰ 
درصد سهام پرسپولیس را در اختیار گیرند. بانک ملت در حالی بیش از 
۳۵ هزار میلیارد تومان سرمایه مالی دارد که حدود ۵ درصد سهام این 
بانک متعلق به شرکت پتروشــیمی فناوران است تا ردپای پتروشیمی 
در مالکیت پرسپولیس هم دیده شــود. بانک تجارت هم با درآمد بیش 
از ۲ تریلیون تومان دیگر مالک جدید باشگاه پرسپولیس خواهد بود که 
آن ها هم به مانند بانک ملت ۲۰ درصد ســهام سرخ پوشان را در اختیار 
خواهند گرفت.بانک رفاه در حالی مالک ۵ درصد ســهام پرســپولیس 
می شــود که خودِ این بانک از جمله عمده ســهامداران پتروشــیمی 
امیرکبیر، شرکت پالایش نفت شــازند اراک و پالایش نفت بندرعباس 
اســت و حتی ۱۰ درصد ســهام فولاد مبارکه اصفهان هم به این بانک 
تعلــق دارد! بانک های اقتصادنویــن و صادرات هم دیگر ســهامداران 
باشــگاه پرســپولیس خواهند بود که آن ها هر کدام ۵ درصد سهام را 
در اختیار می گیرند اما گفته می شــود که با توجه به کنسرسیوم شکل 
گرفته، عمده تصمیم گیری های مدیریتی با نظر مســئولان بانک های 
شــهر، ملت و تجارت انجام خواهد شد و در راســتای تامین سرمایه، ۳ 

بانک رفاه، اقتصادنوین و صادرات هم مشارکت خواهند داشت.

 دهیاری روستای سنا

    آگهی مناقصه عمومی    آگهی مناقصه عمومی
 یک مرحله ای     یک مرحله ای    

 نوبت اول

  دهیاری سنا قصد اجرای پروژه اجرای آسفالت معابر روستای سنا از طریق مناقصه عمومی به شرح زیر را دارد .
۱- مناقصه گزار : دهیاری روستای سنا به آدرس ، شهرستان دشتی ، بخش شنبه و طسوج روستای سنا . تلفن : ۰۷۷۳۵۳۱۷۴۱۴ و 

۰۹۱۷۹۷۳۰۰۳۴
2 عنوان پروژه : تهیه و اجرای آسفالت معابر روستا

۳- تضمین شرکت در مناقصه ۱/۱۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ضمانت نامه بانکی
الف :  ضمانت نامه بانکی با اعتبار سه ماهه وسه ماه قابل تمدید 

۴- آگهی روزنامه در دو نوبت به تاریخ ۱۴۰۳/۰2/۰۴ و۱۴۰۳/۰2/۰8
۵ مهلت دریافت اسناد مناقصه : تا تاریخ ۱۴۰۳/۰2/۰۹

-6 -مهلت تحویل اسناد مناقصه : تا تاریخ ۱۴۰۳/۰2/22
-۷- تاریخ بازگشایی اسناد مناقصه : ساعت 8:۳۰ صبح روز دوشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰2/2۴

8- محل تحویل و دریافت اسناد مناقصه : سامانه ستاد
و - مبلغ برآورد اولیه :2۱/8۷8/26۷/2۳۵ ریال طبق فهرست بهای راه و باند

۱۰ - برنده اول ، دوم و سوم مناقصه اگر حاضر به انتقاد قرار داد نشوند سپرده آنها به ترتیب به نفع ودهیاری ضبط خواهد شد.
۱۱ - دهیاری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است .

۱2- سایر اطلاعات مورد نیاز در اسناد مناقصه درج شده است .
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۳/۰۴
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰2/۰8

  دهیاری روستای سنا

آگهی ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

شناسه آگهی: 1691235
برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۷۱۲۶۰۰۱۵۳۵ مورخ ۱۴۰۲/۱۲/۱۴ هیات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک 
باوی تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی آقای مالک صابری مهر فرزند فاخر به شماره ملی 
۱۸۸۱۸۹۷۰۹۵ و شماره شناسنامه ۲۷ صادره از شوشتر در یک قطعه زمین زراعی خریداری 
شده مع الواسطه از مالک رسمی شلش مشکوکی ( بمساحت ۱۰۰۰۰ متر مربع قسمتی از 
پلاک ۲۲/۵ اصلی بخش ۵ باوی - آدرس ملک: استان خوزستان - شهرستان باوی محرز 

گردیده است .
لذا بمنظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که 
اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ اولین 
انتشار آگهی بمدت ۲ ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است 

در صورت انقضای مهلت اعتراض و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت
صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول : دو شنبه ۱۴۰۳/۰۱/۲۰
تاریخ انتشار نوبت دوم: چهارشنبه ۱۴۰۳/۰۲/۰۵

احمد شعیبی
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک باوی

اکبر فلاح:بین یزدانی وقاسمپور انتخابی برگزار شود

با کسب دو سهمیه پایانی؛

سهمیه کشتی فرنگی درالمپیک کامل شد
تیم ملی کشــتی فرنگی با کســب ۶ ســهمیه به مهم ترین آوردگاه ورزشی ایران 
خواهد رفت که البته اسامی نفرات اعزامی به المپیک پاریس باید از سوی کادر فنی 

اعلام شود.
 در فاصله کمتر از ۱۰۰ روز مانده به مهم ترین آوردگاه ورزشی دنیا، کشتی فرنگی 

ایران خیال همه را راحت کرد و دو سهمیه باقی مانده این تیم به دست آمد.
پس از مسابقات قهرمانی آسیا و کســب عنوان قهرمانی در این رقابت ها با تصمیم 
کادر فنی در دو وزن ۷۷ و ۸۷ کیلوگرم امین کاویانی نژاد و علیرضا مهمدی به این 
مسابقات اعزام شدند تا کار ناتمام کشتی فرنگی را تمام کنند و گوش شکسته ها با 
ترکیب کامل راهی پاریس شوند.برنامه ریزی منسجم کادر فنی در نهایت جواب 
داد و این دو کشتی گیر توانستند در مســابقات گزینشی قاره آسیا دو سهمیه باقی 
مانده را از آن خود کنند. پیش از این در مســابقات جهانی بلگراد تیم ملی کشتی 

فرنگی ایران ۴ سهمیه در اوزان ۶۰، ۶۷، ۹۷ و ۱۳۰ کیلوگرم کسب کرده بود.
در وزن ۶۰ کیلوگرم مهدی محسن نژاد در مســابقات جهانی بلگراد با شکست در 
مرحله رده بندی در جایگاه پنجم قرار گرفت اما به سهمیه المپیک رسید. در وزن 
۶۷ کیلوگرم محمدرضا گرایی دارنده مدال طلای المپیک در مســابقات جهانی 
بلگراد به مدال نقره رسید و توانست سهمیه این وزن را از آن خود کند. در وزن ۹۷ 
و ۱۳۰ کیلوگرم محمدهادی ساروی و امین میرزازاده در مسابقات جهانی بلگراد 

صاحب مدال طلا شدند و به سهمیه المپیک رسیدند.
حالا تیم ملی کشتی فرنگی با کسب ۶ ســهمیه باید برای مسابقات المپیک آماده 
شــود البته که هنوز ترکیب نهایی تیم ملی برای حضور در المپیک مشخص نشده 
اســت و باید دید به خصــوص در وزن ۶۷ و ۷۷ کیلوگرم کادر فنــی برای دوبنده 
تیم ملی در المپیک چه تصمیمی دارد. در وزن ۶۷ کیلوگرم ســعید اسماعیلی در 
مسابقات قهرمانی آسیا موفق به کسب مدال طلا شــد، پیش از این اهالی کشتی 
گفته بودند در صورتی کسب مدال طلا توسط اســماعیلی در مسابقات قهرمانی 

آسیا، کادر فنی باید در مورد انتخاب گرایی و اسماعیلی یک انتخابی برگزار کند.



استان

مقدماتــی  مرحلــه  مومنــی    مریــم  اصفهــان- 
پانزدهمیــن و بیســت و پنجمیــن دوره مســابقات قــرآن 
( ویــژه  کارکنان ،  کریــم،  نهج البلاغــه و اذان ) بهار در بهــار
همســران و فرزندان کارکنان منطقه دو عملیات انتقال 

گاز ایران برگزار شد 
ایــن مســابقات  بــا حضــور ناظــر ویــژه دارالقــران الکریــم 
شــرکت ملی گاز ایران ، مدیر منطقــه دو عملیات انتقال 
گاز و جمعــی از اعضــای هیئــت رئیســه و مســئولین در 

محل شهرک شهید محمد منتظری آغاز شد. 
در آییــن افتتاحیــه مســابقات اســدالله مهــری مدیــر 
منطقــه دو عملیــات انتقــال گاز ایــران طــی ســخنانی از 
اســتقبال کم نظیــر کارکنــان و خانواده های آنــان از این 
مســابقات تقدیر کــرد و گفت: امید اســت این جوشــش 
و رویــش قرآنــی و انگیزه های معرفتی، مســتمر بــوده و از 

زلال کتاب حکمت و علوم عترت بهره مند باشیم. 
کارکنــان و  گفــت: ســال گذشــته شــاهد موفقیــت  وی 
خانواده  با کســب رتبه های برتر بودیم و انتظار اســت به 
قوه الهی در مســابقات پیش رو شــاهد درخشش بیشتر 

گین معرفت  باشیم.  عزیزان در این فضای عطرآ
مهرداد هاشــمی مســئول دارالقرآن منطقه دو عملیات 
انتقــال گاز در حاشــیه ایــن مســابقات اظهــار کــرد : در 
مقایسه با سال قبل ۵/۵۲ درصد رشد مشارکت کارکنان 

و خانواده های آنان در این مسابقات را شاهد بودیم. 
گفتنــی اســت ایــن مســابقات در رشــته های صحیــح 
خوانی،  قرائــت تقلیــدی،  قرائت تحقیق، قرائــت ترتیل،  
حفــظ تخصصــی،  حفــظ عمومــی،  حفــظ موضوعــی،  
کریــم،  مفاهیــم نهــج البلاغــه،   اذان،  مفاهیــم قــرآن 
خوشنویسی،  ســیره اهل بیت)ع(، عکاســی و نقاشی در 
بخش های کارکنان و همســران کارکنــان و فرزندان آنان 
برگزار شــد. وی ضمــن تشــکر از کمیتــه فنی مســابقات، 
افزود: ننایــج نهایی ایــن مرحله به زودی اعــلام خواهد 
شــد و نفــرات اول تــا ســوم رشــته هــای قرائــت تحقیــق، 
ترتیــل و تقلیــدی، حفــظ تخصصــی و اذان، مفاهیــم 
قرآن کریم و مفاهیــم نهج البلاغه به مرحلــه نیمه نهایی 
مســابقات قرآن کریــم، نهــج البلاغــه و اذان بهــار در بهار 

شرکت ملی گاز ایران راه خواهند یافت.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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 در راستای پایداری شبکه و آمادگی برای گذر از تابستان گرم 1403
صورت گرفت؛

افزایش ظرفیت و بهینه سازی پست برق فوق 
توزیع شوشتر 

-محمــد مجــدم   مدیرعامــل شــرکت بــرق منطقــه ای خوزســتان  اهواز
گفــت: در ادامــه آماده ســازی شــبکه بــرای عبــور از اوج مصرف تابســتان، 
پســت برق فوق توزیع فرعی شوشــتر بهینه ســازی و افزایش ظرفیت پیدا 

کرد. 
 علی اســدی تصریــح کــرد: پســت ۱۳۲ بــه ۳۳ کیلوولــت فرعی شوشــتر که 
برق بخش های گسترده ای از شهرستان شوشــتر و روستاهای اطراف آن 
، بهینه ســازی و افزایــش ظرفیت  را تامیــن می کند بــرای تامین بــرق پایدار

پیدا کرد.
وی با بیــان اینکه پــروژه یاد شــده بــا ارزش ســرمایه گــذاری ۱۷۶۸ میلیارد 
ریال انجام شــده، افزود: دو دســتگاه ترانــس قدیمی موجود در پســت هر 
کدام بــه ظرفیــت ۲۷ مگاولت آمپــر تعویض و ۲ دســتگاه ترانــس جدید به 

ظرفیت هرکدام ۳۰ مگاولت آمپر مونتاژ و جایگزین آنها شد. 
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خوزســتان تصریح کرد: یــک ترانس ۳۰ 
مگاولت آمپری موجود در پســت نیز با یک ترانس به ظرفیــت ۵۰ مگاولت 
آمپر تعویض شد تا ظرفیت پست فرعی شوشــتر از ۱۱۴ مگاولت آمپر به ۱۴۰ 

مگاولت آمپر افزایش پیدا کند. 
اســدی ادامه داد: علاوه بر نوســازی ترانس ها و افزایش ظرفیتی که انجام 
شد، یک دستگاه ترانسفورماتور زمین، تعویض رله های مربوطه و تکمیل 
سیســتم حفاظتــی بــه همــراه تعویــض دو دســتگاه بریکــر ۱۳۲ کیلوولــت 
قدیمــی بــا بریکرهــای جدیــد و تعویــض شــش عــدد CT ۱۳۲ کیلوولــت 

ورودی ترانس ها، در پست مذکور اجرایی شده است. 
وی اضافــه کــرد: احــداث فونداســیون بــرای ترانــس هــای شــماره یــک و 
دو جدیــد و نیــز ترانــس زمیــن، احــداث کانــال کابــل، احــداث عملیــات 
ســاختمانی دو بــی ۳۳ کیلوولــت در خروجــی ترانــس شــماره ۴، از دیگــر 
اقدامات انجام شــده در پســت فرعی شوشتر در شهرســتان شوشتر بوده 

است. 

مدیر عامل شرکت گاز استان:

وستایی ایلام از شبکه   ۹۹ درصد جمعیت ر
گازرسانی برخوردار هستند

ایــام -حســن بیگــی    مدیرعامــل شــرکت گاز اســتان ایــلام با اشــاره به 
برخــورداری ۵۸۷ روســتای ایــن اســتان از شــبکه گازرســانی، گفــت: در 
حال حاضر ۹۹ درصد جمعیت روســتایی این اســتان از شــبکه گازرسانی 

برخوردار هستند.
" بــا بیــان اینکه اســتان ایــلام دارای ۶۳۷ روســتا اســت،  "محمود کشــاورز
اظهــار کــرد: ۵۰ روســتای ایــن اســتان بــه دلیــل شــرایط خــاص از جملــه 
کن کمتــر از پنج  صعب العبور بــودن، خالی از ســکنه بــودن، جمعیت ســا
خانــوار و غیــره، از لحــاظ ســرانه کشــوری مصــوب، بــرای گازرســانی فاقــد 

توجیه و قابلیت گازرسانی هستند.
وی با اشاره به اینکه استان ایلام در ردیف استان های سبز کشور از لحاظ 
توســعه گازرســانی قرار گرفته اســت، گفت: گازرســانی به مناطق محروم از 

مؤلفه های اصلی توسعه پایدار روستایی است.
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان ایلام تصریح کــرد: روند اجرایــی پروژه های 
گازرســانی بــه مناطــق کمتــر توســعه یافته و ســخت گــذر اســتان در ســال 

گذشته بسته شد.
کشاورز بیان کرد: تعداد مشترکان گاز استان از شروع گازرسانی به مناطق 

کنون ۲۱۵ هزار و ۹۹۸ مشترک است. شهری و روستایی تا
کنون پنج هزار و ۹۶۵ کیلومتر خطوط انتقال، تغذیه و شــبکه  وی گفت: تا

توزیع گاز در اقصی نقاط استان اجرا شده است.
کنــون، بیــش از ۱۲۶  مدیرعامــل شــرکت گاز اســتان ایــلام یــادآور شــد: تا
هــزارو ۷۴۵ انشــعاب علمــک در نقــاط شــهری و روســتایی اســتان نصب 

شده است.

وی بومیِ استان بوشهر   اشتغال ۲۴۰۲ نفر نیر
در منطقه ویژه پارس

بوشــهر-رضا حیــدری   مدیــر کار و خدمــات اشــتغال ســازمان منطقه 
ویژه پارس از اشــتغال دو هزار و ۴۰۲ نفر از کارجویان بومیِ استان بوشهر در 

سال ۱۴۰۲ در منطقه ویژه پارس خبر داد.
کید مدیرعامل ســازمان منطقه  ســید محمدعلی موســوی با اشــاره به تا
ویژه پارس برای به کارگیری نیروهای بومیِ جویای کار و تعامل و همکاری 
همه دستگاه های اجرایی مرتبط در اســتان اظهار داشت: از این تعداد، 
۲۶۴ نفر مربوط به شهرســتان عســلویه، ۴۹۳ نفر شهرســتان کنگان، ۳۱۵ 

نفر شهرستان دیر و ۲۵۹ نفر نیز از شهرستان جم بوده اند.
موســوی با بیان این که تعداد ۳۸۶ نفر از نیروهای جویای کارِ شهرســتان 
های دشــتی و تنگســتان نیز در ســال گذشــته در شــرکت های مســتقر در 
منطقه ویژه پارس مشــغول به کار شــدند، افزود: تعــداد ۴۸۶ نفر از نیروی 
، گنــاوه و  کارِ شهرســتان دشتســتان و ۱۹۹ نفــر از شهرســتان هــای بوشــهر

دیلم نیز در سال ۱۴۰۲ در منطقه ویژه پارس به کارگیری شدند.
وی درمــورد وضعیــت کمــپ هــای کارگــری، آشــپزخانه هــای صنعتــی، 
ســرویس هــای ایــاب و ذهــاب و ســایت هــای کارگاهــی در ســال ۱۴۰۲ نیــز 
گفت: در این ســال از ۲۶۰ شــرکت بازرســی به عمل آمده که برای ۱۹۵ مورد 

اخطاریه جهت رفع نواقص صادر شده است.
مدیــر کار و خدمــات اشــتغال ســازمان منطقــه ویــژه پــارس همچنیــن از 
تعطیلی پنج کمــپ کارگری و معرفی ۱۵ شــرکت به مراجع قضایی در ســال 

گذشته خبر داد.

 ۱۱ میلیون تن کالا توسط ناوگان حمل و نقل 
استان کرمانشاه جابجا شد

کرمانشاه-حســنا فخــارزاده   کرمانشــاه - ایرنــا- مدیــرکل راهــداری 
و حمل و نقل جاده ای اســتان کرمانشــاه گفت: ســال گذشــته بیــش از ۱۱ 
میلیون و ۷۶۱ هزار تن کالا توسط ناوگان حمل و نقل کالای استان جابجا 

شد که نسبت به سال قبل از آن ۲۵ درصد افزایش یافته است.
سید شهرام کهریزی  توضیح داد که استان کرمانشاه موفق شده است در 
سال گذشته با رشد ۷۰ درصدی ســرفصل درآمدی عوارض جابجایی کالا 

مقام سوم کشوری رو به خود اختصاص دهد.  
وی دربــاره تعداد بارنامه صــادره نیز گفت: طی ۱۲ ماه ســال گذشــته ۶۶۲ 
هزار بارنامه برای جابجایی کالا در اســتان کرمانشــاه صادر شد که نسبت 

به سال گذشته صدور بارنامه افزایش ۱۱ درصدی دارد.  
مدیــرکل راهــداری و حمــل و نقــل جــاده ای اســتان کرمانشــاه در ادامــه 
عنوان کرد: ۶۶۵ هزار حوله حمل و نقلی نیز در سال گذشته صادر شد که 

نسبت به مدت مشابه سال قبل ۱۳ درصد افزایش نشان می دهد.  
کهریزی، ۱۰ کالای اصلی جابجا شــده استان کرمانشــاه را مازوت، سیمان 
، کنجاله، ســنگ ســنگبری،  ، چغنــدر کیســه ای، ســیمان فلــه ای، کلینگر

ک معدنی اعلام کرد.   گازوئیل، پلی اتیلن و خا
وی افزود: استان کرمانشاه دارای ۲۱۱ هزار راننده فعال حوزه حمل و نقل 
کالا، ۲۲ هزار نــاوگان وانت باری فعال و ۱۵ هزار کامیــون حمل و نقل کالای 

برون شهری است.

بوشــهر -رضا حیدری   مدیرعامل ســازمان منطقه ویژه پارس تاســیس 
سپاه پاســداران انقلاب اســلامی را یکی از اقدامات مهم و اســتراتژیک امام 

خمینی)ره( دانست.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی منطقه ویژه پارس-ســخاوت اســدی مدیر 
عامــل ســازمان منطقــه ویــژه پــارس بــه مناســبت ســالروز تاســیس ســپاه 

پاسداران با جمعی از نیروهای سپاه شهرستان کنگان دیدار کرد.
ســخاوت اســدی با اشــاره به تشــکیل ســپاه دو ماه و اندی پــس از پیروزی 
کــم بود و  انقــلاب، اظهــار داشــت: در دنیایی کــه برایــش قانون جنــگل حا
استعمارگران و ظالمین بخش قابل توجهی از جهان را به استعمار کشیده 
و منابع، اســتقلال و عزت مردم را به غارت می بردند این انقلاب پیروز شد و 
بزرگ ترین دســتاورد آن یعنی نظام مقدس جمهوری اســلامی بلافاصله با 

رفراندوم شکل گرفت.
وی با بیان این که نظام اســتکباری می دانســت این انقــلاب قطعا اهداف 
بلنــدی دارد، ابراز داشــت: از همــان ابتدا بنــای مخالفت با انقلاب توســط 
دشــمنان گذاشــته شــد و البته برای حفظ این نظــام و دســتاوردهای این 
انقلاب تشکل های زیادی شکل گرفت که ارزشمندترین و گل سرسبد این 

تشکل ها تشکیل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بود.
اســدی با بیان ایــن که دســت تمامــی خدمتگــزاران و نیروهای مســلح که 
به نظــام خالصانه خدمت می کنند را می بوســم، خدمتِ ســپاه را متفاوت 

دانست.
وی اخــلاص، ایمان، اســتقامت، از خودگذشــتگی، عمل به تکلیــف و تفکر 
واقعی جهــادی و انقلابی ســپاه را از عواملی دانســت که توانســت این نهاد 

ارزشمند را به عنوان خدمت گزارترین نهاد حافظ انقلاب مطرح کند.
گر امــروز در جبهه  مدیرعامل ســازمان منطقه ویــژه پارس با بیــان این که ا
انقلاب موفقیتی وجود دارد به واســطه همین تفکرات ســپاه است، افزود: 

ســپاه نه فقط بــرای جمهوری اســلامی بلکــه بــرای جبهه انقلاب تشــکیل 
شــده بود. وی با اشــاره به تحمیــلِ تنش هــا و درگیری های متعدد توســط 
کنون ابراز داشت: از زمان  دشمنان کشــورمان از ابتدای پیروزی انقلاب تا
شــکل گیری انقلاب، درگیری های داخلی و بلافاصله جنگ هشت ساله بر 

ما تحمیل شد.
اســدی ادامه داد: در همــان دوران نیــز پاســداران عزیز ما از جمله شــهید 
متوسلیان در لبنان به عنوان مستشــار نظامی حضور داشتند و این یعنی 

از همان ابتدا سپاه تکلیفش را در ارتباط با جبهه مقاومت آغاز کرده بود.
مدیرعامــل ســازمان منطقــه ویــژه پــارس ســپس بــه جنــگ اعــراب و رژیم 
صهیونیســتی و شکســت کشــورهای عربی اشــاره کــرد و بــا مقایســه آماری 
گفت: در جنگ شــش روزه اعــراب و رژیم صهیونیســتی، ارتش چهار کشــور 
عربی توســط این رژیــم از بین رفت و ســپس رژیــم غاصب صهیونیســتی در 
، کرانــه باختــری رود اردن و  چهار روز نوار غزه و شــبه جزیــره ســینا را از مصر

اورشلیم شرقی را از اردن و بلندی های جولان را نیز از سوریه جدا کرد.
اسدی خمیرمایه اصلی ســپاه پاسداران انقلاب اســلامی را ایمان به خدا و 

مجاهدت خســتگی ناپذیر و اطاعــت از فرماندهی کل قوا دانســت و دلیل 
موفقیت امروز جبهه مقاومت را ناشی از همین تفکر عنوان کرد.

وی با اشاره به تحریم ها و مشکلات اقتصادی که دشمنان برای کشورمان 
ایجاد کردند، ابراز داشــت: علی رغم همــه تحریم ها و مشــکلات اقتصادی 
اما نیروهای مســلح مــا و جبهــه مقاومــت کاری کردند که شــش ماه اســت 
رژیــم صهیونیســتی در باریکــه غــزه کــه ارتش منســجمی هــم نــدارد گرفتار 

شده اند.
مدیرعامل ســازمان منطقــه ویژه پارس با اشــاره بــه انجامِ عملیــات وعده 
صــادق توســط دلاورمــردان غیرتمنــدِ نیروهــای نظامــی کشــورمان گفت: 
پــس از حماقــت رژیــم صهیونیســتی در حملــه تروریســتی بــه ســاختمان 
کنســولگری جمهــوری اســلامی ایــران در دمشــق و شــهادت چندتــن از 
فرماندهــان و عزیــزانِ مــا، در عملیــات وعــده صــادق همــه دیدنــد کــه بــه 
فضل الهــی و بــا فرمــان فرماندهــی معظــم کل قــوا چگونه پاســخ مناســب 
توســط کشــورمان به این جنایتــکاران داده شــد و هیمنه این ببــر کاغذی 
که اســتکبار جهانی از رژیم صهیونیســتی در منطقه ســاخته بودند، درهم 

شکست.
اســدی با بیان این که صهیونیســت ها به تفکر نیــل تا فرات اعتقــاد دارند، 
افزود: پــس از پیــروزی انقلاب اســلامی بزرگ تریــن اتفاق این بــود که آن ها 
مجبــور شــدند تــلاش کننــد فقــط در حد ســرزمین هــای اشــغالی، خــود را 
حفظ کنند که البته در این مورد هم امروز در حفاظت و حراســت از امنیت 

خودشان ناتوان مانده اند.
مدیرعامــل ســازمان منطقــه ویــژه پــارس بــا بیــان ایــن کــه هیمنــه رژیــم 
صهیونیســتی بــا پشــتوانه شــیطان بــزرگ، آمریــکای جنایتــکار فــرو ریخته 
اســت، گفت: امروز معادلــه منطقه به نفــع جبهه انقــلاب تغییر کــرده و آن 

رژیم صهیونیستیِ قلدر هیمنه اش شکسته شد.

شهر بو

مدیرعامل سازمان منطقه ویژه پارس:

تاسیس سپاه اقدام استراتژیک امام)ره( بود

اردبیل ایلام

رتبه اول دادگستری استان ایلام در اجرای احکام کیفری 
ایــام -حســن بیگــی   رییس دادگســتری اســتان 
ایلام از کسب رتبه اول دادگســتری استان در اجرای 

احکام کیفری در کشور خبر داد.
 عمــران علیمحمــدی در دیــدار اعضــای شــورای 
قضایی اســتان ایــلام بــا حجت الاســلام کریمــی تبار 
نماینــده ولــی فقیــه در اســتان و امــام جمعــه ایــلام 
ضمــن تبریــک ایــام گذشــته، از پیــروزی مقتدرانــه 
سپاهیان اســلام در عملیات وعده صادق و پیروزی 

بر رژیم جعلی صهیونیستی تجلیل کرد.
وی ضمــن اشــاره بــه نام گــذاری امســال بــه عنــوان 
"جهــش تولیــد بــا مشــارکت مــردم" از ســوی مقــام 
معظم رهبــری، خاطرنشــان کــرد: دســتگاه قضایی 
اســتان آمادگــی کامــل دارد تا بــا بهــره گیــری از کلیه 
ظرفیت ها در جهت گســترش تولید، ایجاد اشتغال 

و رفع موانع تولید بیش از پیش قدم بردارد.
عالی تریــن مقــام قضایــی اســتان ایــلام بــا اشــاره به 
تلاش بی وقفــه و جهــادی کارکنان قضایــی و اداری 
مجموعــه دادگســتری اســتان ایــلام در ســال ۱۴۰۲ 
اظهار داشت: دادسراهای استان از حیث شاخص 
کم تریــن موجــودی مقــام اول کشــور و دادگاه هــای 

کیفری ۱ و ۲ نیز مقام اول کشوری را کسب نمودند.
وی از کاهــش بــی ســابقه موجــودی پرونده هــا در 
دادگاه هــای تجدیــد نظــر اســتان، دادگاه خانواده، 
دادگاه انقــلاب و دادگاه هــای حقوقــی و کیفــری در 

سال گذشته و به تبع آن رفع اطاله دادرسی خبر داد 
و گفــت: موقعیــت و جایگاه برتر دادگســتری اســتان 
ایــلام از منظر شــاخص های کشــوری نمایان گر ارائه 
خدمــات بهتــر و مطلوب تــر به مردم شــریف اســتان 

است.
علی محمــدی گفــت: دادگســتری اســتان ایــلام در 
شــاخص تکریــم اربــاب رجــوع در بهمــن مــاه ســال 
گذشــته رتبــه اول کشــور و در اســفندماه گذشــته و 
فروردیــن مــاه ۱۴۰۳ تــا به امــروز رتبــه دوم کشــوری را 

کسب کرده است.
رییــس کل دادگســتری اســتان ایــلام یــادآور شــد: 
اولویت هــای دســتگاه قضایــی در ســال ۱۴۰۳ در ۸ 
هدف تدوین شــده که شــامل ۴۴ برنامه و مشــتمل 

بر ۱۹۲ اقدام است.

وستا های اردبیل وژه بنیاد مسکن در ر اجرای ۲۴۰ پر
بنیــاد  مدیــرکل  جبــارزاده    اردبیل-افســون 
مســکن اســتان اردبیل گفــت: پارســال بیــش از ۲۴۰ 
پروژه بنیاد مســکن در روســتا های اردبیل اجرایی و 

عملیاتی شد.
حامــد کیخســروی در همایــش تبییــن حســاب ۱۰۰ 
، گفت: اولیــن همایش تبیین  امام در مشگین شــهر
حســاب ۱۰۰ امــام را در مشگین شــهر در حــال مزین 
به »جهش تولید با مشــارکت مردم« برگــزار می کنیم 
و امیدواریــم در ســایر شهرســتان ها نیــز نظیــر ایــن 
همایش بــرای تبیین جایــگاه و اهمیت حســاب ۱۰۰ 

امام برگزار شود.
مدیــرکل بنیــاد مســکن اســتان اردبیــل افــزود: بعد 
از پیــروزی انقــلاب اســلامی و در فروردیــن ســال ۵۸ 
امــام راحــل حســاب ۱۰۰ را بنیان نهــاد که با گذشــته 
۴۵ ســال امروز به یک نهال برومند تبدیل شده و در 
گرامیداشــت این ایام ۲۱ تــا ۳۱ فروردین بــه نام دهه 
حســاب ۱۰۰ امام و ســالگرد بنیاد مســکن نامگذاری 
شده اســت. به گفته او، اصلی ترین هدف از تأسیس 
این حساب بهبود وضعیت معیشتی خانواده های 
محــروم و نیازمنــد بــه ویــژه تأمیــن ســرپناه بــوده تــا 
آنهــا بتواننــد از مســکنی آبرومنــد بــا همت خیــران و 

کمک های مردمی بهره مند شوند.
مســکن  ســاخت  کنــار  در  افــزود:  کیخســروی 
محرومــان، بنیــاد مســکن فعالیت های خوبــی را در 

حوزه عمــران و آبادانی روســتاها و بازســازی مناطق 
ســیل زده و یا زلزله زده انجام داده و توانسته کارنامه 

درخشان از خود به یادگار بگذارد.
او در ادامــه تصریــح کرد: در ســال های اخیــر تکلیف 
کنان شــهرهای زیر ۱۰۰ هزار  ساخت مسکن برای سا
نفــر نیــز در قالــب نهضت ملــی مســکن به ایــن نهاد 
گذار شــده تا زمینه برای مسکن دار کردن  انقلابی وا

افراد فاقد سرپناه فراهم آید.
مدیرکل بنیاد مســکن اســتان اردبیل سهمیه چهار 
هزار واحدی ســاخت و مقاوم ســازی مسکن استان 
را در ســال گذشــته یــادآور شــد و گفــت: امســال این 
ســهمیه به هفت هزار و ۵۰۰ واحد افزایش یافته تا ما 
بتوانیــم کارنامه ای شایســته در بحث مقاوم ســازی 

مسکن روستایی داشته باشیم.

کردستان

، اســتاندار کردســتان  ســنندج-فاطمه مایی   در آســتانه هفته کار و کارگر
کتــور ســازی در ســنندج، از تلاش هــای ایــن  ضمــن بازدیــد از کارخانــه ترا
مجموعه در توســعه و به حرکت درآوردن چرخ های اقتصاد استان، قدردانی 

کرد.
 "اسماعیل زارعی کوشــا" به مناسبت گرامیداشــت هفته کار و کارگر در آستانه 
تکریــم ایــن روز بــزرگ، بــه همــراه معــاون اقتصــادی، مدیــران کل صنعــت، 
معدن و تجــارت و تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی اســتان کردســتان از کارخانه 
کتورســازی در ســنندج بازدیــد و بــا هیئت مدیــره و کارکنــان ایــن کارخانه  ترا

دیدار کردند.
کتور   استاندار کردستان در این بازدید طی نشســت با مدیر عامل کارخانه ترا
ســازی ضمن بررســی راه های افزایش تعاملات و همکاری های چندگانه این 
کارخانه با دســتگاه های متولــی ، اظهار کــرد : امکانات و توانمنــدی های این 

کارخانه بــه عنوان یــک واحــد بزرگ ملــی با دســتیابی بــه تکنولوژی ســاخت 
کتــور با تامیــن ۴۰ درصــد نیازهــای داخلی، مــازاد محصــولات خود را  انواع ترا
به بازارهــای خارجی صادر می کنــد که امیدواریــم با حمایت بانک ها و ســایر 

ادارات این روند با قدرت و قوت استمرار یابد.
کتور ســازی کردســتان را یکی از  زارعی کوشــا در روند ایــن بازدیــد مجموعه ترا
ســرمایه گذاری های موفق اســتان دانســت و گفت: قطعــا مدیریــت بالغانه و 
بدون حاشــیه در این کارخانه همراه با تلاش بی وقفــه کارکنان این مجموعه 
شــرایط مطلوبی را برای ثبت رکــورد در  تولیــد و صادرات این محصــول فراهم 
کرده است و رضایت مندی موجود بین بین پرسنل نشان از مدیریت مجرب 

و همکاری و حمایت دستگاهای ذیربط است. 
کید بر اینکه تقویت و ایجاد چرخه تولید در کردستان مستلزم جذب  وی با تا
سرمایه گذار و فراهم نمودن بستری جهت نگهداری و ماندگاری سرمایه گذار 

کنــون ایــن زمینه مهیــا اســت، افزود:  در اســتان بــوده که بــه فضل الهــی هم ا
امیدواریــم بــا انســجام و تعامــل دســتگاهای اجرایــی اســتان شــاهد ثبــت 
رکوردهــای جدید در همــه شــاخص های توســعه ای و عملکردی در اســتان 

باشیم .
کتورســازی کردســتان پرداخــت و بر  مســئولیت هــای اجتماعــی کارخانــه ترا
حمایــت ایــن شــرکت از ورزش اســتان بــا توجــه بــه ظرفیت هــای موجــود در 

کید کرد. راستای نشاط عمومی و اجتماعی تا
زارعی کوشــا تولید و اشــتغال را از ضرورت های اجتناب ناپذیر توسعه اقتصاد 
دانســت و گفت: صنعتگران مهم ترین رکن تحقق اقتصاد مقاومتی در کشــور 
و به تبع در اســتان هســتند و بانــک ها ابــزاری برای رونــق و گردش متناســب 
، لــذا حمایــت از صنایــع و واحدهــای تولیــدی ســهم موثــری در رونق  اعتبــار

اقتصادی و ایجاد اشتغال پایدار دارد.

 استاندار :

ورزشکاران حمایت کند  تراکتورسازی کردستان از 

ویژه  کارکنان ، همسران و فرزندان کارکنان منطقه دو عملیات انتقال گاز ایران؛ 

مسابقات قرآن کریم،  نهج البلاغه و اذان ) بهار در بهار( برگزارشد
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مدیرکل دفتر امور شرکت های دولتی وزارت اقتصاد مطرح کرد
خ تورم درآمد ۶۸۴ شرکت دولتی بیش از نر

 مدیرکل دفتر امور شــرکت های دولتی وزارت امور اقتصادی و دارایی 
گفت: بر اساس سامانه ســماب از نظر درآمدزایی، درآمد ۶۸۴ شرکت 

دولتی بیش از نرخ تورم است.
 محمد عنبری در نشســت خبری خود برای رونمایــی از کتاب نگاهی 
به عملکرد شــرکت های دولتی که در ســازمان خبرگزاری جمهوری 
اسلامی ایران برگزار شد افزود: اگر در ابتدای دولت از اطلاعات شرکت  
های دولتی ســوال می  شــد نهایت جزئیاتی که ارایه می شد مربوط به 
پیوست ســه قانون بودجه بود یعنی عنوان حدود ۳۰۰ تا ۳۶۰ شرکت 
وجود داشــت که یک صورت مالی داشــتند، اما تصویر منســجمی از 
شرکت  ها تحت کنترل دولت وجود نداشت به طوری که در عمل برخی 

وزرا نمی دانستند که چه شرکت  هایی در زیرمجموعه خود دارند.
مدیرکل دفتر امور شــرکت های دولتی وزارت امور اقتصادی و دارایی 
اظهارداشت: طی مدت دو سال اخیر و با دستور رییس جمهوری دولت 
سیزدهم شفاف  سازی صورت های مالی شــرکت  های دولتی را شروع 
کردیم و برخی شــرکت  ها دولتی و برخی تحت کنترل دولت هستند، 
بنابراین وقتی نقشــه منســجم به وجود آمد، مشخص شــد که کدام 

حوزه ها در اختیار آنها قرار دارد.
وی درباره اینکه گفته می شــود حدود ۶۰ درصد بودجه کشــور یعنی 
حدود ســه هزار میلیارد تومان مربوط به شــرکت  های دولتی اســت 
تصریح کرد: تعداد شــرکت  های دولتی مورد نظر در گذشــته بیش از 
۳۰۰ شرکت بود اما امروز به حدود ۲ هزار مورد رسیده است که لازم بود 

بر روی شاخص  ها و ضعف  های نظارتی آنها نظارت صورت گیرد.
وی اضافه کرد: امکان نظارت بر همه شــرکت های دولتی برای دولت 
وجود نداشــت به همین دلیل گزارش های عمومی و شــفاف توسط 
نخبگان، و صاحبنظران اقتصادی جمع آوری شــد به طوری که در گام 
اول ۳۱۲ شــرکت وجود داشت که در ســال ۱۴۰۱ تعداد این شرکت 
ها به ۱۱۲۴ مورد و در اســفند ماه ســال ۱۴۰۲ حدود ۲۰۰۵ شرکت 

شناسایی شد که تفکیک این شرکت  ها وجود دارد.
به گفته وی، تفکیک شرکت ها نشــان می دهد که ۳۰۸ مورد دولتی، 
۳۶۹ زیرمجموعه بانک ها و بیمه ها و ۳۶ مــورد زیرمجموعه دبیرخانه 
ها مناطق آزاد و ســازمان های مناطق آزاد ۷۸۳ مورد ســایر نهاده ها و 
موسســات عمومی غیردولتی ۴۷۴ تحت نظارت و خاکمیت دولت که 

دولتی نیستند و ۳۵ مورد فدراسیون ها است.
عنبری گفت: ایمیدرو، شازند، شــرکت ملی پتروشیمی، شکرت تولید 
مواد معدنی، شــرکت فرودگاه ها، مجتمع گاز پارس جنوبی، آلمینیوم 
ایران، طلای زرشــوران، اموال تملیکی، ایدرو از جمله ســودده ترین 

شرکت  ها هستند.
وی افزود: زیان ده ترین شــرکت  های دولتی که در سال ۱۴۰۱ سودده 
شدند نیز بانک ملی، بانک کشــاورزی ، بانک توســعه تعاون، شرکت 
چاپخانه های ایران، سازمان مجری ســاختمان های دولتی، مجتمع 
گاز پارس جنوبی، مناطق نفتی، انرژی پارس، مهندســی و توسعه گاز 
و مدیریت شــبکه برق بر اساس صورت مالی ســال ۱۴۰۱ بوده  اند که 

دولت عزم بر انتشار این گزارش ها داشت.

وی اظهارداشت: برخی شــرکت  ها تحت کنترل دولت هستند و باور ما 
این بود که این موارد نیز باید شــفاف منتشر شود تا بدین ترتیب بخش 
خصوصی نیز دســت برتر را برای رقابت با این شــرکت  ها داشته باشد 
بنابراین با توجه به برنامه ششــم توســعه باید اطلاعات کل کشــور را 
منتشر می  کردیم، اما قانون در ســال ۱۴۰۳ تغییر کرده زیرا اگر دولت 
هیچ کنترلی بر روی شرکت نداشته باشــد دیگر اجازه انتشار اطلاعات 

آنها را ندارد.

درآمد حدود ۷00 شرکت دولتی بیش از نرخ تورم است
مدیرکل دفتر امور شــرکت های دولتی وزارت امور اقتصادی و دارایی 
گفت: براساس سامانه ســماب از نظر درآمدزایی، درآمد ۶۸۴ شرکت 
دولتی بیش از نرخ تورم است.وی اظهارداشت: امروز پس از گذشت دو 
سال شاهد انتشار کتاب عملکرد شــرکت  های دولتی هستیم که فایل 

این کتاب برای عموم مردم منتشر خواهد شد.
عنبری گفت: در این کتاب عملکرد پنج ســاله شــرکت  ها بررســی و 
ارزیابی شد به طوری که دسته  بندی شرکت  ها از میان سود دهی و زیان  
دهی و سایر شــاخص  ها و چهار نســبت مهم مالی نیز برای هر شرکت 
تعیین شد، به طوری که شــرایط تخلفات، وضعیت گزارش حسابرسی 
و زمان تاخیر برگزاری مجمع نیز مشخص شــده اما برای خود دولت و 

نهادهای نظارتی، اطلاعات ریزتری نیاز است.
وی با بیان اینکه نیاز اســت بانک اطلاعاتی منســجمی داشته باشیم 
تصریح کرد: براساس اطلاعات این بانک آمارهای مختلف در بازه  های 
زمانی مختلف قابل مقایسه اســت و این سامانه به دلیل اینکه اطلاعات 
آن محرمانه است در شــبکه داخلی دولت قرار دارد به نحوی که ۹۹۵ 
شرکت دولتی داریم که نســبت به قبل انتشار سودده شده اند که از این 
تعداد ۶۰۰ شــرکت بالای ۵۰ درصد افزایش ســود، ۴۸ شرکت برای 

اولین بار سود ده شدند و ۷۱۲ شرکت افزایش سود داشتند.
وی افزود: از لحاظ درآمد عملیاتی ۶۸۴ شــرکت بیش از نرخ تورم سود 
داشتند، حدود ۳۰۰ شرکت کاهش بدهی را تجربه کردند و ۸۳ شرکت 
نیز زیان انباشــته آنها کاهش پیدا کرد و ۱۲۷ شــرکت افزایش درآمد 

بیش از ۵۰ درصدی داشتند.
 

معاون وزیر کار اعلام کرد
افزایش دستمزد کارگران در مقایسه با کارمندان 

بیشتر بود
معاون وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی گفــت: افزایش ۳۵ درصدی که 
در حقوق و دســتمزد ۱۴۰۳ صورت گرفت، در مقایسه با سایر اقشار و 
کارمندان بیشــتر بوده است. محمدرضا چکشــیان در حاشیه نشست 
تبیین برنامه هــای هفته کارگر درباره افزایش ۳۵ درصدی دســتمزد 
کارگران گفت: افزایش حقوق دســتمزد در شرایط تورمی ممکن است 
مطلوب جامعه کارگری نباشد ولی باید دقت داشته باشیم که افزایشی 
که در حوزه دستمزد کارگری در سه سال دولت سیزدهم صورت گرفته 
بسیار بیشتر از افزایشی بوده که در حوزه کارمندی صورت گرفته است.

وی افزود: دولت و وزارت کار قطعا با این دغدغه وارد شــده اند که بهبود 
وضع معیشت کارگران صورت گیرد ولی موانع و محدودیت هایی وجود 
دارد و برخــی سیاســتهای کلان اقتصادی باعث می شــود آنطور که 

اعضای شورای عالی کار می خواهند اتفاق نیفتد.
چکشیان خاطرنشــان کرد: مقایســه میانگین افزایش حقوق در این 
سه سال نســبت به باقی دوره ها و خیلی از ســال ها و بقیه گروه ها مثل 
کارمندی حتما بیشــتر بوده است با این حال دســتمزد کارگران نیاز 
به بهتر شــدن دارد و در شــورای عالی کار این دغدغه را دارند که چه 

خدماتی را پیگیری کنند که بخشی از این کمبود را جبران کنند.

سخنگوی صنعت آب خبر داد
ومیه افزایش ۱۲ سانتی متری تراز آب دریاچه ار

ســخنگوی صنعت آب از افزایش ۱۲ ســانتری متری تراز آب دریاچه 
ارومیه نسبت به ســال قبل خبر داد و گفت: در ســامانه بارشی اخیر از 
سمت افغانستان دوبار رهاسازی آب به ســمت ایران صورت گرفت که 

در مجموع ۴۰ میلیون مترمکعب از حق آبه هیرمند را دریافت کردیم.
 فیروز قاســم زاده در نشســتی خبری در خصــوص آخرین وضعیت 
دریاچه ارومیه اظهار کرد: در حال حاضر تراز دریاچه آب ارومیه نسبت 
به سال قبل ۱۲ سانتری متر و نسبت به ابتدای سال آبی ۶۰ سانتی متر 

افزایش داشته است.
وی اضافه کرد: وســعت دریاچه ارومیه ۱۷۰۰ کیلومتر مربع اســت و 
۲.۲ میلیارد مترمکعب حجم آب موجود در ایــن دریاچه تخمین زده 

می شود.
قاســم زاده درباره آخرین وضعیت حق آبه هیرمند تصریح کرد: در سال 
آبی جــاری ۴۰ میلیون مترمکعب ورودی به چاه  نیمه های سیســتان 
و بلوچســتان داشــتیم اما مواضعی که جمهوری اســلامی ایران در 
این زمینه پیش گرفته پایبندی به معاهده ای اســت کــه بین ایران و 

افغانستان وجود دارد.

وضعیت منابع آبی تهران بهبود یافت
ســخنگوی صنعت آب با اشــاره به آخرین وضعیت ســدهای تهران و 
تامین آب پایتخت در فصل گرم ســال گفت: در حال حاضر ســدهای 
تهران ۲۱ درصد پرشــدگی دارند امــا همچنان حجم آب ســدهای 
پنج گانه تهران نســبت به ســال گذشــته ۱۱ درصد کاهش را نشان 

می دهد.
وی با تاکید بر این که برنامه ریزی برای ســدهای تهران در یک شرایط 
بدبینانه انجام شــد اما بارش های اخیر وضعیت را بهتر کرد به گونه ای 
که نسبت به آنچه اواسط زمســتان پیش بینی کرده ایم شرایط بهتری 
را پیش رو داریم، اظهار کرد: امیدواریم با مدیریت مصرفی که توســط 

مشترکان صورت می گیرد بتوانیم فصل گرم را پشت سر بگذاریم.

پیش بینی پنج میلیارد مترمکعب پوشش برفی
ســخنگوی صنعت آب با بیان این که در فصل جاری شرایط به گونه ای 
است که پوشش برفی کاهش پیدا می کند، تصریح کرد: در حال حاضر 
یک درصد سد کشور پوشیده از برف اســت و براساس پیش بینی های 

صورت گرفته پنج میلیارد مترمکعب ذخیره برفی خواهیم داشت.
قاسم زاده با اشــاره به تدابیر در نظر گرفته شده برای سیلاب های اخیر 
اظهار کرد: پیش بینی های لازم برای مقابله با سیلاب صورت گرفته بود 
و در این زمینه اطلاع رســانی انجام شد به طوری که مدیریت مخازن به 
صورت ویژه اتفاق افتاد. ضمن این که باید نگران منابع آبی نیز می بودیم 
با این حال با وجود ســدها و مدیریتی که انجام گرفت توانستیم شرایط 

را نرمال کنیم.
وی با بیان این که حداکثر بارش ها حــدود ۳۰۰ میلی متر در یک نقطه 
بود که دو الی سه برابر متوسط ســال آبی آن ایستگاه برآورد شده است 
که این میزان بارش روان آب هایی را تولید کرد که از حجم مخازن بالاتر 
بود، اظهار کرد: در امارات ۳۳۰ میلی متــر، در ایران ۳۰۹ میلی متر و در 
عمان ۳۰۰ میلی متر بارش اتفاق افتاد و علی رغم این که ایران بیشترین 

شدت بارش را داشت اما میزان خسارت در آن کمتر بود.

سخنگوی صنعت آب اضافه کرد: ۶۱۵ روستا در سیستان و بلوچستان 
دچار قطع آب شدند که تا دیروز در ۵۱۷ روســتا رفع قطع آب صورت 
گرفتــه و تا زمانی که مســیرهای دسترســی باز شــود می توانیم آب 

روستاهای دیگر را نیز تامین کنیم.

حجم مخازن سدهای کشور معادل 31 میلیارد مترمکعب است
قاسم زاده با اشاره به آخرین وضعیت سدهای کشور تصریح کرد: میزان 
ورودی آب به سدها نســبت به سال گذشــته ۹ درصد کاهش یافته و 
میزان خروجی ســدها تقریبا مشابه سال گذشته اســت و اکنون ۶۳ 
درصد حجم مخازن پر هســتند که چهار درصد با حداکثر متوسط پنج 

سال اخیر فاصله داریم.
سخنگوی صنعت آب ادامه داد: حجم مخازن سدها معادل ۳۱ میلیارد 

مترمکعب بوده که این عدد تقریبا مشابه سال قبل است.

کولر گازی برای کدام مناطق، قبوض نجومی برق 
را همراه دارد

استفاده از وسایل گرمایشــی و سرمایشی متناســب با اقلیم و منطقه 
تحت ســکونت می تواند منجر به کاهش ناتــرازی برق در فصول پیش 
رو شود. با نزدیکی به تابســتان مصرف برق یکباره اوج می گیرد؛ یکی از 
مهمترین دلایل افزایش مصرف برق استفاده از کولر نامتناسب با اقلیم 
است به طوری که ۸۰ درصد مشــترکان کشور در اقلیم عادی و معتدل 
زندگی می کنند اما همچنان از کولرهای گازی اســتفاده می کنند که 
این امر علاوه بر هزینه بالایی که برایشــان دارد موجب به ناترازی برق 

هم می شود.
مدیر عامل توانیر چندی در رابطه بــا این موضوع به خبرنگار مهر گفت: 
کسانی که در مناطق معتدل هســتند و از کولر گازی استفاده می کنند 
در صورتی که مراعات نکننــد میزان مصرف برق آنهــا بیش از الگوی 
مصرف می شــود و در صورت اســتفاده بی رویه کولرهای گازی در این 

مناطق منجر به افزایش قبوض و سنگین شدن قبوضشان می شود.
سخنگوی صنعت برق خاطر نشــان کرد: کســانی که هنوز نسبت به 
تغییر کولر آبی به گازی اقدام نکرده انــد، بدانند که هزینه برق این افراد 
افزایش قابل ملاحظــه ای پیدا خواهد کرد و در ایــن مناطق توصیه ما 
استفاده از کولرهای آبی و یا اســتفاده از کولرهای پر بازدهی است که 
اخیراً از موتورهای BLDC اســتفاده می کنند در این صورت مصرف 
برق به شــدت کاهش پیدا می کند و تعرفه برق مناســب تری پرداخت 

خواهند کرد.
 استفاده از کولرهای گازی در ســالهای اخیر در کلانشهرها به خصوص 
تهران رواج پیدا کرده است و اخیراً نیز در رسانه ها تبلیغات گسترده ای 
برای خرید این کولرها صورت می گیرد تا جایی که وزارت نیرو دســتور 
داده است تا تبلیغ این کولرها ممنوع شــود.رجبی مشهدی در همین 
راســتا با تاکید بر اینکه اگر مشــترکان هنگام خرید وســایل برقی به 
برچســب انرژی آن توجه کننــد، هزینه برق مصرفی شــان به مراتب 
کمتر خواهد شد، خاطر نشان کرد: بخشی از پرمصرفی برق به انتخاب 
تجهیزات برقی باز می گردد به طوری که اگر برچسب انرژی هرچه رده 
بالاتری نظیر A و A+ و A++ و A+++ داشته باشــد، مصرف آن وسیله 
برقی به مراتب کمتر بوده و ســهم هزینه برق در سبد خانوار نیز به طور 
محسوســی کاهش می یابد اما مســاله اصلی مصرف کنندگان وسایل 

برقی همچون کولر گازی محل زندگی آنها است.
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تعاونی ها پای کار می آیند

آغاز یک مدل جدید در مسکن ملی

خریدار  یک ظرفیت مغفول مانده برای افزایش 
ســرعت اجرای طرح نهضت ملی مســکن طی 
روزهای اخیر احیا شد. بر اساس تفاهم نامه ای که 
بین وزارت راه و شهرسازی و اتحادیه تعاونی های 
عمرانی شــهر تهران به امضا رســید قرار اســت 
تعاونی های مسکن با ظرفیت ساخت یک میلیون 
واحد مسکونی به این طرح چهار میلیون واحدی 

اضافه شوند.
 طبــق برنامه ای کــه بــه امضــای وزارت راه و 
شهرســازی و اتحادیه تعاونی های عمرانی شهر 
تهران با عنــوان »تفاهم نامه انبوه ســازی طرح 
نهضت ملی زمین و مســکن« رســیده قرار است 
زمین های دارای مجوز و زیرساخت و فاقد معارض 
از طرف دولت به تعاونی های مسکن معرفی شود. 
اتحادیه بررسی های اقتصادی را روی این طرح ها 
انجام می دهد. ارکان و نســبتهای مشــارکت را 
تعریف و شــرکتهای تعاونــی را وارد فرآیند اجرا 

می کند.
با توجه به تامین منابع مالی که مهم ترین پاشــنه 
آشیل طرح نهضت ملی مســکن است، مشارکت 
تعاونی ها می تواند ســرمایه های مردم را به سمت 
این طرح سوق دهد؛ موضوعی که به جهش تولید 
مســکن کمک خواهد کــرد. مدیرعامل اتحادیه 
تعاونی های عمرانی شــهر تهــران می گوید این 
طرح در راستای »جهش تولید مسکن با مشارکت 

مردم« و تحقق شعار سال است.

استفاده از منابع سرمایه ای به نفع نیاز 
مصرفی مسکن 

از زمــان تصویب قانــون جهش تولیــد و تامین 
مســکن در مرداد ۱۴۰۰ تا کنون خلاء استفاده از 
ابزارها و مدل های متنوع بــرای اجرای این طرح 
احساس شده است. شــاید یکی از دلایل آن نگاه 
تک بعدی و دولت محــور بــر بزرگ ترین پروژه 
دولت سیزدهم باشد. به طور مثال آن طور که باید 

و شاید به اســتفاده از منابع سرمایه ای به نفع نیاز 
مصرفی توجه نشد.

خشایار باقرپور - مدیرعامل اتحادیه تعاونی های 
عمرانی شــهر تهران - درباره جزئیات تفاهم نامه 
اخیر با وزارت راه و شهرسازی می گوید منابع مالی 
طرح نهضت ملی مســکن آنطور که پیش بینی و 
ریل گذاری شده بود محقق نشد. بانک ها همکاری 
لازم را با این طرح نداشــتند. اعداد و ارقام نشان 
می دهد میزان تمکین آنها از بخشــنامه ها بسیار 

پایین بوده است.  
به اعتقاد وی، اقدام فوری این است که متقاضیان 
واقعی و مصرفی مســکن را درگیر مشــارکت در 
تولید مســکن کنیم. نیاز به ایجاد بســتر جدید 
هم وجــود ندارد. زیرســاخت قانونــی در بخش 
تعاون و سایر تشــکل های مردم نهاد مهیا است. 
پــس از رایزنی های حدود ســه ســاله بحمدالله 
وزارت راه و شهرسازی این دو رکن اساسی یعنی 
ارکان مشــارکتی و منابع مردمــی را پذیرفت و 
 تفاهم نامه ای در آغاز ســال جــاری بین اتحادیه 
تعاونی های عمرانــی و وزارت راه و شهرســازی 

منعقد شد.
باقرپور درباره نحوه اجــرای این برنامه اظهار کرد 
که بخشــی از واحدهای مســکونی به متقاضیان 
نهضت ملی مســکن اختصاص می یابد و بخشی 
مربوط به اعضای تعاونی خواهد بود. مطابق مدلی 
که پیش بینی شــده این موضوع قابلیت بســط و 
توسعه به سایر حوزه ها دارد. مثلا از اراضی مستعد 
گردشــگری به نفع تولید مســکن استفاده شود. 
حتی در این تفاهم نامه ظرفیت ســایر بخش های 
اقتصادی دیده شده اســت. یعنی به این محدود 
نشــده که فقط از ظرفیت های تعاونی ها استفاده 
شــود. بخش های خصوصی هــم می توانند ورود 

کنند و اتحادیه نقش هاب را خواهد داشت.
بنابرایــن گــزارش، در ایــن تفاهم نامــه بــه 
صنعتی سازی و اســتفاده از تکنولوژی های نوین 

تاکید شده اســت. وزارت راه و شهرسازی، متولی 
تعامل بــا کشــورهای دارای تکنولــوژی برای 
انتقال دانش و فناوری شــده که آن را در اختیار 
مجریان قرار دهد. این دقیقا همان نقشــی است 
که سالهاســت بخش غیردولتی و بخش تعاون از 

وزارت راه و شهرسازی انتظار داشتند.
آن طور که باقرپور می گوید این تفاهم نامه قابلیت 
توسعه و ارتقا تا یک میلیون واحد مسکونی را دارد 
که ما را به اهداف بخش تعاون و اســناد بالادستی 
نظام نزدیک می کنــد. این اولین تفاهــم نامه با 
تعاونی ها اســت که به صورت مشــارکتی انجام 

می شود.

قیمت بر اساس هزینه تمام شده خواهد بود 
مدیرعامل اتحادیــه تعاونی های عمرانی شــهر 
تهران دربــاره قیمت واحدهــا در قالب این طرح 
مشــارکتی هم گفته که قیمت بر اســاس هزینه 
تمام شــده اســت. در حال حاضر تعاونی ها عضو 
و آورده دارند ولی تامین زمین برای آنها دشــوار 
است که این مســئولیت را وزارت راه و شهرسازی 

انجام می دهد. 
در حــال حاضــر مکاتبــات بــا ادارات کل راه و 
شهرســازی انجام گرفته، تفاهم نامه به اســتانها 

ابلاغ شده و دارد با شتاب حرکت می کند.
به گفتــه وی، دبیرخانه نهضت ملی مســکن در 
اتحادیه تعاونی ها نیز ایجاد شــده که با همکاری 
کمیسیون مســکن اتاق تعاون ایران به تعاونی ها 
فراخوان داده می شــود. اســتانها اعلام آمادگی 
و ظرفیتها را اعــلام می کنند. حتــی می توان به 
صورت کنسرســیوم عمل کرد؛ بدین صورت که 
چند تعاونی مســکن مربوط به ادارات و سازمانها 
و دوایر در کنــار تعاونی های انبوه ســاز کارها را 
پیش ببرند. همه این مدلها پیش بینی شده است. 
اتحادیه نیز مباحث تامین مالی و اجرا را مدیریت و 

نظارت می کند.

خریدار  وزارت راه و شهرســازی 
اعلام کــرد: تاکنــون در دولــت 
سیزدهم ساخت بیش از ۲ میلیون 
و ۵۱۸ هزار و ۲۸۱ واحد مسکونی 
در سراسر کشــور اجرا شده است 
که حدود ۵۰۰ هــزار واحد از این 
تعداد تحویــل متقاضیان شــده 
است و بیش از ۲ میلیون واحد نیز با 
پیشرفت فیزیکی متفاوت در حال 

ساخت است.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، 
این وزارتخانه در پاسخ به مطلب 
منتشر شــده در پایگاه خبری- 
تحلیلــی تجارت نیوز بــا عنوان 
»تجارت نیوز گــزارش می دهد: 
کارنامه مردود بذرپاش در وزارت 
راه و شهرسازی/ آمارسازی زخم 
بازار مســکن را درمان می کند؟« 
در جوابیه ای اعلام کــرد: پایگاه 
خبری- تحلیلی »تجارت نیوز« با 
انتشار گزارشی، با به هم آمیختن 
موارد جداگانــه از جمله بودجه 
وزارت راه و شهرســازی در سال 
۱۴۰۲، رکــود در بازار مســکن، 
در نهایــت به طــرح نهضت ملی 
مسکن پرداخته است و ادعا کرده 
که »بذرپــاش نیز با آمارســازی 
ســعی دارد کم کاری های دولت 
ســیزدهم در بخش مســکن را 

پنهان کند.
 این در حالی  است که این آمارها 
تنهــا روی کاغــذ وجــود دارد و 
روی زمیــن ســاختمانی دیده 

نمی شود.«
وزارت راه و شهرســازی با تکذیب 

ادعاهای تجــارت نیوز در خصوص 
آمارسازی، که حق پیگرد حقوقی 
در خصوص ایــن افترا بــرای این 
وزارتخانــه محفــوظ خواهد بود، 
اعلام مــی کند که اگر این ســایت 
محتواهای متنــی مرتبط را دنبال 
نمی کنــد و یا اساســا نمی خواهد 
ببیند می تواند به فیلم ها و گزارش 
های تصویری پروژه های مســکن 
که در سراسر کشور در حال ساخت 
اســت و یا با حضور رئیس جمهور، 
وزیــر راه و شهرســازی و مقامات 
استانی افتتاح و اطلاع رسانی شده 
اســت، نگاهی بیانــدازد تا حقایق 

آشکار شود.
فــارغ از هیاهوی تجــارت نیوز، 
به اســتحضار ملت شــریف ایران 
مــی رســانیم کــه تاکنــون در 
دولت ســیزدهم ســاخت بیش 
از ۲ میلیــون و ۵۱۸ هزار و ۲۸۱ 
واحد مســکونی در سراسر کشور 
اجرا شده اســت که حدود ۵۰۰ 
هزار واحد از این تعــداد تحویل 
متقاضیان شده اســت و بیش از 
۲ میلیــون واحد نیز با پیشــرفت 
فیزیکی متفاوت در حال ســاخت 

است.
بنابــر ایــن گــزارش، وزارت راه و 
شهرسازی برای ســاماندهی بازار 
مسکن، با همکاری مجلس در ارائه 
طرح ساماندهی اجاره بهای املاک 
مسکونی مشارکت داشته و منتظر 
تایید و ابلاغ نهایی برای اجرای آن 

است.
از دیگــر اقدامــات موثــر در بازار 

مســکن می توان به انجام بازرسی 
و ساماندهی مشــاورین املاک در 
سراسر کشور و برخورد با مشاوران 
املاک غیرمجــاز و متخلف در یک 
ســال گذشــته، راه اندازی سامانه 
املاک و اســکان، ایجــاد زمینه و 
امکان ثبت رایــگان قراردادها در 
سامانه »خودنویس«، تعیین سقف 
اجاره بهــا، شناســایی و پیگیری 
اخذ مالیــات بر خانه هــای خالی، 
عرضه مسکن در قالب های متنوع 
طرح نهضت ملی مســکن از جمله 
مشــارکت، خود مالکی، واگذاری 
زمین رایگان و غیره، اتمام و تحویل 
واحد های مســکن مهر بعد از ۱۲ 
ســال وقفه، نوســازی بافت های 
فرســوده و بسته های تشــویقی با 
هدف تسهیل در روند ساخت و ساز 
میتوان اشاره کرد موارد فوق الذکر 
از جملــه مهمتریــن برنامه های 

دولت ســیزدهم برای ساماندهی 
بازار مســکن بوده که بــه صورت 
جدی نیــز در حال پیاده ســازی 

است.
در پایــان بــه اطــلاع مخاطبان 
گرامی می رســد: پایــگاه خبری 
وزارت راه و شهرســازی به آدرس 
news.mrud.ir روزانــه اخبــار 
مســتند و گزارش اقدامــات این 
وزارتخانــه را در قالــب متــن و 
گزارش هــای تصویــری و فیلم 
منتشــر و در کانال هــای وزارت 
راه و شهرســازی در پیام رسان ها 
مهمترین رویدادهــای وزارتخانه 

منعکس می شود. 
برای پیگیــری اخبــار مربوط به 
طرح نهضت ملی مســکن و دیگر 
پروژه های وزارت راه و شهرسازی 
مخاطبان می تواننــد به این پایگاه 

خبری مراجعه کنند.
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وزارت راه و شهرسازی اعلام کرد
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